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Резултат Изоставане

Оскари Енергетика Пари

Рейтингът на Станишев
по-висок от този на БСП

Стр. 3

Предпоследни сме в ЕС
по ползване на интернет

Стр. 13

Стр. 18

Славата застигна филм,
който никой не искаше да прави

Стр. 6

ЕК ни плаши със съд заради
енергийните мрежи

Стр. 6

„Софарма” с 600 хил. лв.
печалба за януари

Стр. 11

Две мнения за новите
скандали в културата

Интервю
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Родители на убити и постра-
дали при катастрофи деца ис-
кат оставката на зам. главния
прокурор Валери Първанов.
Повод за това е скандалното
му изказване в национален
ефир, че сключването на спо-
разумения с виновни за убий-
ствата по пътищата се прави,
защото затворите са пълни. По
думите на магистрата това било
държавна политика. Отново в
ефир Първанов, подсмихвайки

Почернени родители искат
оставката на прокурор

Пропукването на ледовете, които сковаха река Дунав, причиниха големи щети
в Силистра - всички понтони са нагънати или отнесени от течението

Няколко
ÄÓÌÈ

Ева
КОСТОВА

Сиво здраве
Над 50 на сто, че и по-

вече от здравния сек-
тор, е в сивата икономи-
ка. Това твърдят рабо-
тодатели в бранша, кои-
то предполага се, знаят
най-добре. Те са катего-
рични, че не кризата, а
плащането на данъци е
основният движещ мо-
тив за това затъмнение.
Бил им висок данъкът!
Което потвърждава за
пореден път, че 10-те
процента данък не са ни-
какъв фактор за изсвет-
ляване. Напротив - в слу-
чая даже са вредни, за-
щото тук сивият сек-
тор е по-рентабилен, “ге-
нерират се свободни па-
рични потоци, които мо-
гат да бъдат използвани
за други цели”. Нека да
не бързаме да обвинява-
ме само съсловието, кое-
то също присъства в си-
вия сектор - преоблада-
ващото мнение е, че
държавата помпа сивата
икономика с противоре-
чиви и необмислени нор-
мативни актове, проме-
ни и заобикаляне на зако-
на. Метастазите
плъзват и заради търсе-
нето на финансов изход
в дефицита и оцеляване-
то при непредвидени раз-
ходи и неясния често
ефект от промените в
системата. Ниското за-
плащане също изкушава
към действия “лява ръка,
десен джоб”. От всичко в
крайна сметка патят
болните, които винаги са
на тъмно какво още ще
ги сполети в тази мъгля-
вина на Андромеда, в коя-
то  разходите им за
здраве растат не-
прекъснато. Регламен-
тирано или не.

Накрая - няколко циф-
ри от вчера: “Софарма
Трейдинг” АД реализира
за януари продажби за
36,4 млн. лв., или 3,7%
спад спрямо януари 2011
г. Печалбата на компани-
ята обаче е 597 хил. лв.
за същото време, което
е ръст от 7%.

Ръст на печалба при
спад на продажби. Всичко
е ясно.

ОСУЕТИХА ПОКУШЕНИЕ
СРЕЩУ ВЛАДИМИР ПУТИН

Стр. 8

се, заяви “ами, то деца си уми-
рат по най-различни причини”.

Ето и настояванията на ро-
дителите в писмото им до всич-
ки институции:

УВАЖАЕМИ ДАМИ
И ГОСПОДА,
Ние сме хората, които пост-

радахме от необявената война
по пътищата на България, като
загубихме най-ценното - ДЕЦА-
ТА си - бъдещето на тази

държавa.
Ние сме хората, които наме-

риха сили да изправят глави
насред океан от мъка и сълзи,
вместо да се удавят в него.

Ние сме хората, чийто живот
никога вече няма да е щастлив.

Ние сме хората, които кре-
щят: НИКОЙ НЕ ЗАСЛУЖАВА
ДА ПРЕЖИВЕЕ ТОВА!

Няма нещо по-силно от воля-
та на родител да защити детето
си, а в нашия случай паметта му.

Няма сила, която да пречупи
такава воля.

Винаги причината за злоща-
стно отнетите животи се коре-
ни някъде по-дълбоко и е
свързана с недостатъчно осъ-
ществяван контрол, липсата на
строго регламентирани тексто-
ве в законите, липсата на пре-
венция и на последно, но най-
важно място, неадекватна
съдебна система.

Написаха отворено писмо до управляващите
заради скандалното изказване на Валери Първанов

Стр. 2

Стр. 5

Стр. 5

76 Ì‡ ÒÚÓ ÓÚ ·˙Î„‡ËÚÂ
Ò‡ ‰‡‚‡ÎË Ô‡Ë ‚ ìÔÎËÍ˜Âî
Ì‡ ÎÂÍ‡. — Úˇı ÒÂ ÛÂÊ‰‡Ú
‰ÓÍÚÓË, ÂÍËÔË Ë ¬»œ ÒÚ‡Ë.
¡‡Ì¯˙Ú ÒÂ ÓÍ‡Á‚‡ ÒÂ‰
Ì‡È-ÛˇÁ‚ËÏËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË
Á‡ ÍÓÛÔˆËˇ.
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Снимка БГНЕС
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България

Над 80 културни организа-
ции от цялата страна се обеди-
ниха около искане за прекра-
тяване на обществена поръчка
на Министерството на култура-
та. Те оповестиха своята един-
на позиция на пресконферен-
ция вчера.

Обществената поръчка, обя-
вена на 7 февруари, е свърза-
на с организиране и провежда-
не на 12 нови културни фести-
вала в страната, финансирани
по Оперативна програма “Ре-
гионално развитие”. Стойност-
та на поръчката е 2 523 178 лв.
без ДДС. Реакцията на култур-
ните организации бе предизви-
кана от неадекватните концеп-
ции и некомпетентно написани-
те текстове.

“Този конкурс започва от
средствата, после се измислят
фестивали за едни хора, без
ясни критерии. Най-важно е
съдържанието, а тук то не фи-
гурира. Ние няма да кандидат-
стваме по тези проекти, защо-
то смятаме, че са некадърни”,
заявиха представители на про-
тестиращите организации.
“Като организатор МК става ед-
ноличен собственик на тези фе-
стивали, с което абдикира от
ролята си на институция, която
провежда културна политика.
Ще държи авторските права, а
изпълнителите ще бъдат съвсем

Организации недоволни от
Министерството на културата
От МК признаха допусната грешка и спряха конкурс за организиране на фестивали с пари от ЕС

Надежда УШЕВА

акон за защита на журналистите под-
готвя Съюзът на българските журналис-
ти, стана ясно вчера. На кръгла маса
“Професионални стандарти в журналис-
тиката”, организирана от съюза и
фондация “Фридрих Еберт”, и.д. предсе-
дател на СБЖ Снежана Тодорова
съобщи за подготвяния проект.
За превръщанто на журналистите в
пиари сигнализира Светослав Терзиев
от вестник “Сега”. Той предупреди, че
ако процесът бъде завършен, това
означава постоянно “дрогиране” на
обществото с удобни и добре звучащи
информации. Журналистът отчете, че в
момента има 2 воюващи издателски
съюза, чиято война не е за свободата
на словото, а за удоволетворяване на
амбицията кой да е любимец на власт-
та. По думите му всички печатни изда-
ния са подвластни на корпоративни
интереси и работят, съобразявайки се с
настроението на властта, тъй като не
могат да се финансират сами.
Весислава Антонова от вестник “Капи-
тал” смята, че се подменя основната
функция на медиите и вместо да инфор-
мират обществеността, те са се
превърнали в изразител на корпоратив-
ни интереси. Някои от изданията нару-
шават елементарни изисквания като
проверката на информация, достовер-
ността и предоставянето на различни
гледни точки. Снежана Тодорова комен-
тира, че етическите правила са ясни и
не е нужен нов кодекс, просто медиите
трябва да ги спазват. Журналистът
Георги Коритаров отбеляза, че между
самите журналисти няма солидарност.
Пенчо Хубчев от фондация “Фридрих
Еберт” открои 3 проявления на натиск
върху медиите - чрез есемеси и обаж-
дания до главни редактори, чрез рек-
ламния пазар и механизма на общест-
вени поръчки и избора на банки за
управление на средствата на държавни-
те институции и медиите, както и ди-
ректни включвания в ефир и даване на
указания как да се води предаването и
за какво да се говори.

Пример за което даде замест-
ник главният прокурор при ВКП г-
н Валери Първанов в сутрешния
блок по БНТ 1 от 21.02.2012 г.

В телефонен разговор по вре-
ме на предаването той сподели,
че прокурори и съдии дават ус-
ловни присъди на виновните убий-
ци по пътищата, защото това била,
цитираме, “държавна политика”
поради простата причина, че за-
творите в страната били
препълнени. В същия разговор,
подсмихвайки се, каза “ами то
деца си умират по най-различни
причини”, сякаш има някакъв про-
цент смъртност на деца, който е
нормален за страната и е плани-
ран. Това може и да е така, може

отделни организации, които
няма да имат отношение към
съдържанието и развитието на
фестивалите”, възнегодуваха
протестиращите. По думите им
всичко това противоречи на ло-
гиката за създаване на успе-
шен културен фестивал. Обще-
ствената поръчка е нелепа. Аб-
сурдно е съдържанието на
предложените 12 фестивала,
коментира Васил Димитров,
изпълнителен директор на
“Кантус фирмус”. Според проте-
стиращите организации чрез
така обявената обществена
поръчка Министерството на
културата фаворизира 7 града
в надпреварата за “Европейска
столица на културата”, въпреки
че би трябвало да е отворена
за всеки български град.

Процедурата е спряна, съоб-
щи зам.-министърът на култура-
та Митко Тодоров на прескон-
ференция, свикана веднага след
протеста на организаторите на
културни събития. Той призна,
че администрацията на минис-
терството е допуснала грешка
още при дефинирането на съби-
тията като фестивали, както и в
много други елементи от текста
на обществената поръчка.

Допуснахме малък фал за
тези градове - София, Варна,
Пловдив, Русе, Бургас, Стара
Загора, Велико Търново, като
сме им дали някакво предимст-
во, каза Тодоров.

На въпроса защо се правят
нови фестивали, вместо да се
подкрепят вече съществуващи-
те, зам.-министърът отговори,
че изрично изискване на Уп-
равляващия орган на Програ-
мата е да не се финансират

фестивали, които досега са по-
лучавали средства от държава-
та, общините, ЕС и други из-
точници, както и да не са с
комерсиална цел.

Ще се съберем и ще преци-
зираме текстовете и условията

наново, докато не постигнем
консенсус с колегите, обеща
зам.-министърът. Окончателни-
ят вариант на обществената
поръчка ще бъде обявен след
дискусия между експерти и не-
правителствени организации.

Почернени родители искат
оставката на прокурор

От стр. 1 и това да е ДЪРЖАВНА ПОЛИТИ-
КА, но е цинично да го кажеш в
очите на хора, погребали смисъ-
ла на живота си.

За това негово изказване ние,
почернените родители, настоява-
ме за:

1. Оставката на заместник
главния прокурор при ВКП г-н
Валери Първанов!

2. Вие като отделни институции
да декларирате пред обществото
дали това наистина е ПОЛИТИКА
НА ДЪРЖАВАТА към момента!

3. До г-н Главния прокурор на
РБ:

- В случай че ДЪРЖАВНАТА
ПОЛИТИКА не е такава, защо ВКП
води политика, различна от
държавната?

4. Да декларирате пред обще-
ството приемате ли този начин на
изказ за правилен!?

Време е в България да се из-
готвят такива закони, които да
важат за цялото общество, а не
за пари или властимащия инди-
вид! Двадесет години са достатъ-
чен период за анализ да се види
кой закон или кой текст или али-
нея не съответстват на съвремие-
то ни.

Вярваме, че всичките ни иска-
ния и въпроси ще получат бърз и
адекватен отговор, този отговор
очаква цялото общество в страна-
та, но най-много ние, родители на
загиналите и пострадали при
ПТП!

Журналисти
готвят закон
за защита на колеги
Павлета ДАВИДОВА

З

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Културни организации настояха Министерството на
културата да спре скандална обществена поръчка

Втори мандат на се-
гашните управляващи
би бил смазващ за ико-
номиката,  коментира
лидерът на БСП Сергей
Станишев по време на
посещението си в Пер-
ник вчера. Той бе кате-
горичен, че при това
управление държавата
функционира в интерес
на много тесен кръг от
монополисти във всяка
една област .  Соцли-
дерът подчерта, че про-
мишлеността ни затъва,
малкият  и  средният
бизнес изнемогват,  а
безработицата и пре-
стъпността нарастват.

Сергей Станишев:

На фона на обеднява-
нето на хората и при-
зива за замразяване на
заплати и  пенсии
държавната админист-
рация си раздава бону-
си, и то в размер на
милиони левове, зяви
още Станишев. Лидерът
на БСП бе категори-
чен,  че социалистите
ще продължат да на-
стояват Симеон Дянков
да даде отговор за точ-
ния размер на раздаде-
ните премии. Станишев
припомни,  че  през
2008 г. предишният ка-
бинет е взел решение
за намаляване на за-

платите на министрите
с 15%. Първата работа
на правителството на
ГЕРБ пък беше да си
възстанови възнаграж-
денията, подчерта ли-
дерът на БСП.

“Победата на БСП
на следващите избори
е важна не партийна, а
държавно отговорна
цел”, подчерта лидерът
на социалистите. БСП
трябва да определи
свои ясни червени ли-
нии, по които да търси
доверието на хората и
да запази лицето си,
защото това е най-важ-
ното.  “ГЕРБ проигра

една престъпна схема
на последните избори,
начело на която е ми-
нистърът на вътрешни-
те работи, и няма да се
поколебае да я прило-
жи отново” ,  изтъкна
Станишев. Той добави,
че БСП има подем, кой-
то трябва да бъде из-
ползван. За целта под-
готовката за предстоя-
щите избори трябва да
започне още след кон-
греса.

В Перник Сергей
Станишев връчи пар-
тийните книжки на 26
нови членове на парти-
ята.

Държавата функционира
в интерес на тесен кръг
от монополисти

Държавата функционира
в интерес на тесен кръг
от монополисти

Държавата функционира
в интерес на тесен кръг
от монополисти

Държавата функционира
в интерес на тесен кръг
от монополисти

Държавата функционира
в интерес на тесен кръг
от монополисти
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íà Òóíèñ â èçðàáîòâàíåòî
íà íîâà êîíñòèòóöèÿ‘ За Бойко Борисов няма невъзможни неща

ейтингът на лидера на БСП
Сергей Станишев е със 7 про-
цента по-висок от този на са-
мата социалистическа партия,
сочи последното проучване на

Конституцията ще се спазва.
Не може да има парламентарен
контрол върху президента, защо-
то той се контролира от Конститу-
ционния съд, заяви вчера Росен
Плевнелиев след среща с деле-
гация на БСП, водена от Сергей
Станишев. Плевнелиев направи
коментара си в отговор на журна-
листически въпрос за отношение-
то му към създадената по иници-
атива на управляващите парла-
ментарна комисия, която да раз-
следва указите за помилване и
опрощаване на предишните пре-
зидент и вицепрезидент.

Миналата седмица Георги
Първанов обвини управляващи-
те, че с тази комисия целят да се

Рейтингът на соцлидера -
7% по-висок от този на БСП
70 на сто от избирателите на социалистите харесват и Станишев, и Първанов

Плевнелиев не допуска
НС да го контролира

на мнение, че доколкото въпросът за ли-
дерството е на дневен ред за БСП и е
изключително важен за избирателите на
партията, трупането на напрежение сред
редовите симпатизанти не способства за
нейната стабилност и добро бъдеще.

След местните и президентските избо-
ри социолозите констатират консолидира-
не на избирателите на ГЕРБ около поли-
тическите лица на партията и институции-
те на властта. ДПС се нарежда като трета
политическа сила със 7% електорален дял.
В сравнение с периода след изборите не
са регистрирани значими промени в елек-
торалните дялове на “Атака” и на Синята
коалиция - съответно 2 процента и 2,4 на
сто. Най-консолидиран остава електоратът

на ДПС - 84% от избирателите през 2009
г. и днес биха гласували за нея. Сред из-
бирателите на БСП този дял възлиза на
79%, а сред тези на ГЕРБ - на 70%.

Отношението на хората към работата
на парламента и правителството не се е
променило съществено за последните три
месеца и негативните  оценки продължа-
ват да вземат връх над позитивните. Одо-
брението към 41-то Народно събрание е
23%, а неодобрението - 60 на сто. Прави-
телството е одобрявано едва от 35% от
пълнолетните българи, като това e с 1%
по-малко в сравнение с ноември 2011 г.

Въпреки че социолозите отчитат, че
полицията продължава да е най-одобря-
ваната институция, одобряващите работа-

та й намаляват с 5 на сто през последните
три месеца. Отношението към прокурату-
рата и съда остава непроменено - неодо-
брението е над три пъти по-високо от одо-
брението. 58% от пълнолетните българи
не одобряват дейността на прокуратурата,
а 61% са критични към съда.

Одобрението за Българската право-
славна църква намалява със 17% (от 53%
на 36%). Същевременно критичните наст-
роения към тази институция нарастват с
13%. Кристалина Георгиева продължава
да бъде най-одобряваният политик, за-
емащ пост извън страната, с 66%. 51 на
сто одобряват работата на Бойко Борисов,
като процентите не са се променили от
края на миналата година.

Георги ГЕОРГИЕВ намесят в делата на президент-
ската институция, да я обезличат
и да покажат на президента, не-
зависимо кой е той, “къде му е
мястото”. Плевнелиев съобщи, че
по време на разговорите от БСП
са повдигнали темата за състоя-
нието на демокрацията в страна-
та и на изборното законодател-
ство. На свой ред Станишев за-
яви, че се надява Плевнелиев да
бъде гарант за легитимното про-
веждане на следващите избори,
и допълни, че в България сега се
наблюдава отстъпление от демо-
кратичните ценности.

Социалистите и държавният
глава са постигнали разбирател-
ство, че е нужен рамков закон за
специалните служби, в който да
се вписват отделните закони,

засягащи този сектор. Плевнели-
ев е приел предложението на
БСП на всяко бъдещо заседание
на Консултативния съвет по на-
ционална сигурност да се прави
преглед на свършеното по теми-
те от предходни заседания.

Сред основните теми на раз-
говора със социалистите е била
и националната стратегия за раз-
витие “България 2020”. Плевне-
лиев заяви, че неговата цел е
след 8 години България да има
60% от средната за ЕС произво-
дителност на труда и българите
да получават 60% от средната за
съюза заплата. Станишев обаче
изрази съмнение, че тази цел е
постижима, ако бъде запазена
сегашната икономическа полити-
ка на кабинета.

В още министерства да стане ясно, че са раздавани големи бонуси, очакват
от СДС. “Очакваме още повече нелицеприятна и скрита информация”, заяви
Мартин Димитров. Все още не били получени данните за МИЕТ, МРРБ, МК и
МТИТС, каза Димитров. Той подчерта, че са успели да извадят наяве бонуси-
те за всички други министерства, но някои все още укривали информация под
претекст, че съдържала лични данни.

Да отпаднат ограниче-
нията, въведени с послед-
ните промени в Закона за
акцизите и данъчните
складове, върху вноса и
складирането на горивата,
за да се намалят и цените
на горивата, настояват от
ДСБ. Промените в закона
са в противоречие с евро-
пейските закони за защита

транни изменения се прокрадват в
закона за пътищата, по който воде-
ща е регионалната комисия, съоб-
щи депутатът Захари Георгиев.

ДСБ: БЕЗ ОГРАНИЧЕНИЯ ВЪРХУ
ВНОСА И СКЛАДИРАНЕТО НА ГОРИВА

Веселка ВЕНКОВА на конкуренцията и засил-
ват пазарните позиции на
“Лукойл”, обясни зам.-пред-
седателят на партията Ра-
дан Кънев.

ДСБ и СДС неведнъж
са внасяли предложения за
намаляване на ДДС върху
лекарствата. Шокирани сме
от изявлението на здрав-
ния министър, че има ре-
зерви за намаляване тях-
ната цена с 50%, посочи

Кънев. Ако е вярно, според
сметките на ДСБ това пра-
ви над 1 млрд. лв. годишно,
платени най-вече от бол-
ните и възрастните бълга-
ри. ДСБ ще искат отговор
защо кабинетът не е забе-
лязал тези “резерви” досе-
га, а се сеща за тях, когато
с помощта на ЕК започва
разследване на монопол-
на структура на лекарстве-
ния пазар у нас.

С

Социалисти алармират за
лобизъм в закона за пътищата

татът. Той е категоричен, че рекламите по
магистрали и високоскоростни пътища от-
клоняват вниманието на шофьoрите и пре-
чат. Затова била нужна пълна забрана за
поставянето им. Точно тези текстове били
едни от най-обсъжданите в комисията.

Най-скандалното на законопроекта е
в преходните и заключителните разпо-
редби, посочи Георгиев. Те предвиждат
изменение на Закона за движение по
пътищата, с което се увеличава макси-
малната скорост.

Предложеният законопроект урежда нор-
мативно изграждането на високоскоростни
пътища. Първата неясна поправка е за рек-
ламните съоръжения по пътищата. Разпи-
сано е, че билбордовете трябва да изля-
зат от обхвата на пътищата, но няма пре-
цизна формулировка за съдбата на вече
поставените съоръжения, обясни депу-

Р
НЦИОМ. Соцлидерът продължава утвърди-
телно да е най-одобряваният лидер на пар-
ламентарна група от една четвърт от
българите. БСП като партия е подкрепяна
от 17,5% от запитаните. Сред самите из-
биратели на соцпартията одобрението за
Станишев и Георги Първанов се разделя
по равно - 70%. Тези данни говорят за
отсъствието на големи лагери от крайни
привърженици и противници на единия
или другия от двамата леви политици,
коментираха от НЦИОМ. Социолозите са

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Сините очакват големи бонуси
да лъснат в още министерства
Сините очакват големи бонуси
да лъснат в още министерства
Сините очакват големи бонуси
да лъснат в още министерства
Сините очакват големи бонуси
да лъснат в още министерства
Сините очакват големи бонуси
да лъснат в още министерства
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кратки

Откраднаха
30 хил. лв.
от селско кметство

Около 31 000 лева са били от-
краднати от касата на кметство-
то в село Делчево, община Гоце
Делчев. През нощта на 24 февру-
ари са задигнати лични пари на
кметския наместник и пари на
холандски инвеститор, съхранява-
ни в касата. Вратата на кметст-
вото била разбита с твърд пред-
мент под ключалката. Самата каса
била отключена с оригиналния
ключ, който по данни на кметския
наместник Иван Панайотов е бил
забравен от него на бравата. В
село Търняне, област Видин, също
е имало кражба. Откраднати са
печати и служебни документи.

20 ранени за ден
от катастрофи

20 души са били ранени при
катастрофи на територията на
страната за денонощие. Станали
са 14 тежки катастрофи, от ране-
ните двама души са с опасност за
живота. В столицата са станали 5
тежки и 26 леки пътнотранспорт-
ни произшествия, ранен е един
човек.

Стабилизира
се състоянието
на мъжа, ударен
от леден къс

Мъжът, който пострада от
леден къс, паднал от висока сграда
на бул. “Мария Луиза”, вече диша
без апарат, стабилен е и е в съзна-
ние. Г.И., на 38 г., беше приет преди
седмица в Клиниката по неврохи-
рургия на “Пирогов” с тежка череп-
но-мозъчна травма.

Учат ученици
да са близо до
реалния живот

Директорите на четири учили-
ща в Добрич - “Димитър Талев”,
“Климент Охридски”, Ветеринарна-
та гимназия и Гимназията по ме-
ханотехника, са в основата на нов
проект за иновативни практики.
Те са обединени от идеята да
разчупят традиционната теоре-
тична подготовка, да осигурят
повече знания, близки до практика-
та, на учениците. Проектът при-
влича още 10 учебни заведения,
сред които гимназии от Балчик и
Генерал Тошево, училищата в Бо-
журово и Карапелит.

Мая Манолова:

Необходим е основен
ремонт на изборния
кодекс
31 препоръки за подобряване
на изборния процес подготвиха
експерти и предупредиха:
„Остават 489 дни до вота”

“ГЕРБ не могат повече да
твърдят, че с изборното закон-
дателство всичко е о’кей, за-
щото ЕК постави изборните
измами в главата “Противо-
действие на организираната
престъпност”. Ще се опитат да
минат с козметични промени
в Изборния кодекс, но е ну-
жен основен ремонт”. Това
обяви Мая Манолова при
представянето на “Изборните
правила в България - въздей-
ствие и необходимост от про-

Веселка ВЕНКОВА мяна”. Докладът на Института
за развитие на публичната
среда съдържа данни и ана-
лиз на целия изборен процес
на вота за местни власти и
президент през 2011 г.

“За първи път видяхме из-
борни бюлетини до кофите с
боклук, за първи път народни
представители помагаха на
ОИК-София”, посочи шефката
на неправителствената орга-
низация Антоанета Цонева. От
Института за развитие на пуб-
личната среда предложиха
ЦИК да има етичен кодекс и
ясно разписани правила за

конфликт на интереси.
Мая Манолова обяви, че

Коалиция за България ще
инициира временна парла-
ментарна комисия, съставена
на паритетен принцип, която
да подготви необходимите
промени в изборното законо-
дателство. При поправките
трябва детайлно да се разпи-
шат правомощията на ЦИК и
да се прецизират “възможно-
стите за контрол върху вота”,
дори печатането и движение-
то на бюлетините трябва да
влезе в Изборния кодекс, смя-
та тя.

От администрацията на МС
настояха при промените в Из-
борния кодекс решенията на
ЦИК да се обвържат със сро-
кове и да се внесе яснота по
работата и заплащането в
секционните избирателни ко-
мисии. Никъде в Изборния ко-
декс няма задължение инсти-
туциите да ни подават инфор-
мация, оплакаха се от Смет-
ната палата с искането за

постоянна изборна админист-
рация.

“Досега се борихме с иди-
оти в СИК, а сега се оказа, че
трябва да го правим и на по-
високи нива”, оплака се пред-
седателят на Клуба за соци-
ална местна политика Нико-
лай Белалов. Той посочи ре-
дица конкретни абсурди от по-
следните избори, като поняти-
ето “стабилен администрати-
вен акт”, с което отскоро си
служи съдебната практика при
обжалването на изборни ре-
зултати.

Експертите от Института за
развитие на публичната сре-
да предлагат 31 конкретни
препоръки за подобряване на
изборния процес, с които
допълват критиките от ОССЕ,
ПАСЕ и Европейската коми-
сия. Те настояват да се пре-
махне изискването избирате-
лят да отбелязва своя вот
единствено и само със знак
“х” и за забрана за провежда-
не на избори “две в едно”.

Щанд с мартенички, изработени от Националната организация на малките
български хора, вече е поставен на столичния площад “Гарибалди”

Снимка БГНЕС
СУ ВРЪЩА
УСТНИЯ ИЗПИТ ПО
ЖУРНАЛИСТИКА

офийският университет ще върне уст-
ния изпит по журналистика в пред-
стоящата кандидатстудентска кампа-
ния. Университетът е с най-много

С

Ралица Негенцова е новият предсе-
дател на Висшия адвокатски съвет. До из-
бирането й Негенцова беше председа-
тел на Висшия дисциплинарен съд към
адвокатурата. На председателското мяс-
то тя сменя Даниела Доковска, която ня-
маше право да се кандидатира за още
един мандат. Негенцова е избрана със
109 гласа от общо 168 действителни
бюлетини. Конкуренция на Негенцова
бяха председателката на Софийската ад-
вокатска колегия Наталия Ценова, нака-
зателният адвокат Марин Марковски и
Веска Волева. Негенцова е избрана с
чувствителна преднина пред втория -
адвокат Наталия Ценова. За поста се бе
кандидатирал и заместник-председателят
на Съюза на юристите в България Йосиф
Герон, но в събота пред общото събрание
на адвокатите в страната той оттегли кан-
дидатурата си и призова колегите си да
подкрепят Негенцова.

Изборът на Негенцова бе извършен
на едно от най-скандалните общи събра-
ния на адвокатурата. От него липсваха
делегатите на най-голямата колегия в
страната - софийската. Така говорите-
лят на ЦИК бе излъчен от 171 делегати
на адвокатските колегии в страната при
положение, че само София има право
на 123 делегати.

незаети места от всички български ВУЗ-
ове, съобщиха от Министерството на обра-
зованието, младежта и науката. Те са 890,
което е 12,6% от всички предвидени за
прием. След СУ се нарежда Техническият
университет в София с 359 незаети места.

Вече започна подаването на докумен-
ти за първата изпитна сесия. Необходими-
те документи са заявление за участие,
лична карта и квитанция за платена такса
от 30 лева за изпит. Таксите могат да се
внасят както в ректората, така и по банков
път.

За втората кандидатстудентска сесия
кандидатите ще могат да подават доку-
менти до 8 юни, посочват от СУ. Докумен-
тите ще се подават в Информационно-рек-
ламния център на СУ, онлайн, както и в
обособени за това места в страната.

Изпитите от първата сесия са на 1 ап-
рил - по български език и литература, на
8 април - по математика, а на 22 април -
по история на България.

ГОВОРИТЕЛ НА
ЦИК ОГЛАВИ
АДВОКАТУРАТА

ловдивският районен съд определи
условни присъди на четиримата
полицаи, обвинени за побоя над
25-годишния студент Стефан Бофи-

Разкриха самоличността на
част от биячите, които са напад-
нали Благой Иванов-Багата и
компанията му, а един от тях е
опитал и да убие известния сам-
бист. Основният заподозрян до
момента за инцидента е 23-го-
дишният софиянец Д.С. по пря-
кор Дъмпела. Той беше задържан
вчера. Мъжът е криминално про-
явен, като първото му задържане
е през 2008 г. за изнудване. През
2009 г. е задържан в Дупница за
притежание на наркотици и из-
ползване на фалшиви документи.
В колата му е била открита дро-
га, а при последвалата проверка
се установило, че номерът и до-
кументите на автомобила са фал-
шиви.

До момента са били разпита-
ни 13 души от двете групи, както
и служители на заведението - уп-
равител, бармани и охранители.

Лекарите се бориха за живо-
та на Багата по време на 6-часо-
вата операция. Шоковото състоя-
ние е преодоляно, той бил ста-
билизиран, но все още е с опас-
ност за живота.

ПОЛИЦАИ ПОЛУЧИХА
УСЛОВНИ ПРИСЪДИ ЗА
ПОБОЙ НАД СТУДЕНТ

П

РАЗКРИХА
ЧАСТ ОТ
БИЯЧИТЕ
НА БАГАТА

ров. Съдът определи 3 години условно с
петгодишен изпитателен срок за младши
инспектор Добрин Дренски. Началникът
на “Криминална полиция” във Второ РПУ
Павел Тютюков и полицаите Димитър
Самаров и Лъчезар Мазманянов са осъде-
ни на по две години и шест месеца услов-
но с 4 години изпитателен срок. Според
съда полицаите са превишили правомощи-
ята си при изпълнение на служебните си
задължения, като са принудили Бофиров
да признае за извършен обир, причинили
са му контузии по двете ръце, нараняване
на дясната ушна мида, травми по главата
и разкъсване на лявата тъпанчева мебра-
на. ДУМА припомня, че през ноември
2010 г. Стефан Бофиров докладва в проку-
ратурата, че при разпит полицаите са го
принудили да признае против волята си
за извършен обир в пловдивския хотел
“Новиз”. Директорът на пловдивската
полиция старши комисар Тодор Чонов се
извини на студента за случилото се. След
проверка инспектор Дренски беше увол-
нен, а Тютюков и Самаров бяха наказани
с порицание. Две години след кражбата
в хотела няма задържан.

ХОРА С
УВРЕЖДАНИЯ
СТАВАТ
ПРЕДПРИЕМАЧИ

195 691 лв. е общата стойност на
пакет услуги за социална интеграция
и пълноценна икономическа актив-
ност на 107 преки бенефициенти -
хора с увреждания и членове на тех-
ните семейства. За тях са оборудва-
ни компютърен и библиотечен кът,
зона за консултации и 20 работни
места в читалнята на Висшето учили-
ще “Международен колеж” в Добрич.
Оборудвано е звукозаписно студио и
е назначен социален администратор,
разработен е учебен план за курс по
предприемачество, адаптиран за
хора с увреждания.  55 души вече са
придобили предприемачески умения,
20 са с повишена квалификация, още
толкова са получили подкрепа за
професионална ориентация. Изгра-
ден е виртуален ресурсен център за
хора с увреждания, интернет страни-
ца и уеб-базирана електронна биб-
лиотека. Проектът се изпълнява по
ОП “Развитие на човешките ресур-
си”, съфинансирана от ЕС чрез Евро-
пейския социален фонд.

Дана РУСЕВА
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тони са смазани от тежестта на ледовете и отне-
сени по течението. Мостове от масивно желязо
са сгънати. Грамадните ледени парчета са от-
несли от брега туристически кораб и патрулния
катер на Гранична полиция. Няма пострадали от
екипажите. Девет товарни конвоя, които дни
наред бяха блокирани в ледовете на румънския
бряг срещу Силистра, са със сериозни пораже-
ния. Местните хора са сериозни разтревожени
от пораженията, които тепърва ще се видят и
оценят.

Плаващите ледове са откъснали товарни
секции и ги влачат надолу по течението. Само
за ден нивото на реката при Силистра се е
повишило с повече от метър, очаква се в след-
ващите дни да се повиши още. Засега няма
данни за пострадали хора, но много от тях има
опасност след пораженията да загубят поминъ-
ка си.

сто от запитаните в проучване,
съобщиха от бизнес организа-
цията Асоциация на индустри-
алния капитал в България.

Сивият сектор в здравеопаз-
ването се движи между 50 и 75
на сто, а според 12,9% от рабо-
тодателите те са дори над 75.

Болничните мениджъри
обаче смятат, че сивите прак-
тики в техния бранш са по-ско-
ро между 11 и 50%. Почти все-
ки четвърти смята, че  сивият
сектор в здравните услуги е
едва 10%.

64% от анкетираните са на

76% от българите са давали
пари в „пликче” на лекар
Наличието на сив сектор в здравеопазването е заради
липса на държавна политика, смятат хората

мнение, че най-важните при-
чини за наличието на сив сек-
тор е липсата на цялостна
държавна политика. Половина-
та от запитаните посочват про-
тиворечивите и необмислени
промени в здравното законо-
дателство и съществуващите
традиции за заобикаляне на
законите.

Кризата в най-слаба степен
оказва влияние върху обхвата
и разпространението на сивата
икономика в здравеопазването,
твърди проучването.

Като проблем се отчита
задържането на квалифицира-
ните специалисти. В условия на
растяща безработица в здра-
веопазването проблемът за
осигуряване на високо специ-

ализиран персонал продължа-
ва да стои с цялата си острота
пред 64% от работодателите.
Дефицитът е както по отноше-
ние на минимално необходи-
мия медицински персонал,
така и по отношение на специ-
фични специалисти, в това чис-
ло по здравен мениджмънт.

Здравеопазването е изпра-
вено пред проблеми като недо-
статъчно финансиране на бол-
ниците, намаляване на броя на
лекарите и сестрите, ниско за-
плащане, коментират специа-
листи от бранша.

Това от своя страна води до
даване на “пари под масата”.
От АИКБ коментират, че явен
индикатор за посивяването на
бранша е високото разпрост-

ранение на корупционните
практики при предоставянето
на медицински услуги. Браншът
се оказва сред най-уязвимите
дейности за корупция поради
комплексния характер на
здравната система и големия
брой на участниците в нея.
Поради своята разпростране-
ност нерегламентираните до-
плащания се превръщат в за-
пазен знак за “сивост” в здра-
веопазването. Също така като
типични сиви дейности в бран-
ша са посочени даването и
получаването на “подкупи”
(посочено от 32%). Тук отново
е включено въпросното “плик-
че”, с което се уреждат лека-
ри, екипи, ВИП стаи и т. н.

Друг силно разпространен

вид сиви практики в бранша са
финансовите нарушения, сочат
резултатите от изследването.
Това са практиките за нереал-
но отчитане на показателите за
финансовата и стопанска дей-
ност. Голяма част от фирмите в
бранша са склонни да обявяват
по-ниски обороти, по-ниски пе-
чалби, да не издават финансо-
ви документи за част от сдел-
ките, да прибягват към кешови
разплащащия с цел укриване
на обороти.

Работещите в здравеопаз-
ването смятат, че сивите прак-
тики са провокирани от търсе-
нето на финансови ползи и
оцеляване в условия на финан-
сов дефицит. Почти 80 на сто от
работодателите от бранша са
на мнение, че плащането на по-
ниски данъци от реално дължи-
мите е сред основните мотиви
за работа в сивия сектор.

Общо 8200 са свободните места в София
за първа градинска и двете яслени групи за
постъпване от септември. Това съобщи пред
журналисти кметът на София Йорданка
Фандъкова. По думите й от тези свободни
места 3800 ще са тези за децата в първа
група, като тези места са с 400 повече от
миналата година. За тях ще могат да канди-
датстват децата, родени през 2009, 2010 и
2011 г. Общо 198 са детските градини на
територията на София. Самостоятелните дет-
ски ясли са 26. Родените през 2009 г. могат
да заявят желание да кандидатстват в 1-ва
група на целодневните детски градини. Сво-
бодните места за тях са 2600. Децата, родени
през 2010 и 2011 г., могат да кандидатстват
за обявените детски заведения, в които има и
яслени групи, както и за самостоятелните ясли
на територията на София.

Чрез информационната система ще се
извършва и класирането на децата в само-
стоятелните ясли. Остава проблемът за деца-
та, които вече втора година чакат място в
детско заведение. Срокът за избиране на
детска градина е 3 май. Първото класиране
за място в детско заведение ще се извърши
на 4 май.

Започна битката
за забавачка

Л
едовете, които сковаха Дунав край Сили-
стра, започнаха да се пропукват, тръгна-
ха надолу по течението и разрушиха же-
стоко пристанището в града. Всички пон-

П
лащането на “пари в
пликче” е една от
основните сиви прак-
тики в здравеопазва-
нето според 76 на

Все повече татковци у
нас поемат грижата за
първоначалното отглеж-
дане на децата си. Това
показва статистиката на
Националния осигурите-
лен институт за броя на
бащите, които са се
възползвали от правото си
на отпуск по “майчинство”
през последните три го-
дини.

Според данните на
НОИ за периода 2009-
2011 г. общият брой на
осигурените мъже, които
са поели грижата за бе-
бето до навършването му
на една годинка, е нарас-
нал от 242 през 2009 г.
до 301 през миналата
година. Това прави нара-

На телефонния номер за спешни
случаи 112 масово се получават обаж-
дания за обикновени справки. Гражда-
ните звънят в центъра, за да питат за
номера на някоя институция, за времето
или за пътната обстановка, обяви вчера
говорителката на дирекция “Национал-
на система 112” Данка Недялкова.

Важно е хората да запомнят, че те-
лефон 112 не е информационен теле-
фон или телефон за справки, а е само и
единствено за спешни случаи, катего-
рична бе Недялкова. По думите й 70%
от повикванията не се отнасят за спеш-

Над 1100 татковци
ползват майчинство

БЪРКАТ 112 С ТЕЛЕФОН ЗА СПРАВКИ

Снимка БГНЕС

на помощ. Центровете са регистрирали
повече от 4 милиона и 300 хиляди по-
виквания. Едва милион и половина са
сигналите от компетентността на служ-
бата.

“112 е телефон за спешни случаи и
се използва за ситуации, реално заст-
рашаващи здравето, живота, сигурност-
та и имуществото на хората и съответно
трябва да бъдат активирани тези служ-
би, които имат отношение към решава-
нето на тези проблеми. Извън тези си-
туации не следва да се търси телефон
112”, обясни Недялкова.

стване от близо 25%.
Подобна е картината

и при бащите, които по-
емат отговорността да от-
глеждат децата си от 1 до
2-годишна възраст. За
същия тригодишен пери-
од броят на мъжете в от-
пуск на това основание е
нараснал с 34 на сто.
Докато през 2009 г. те са
били 831, в края на 2011
г. вече са 1113.

Според разпоредбите
на Кодекса за социално
осигуряване баща може
да замести майката в гри-
жата за новороденото,
след като то навърши 6-
месечна възраст. Що се
отнася до отглеждането
на дете от една до две

години - отговорността
може да бъде поета за
целия период. И в двата
случая обаче, за да може
да се възползва от свое-
то право на “бащинство”,
родителят трябва да е
осигурен и да отговаря на
условията за отпускане
на обезщетението, запи-
сани в КСО.

На фона на желание-
то на татковците да изли-
зат в отпуска за отглеж-
дане на децата си ДУМА
припомня, че само за две
години новородените
деца у нас са намалели с
близо 12 000. Родените
през миналата година
деца са 62 277, което е с
5223 по-малко от 2010 г.

След пропукването на ледовете
пристанището в Силистра
беше отнесено от водите

Ледът разруши
пристанището
на Силистра

Ледът разруши
пристанището
на Силистра

Ледът разруши
пристанището
на Силистра

Ледът разруши
пристанището
на Силистра

Ледът разруши
пристанището
на Силистра
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ния си оператори, срещу страна-
та ни ще бъде заведен иск пред
Съда на Европейския съюз в
Люксембург. Това съобщиха от
пресслужбата на Европейската
комисия вчера. Брюксел настоя и
още седем други държави член-
ки да въведат правилата от ди-
рективите за електроенергията и
природния газ от третия енерги-
ен пакет, предаде пресслужбата
на институцията. Страните от ЕС
трябваше до 3 март 2011 г. да
разделят енергийните си активи,
така че преносните мрежи да се
управляват от независими компа-
нии, гарантиращи достъп на до-
ставчиците до капацитета на ин-
фраструктурата. България, Кипър,

Ако до два месеца не преструктурираме държавната
енергетика, еврокомисията ще заведе иск срещу нас

Испания, Люксембург, Холандия,
Румъния и Словакия не са инфор-
мирали Брюксел за никакви мер-
ки за транспонирането им, а Ес-
тония не е внесла информация за
директивата за природния газ,
посочиха от ЕК.

Еврокомисията ни предупреди
през септември 2011 г., че започ-
ва наказателна процедура срещу
България заради това, че все още
не сме отделили като самостоя-
телни Електроенергийния систе-
мен оператор (ЕСО) и газовия
оператор “Булгартрансгаз”. ЕСО
продължава да е дъщерно дру-
жество на Националната електри-
ческа компания, която е собстве-
ник на мрежата високо напреже-
ние, а ЕСО само е оператор.

В момента в парламента се
разглеждат предложените от Ми-
нистерството на икономиката по-
правки в Закона за енергетика-

та, които трябва да регламенти-
рат и работата на двата операто-
ра по евродирективата. По по-
следни данни кандидатите за
преструктуриране на НЕК и ЕСО
са деветима, а до края на февру-
ари трябва да стане ясно кой от
тях ще бъде избран. Реалното
разделяне обаче ще стане факт
едва в началото на следващата
година, призна преди месец зам.-
министърът на икономиката,
енергетиката и туризма Делян
Добрев, който е в борда на БЕХ.

Ако се стигне до съд в Люк-
сембург, това ще е второто заве-
дено от ЕК дело срещу България
в областта на енергетиката, след
като през ноември 2011 г. Брюк-
сел реши да ни подведе под от-
говорност заради това, че стра-
ната не осигурява равноправен
достъп на доставчици до газовия
си пазар.

Държавният фонд за
гарантиране устойчивост
на държавната пенсион-
на система ще може да
инвестира до 70% от ак-
тивите си в български
ДЦК, се вижда от проек-
та на Министерството на
финансите за изменение
на закона за т. нар.
Сребърен фонд. В акции,
издадени от емитенти от
Република България, и
които са включени в ин-
декс на регулиран пазар
на ценни книжа, Сребър-
ният фонд ще може да
инвестира до 10% от ак-
тивите си.

До 40% от активите на
фонда ще могат да бъдат
влагани в акции от индек-
си на борси в ЕС, а в
акции на трети държави,
също индексни, до 30% от
средствата. В дългови
ценни книжа на чуждест-
ранни държави фондът ще
може да влага не повече

дат за кърпене на дупки, съобщи вчера
регионалният министър Лиляна Павло-
ва. “Към 20-те млн. лв. за възстановява-
нето на щетите по инфраструктурата от

“Малките кредити до 400 лв. са опас-
ни за финансовата система. Не трябва да
има подобен вид кредити. Да дадете кре-
дит на един човек с ниски доходи и той
да използва парите за потребление, ос-
вен да го заробите, няма какво друго да
направите. Голямата драма е, че малките
кредити не се регулират”. Това коменти-
ра в сутрешния блок на телевизия Бълга-
рия он ер Петър Славов, изпълнителен
директор на ПроКредит Банк. По повод
административните мерки за намаляване
на лихвите Петър Славов обясни, че
обвързването на лихвите с каквато и да е
основна база няма да доведе до пониже-
нието им. За да има промяна в лихвените
нива, трябва да има първо промяна при
цената на ресурса, след това промяна на
рисковите фактори, обясни изпълнител-

  Командировъчните може да се
облагат с данък и осигуровки, ако пре-
вишат двукратния размер на норматив-
но определената сума. Промяната ще
влезе в сила от първи март и цели да
извади на светло формалното пращане
на служители в командировка с цел
укриване на осигуровки. Това заяви пред
Дарик радио говорителят на данъчните
Росен Бъчваров.

Според Наредбата за командиров-
ките за служебно пътуване в страната
на работника се дават по 20 лева днев-
ни пари. Ако парите надвишат двукрат-
ния размер на нормативно описаната

“Софарма Трейдинг” АД реализира за месец януа-
ри 2012 г. продажби на стоки в размер на 36.4 млн.
лева или 3.7% спад спрямо същия период на 2011 г.
Разликата спрямо сравнявания период се дължи на
затруднената дистрибуция, свързана с лошите метео-
рологични условия през януари, посочват от компани-
ята. Печалбата преди данъци на компанията е в раз-
мер на 597 хил. лв. за първия месец на 2012 г., което
представлява ръст от 7%. Последната сделка с акции
на “Софарма Трейдинг” е на цена от 1.785 лв. за брой.

Кърпят дупки с пари от глоби
тежката зима ще бъдат до-
бавени всички средства от
санкции”, обясни Павлова.
Тя уточни, че става въпрос
за 400 хил. лева.

Министърът каза още,
че има финансиране на
мерки за превенция на на-
воднения. Според нея из-
числения не могат да се
направят на парче. Това, по
думите й, трябва да бъде
направено в проектите за
планиране и възстановява-
не на градовете.

МАЛКИТЕ ЗАЕМИ
ЗАРОБВАТ БЕДНИТЕ ХОРА

ният директор на ПроКредит Банк. Нара-
стването на лошите и преструктурирани
кредити не би трябвало да бъде притес-
нително, обясни още Петър Славов. По
думите му банковата система има до-
статъчно буфери, за да се справи със
ситуацията. Има тенденция на влошава-
не, тя ще продължава през следващите
месеци, прогнозира банкерът. Според
него влошаването на банковите портфей-
ли при сегашните икономически условия
е нормално явление.

Мнението на Петър Славов е, че бан-
ките не са затегнали кредитирането, а
просто фирмите на търсят кредити. Про-
гнозата му за 2012 г. е, че тя няма да
бъде по-различна от предходните две
години. Нещата ще се запазят в сегаш-
ното състояние, обясни той.

С Шефът на Агенция “Пътна инфраст-
руктура” Лазар Лазаров заяви пред
БНТ, че всички пътища, наводнени от
топенето на снега, ще бъдат затворе-
ни, тъй като е опасно да се шофира
по тях.

ъбраните пари от глоби на фир-
мите за снегопочистване ще оти-

Лихвите по новоотпус-
натите левови потреби-
телски кредити през яну-
ари се повишават с 0,5
процентни пункта спрямо
декември до 12,3%, пре-
даде profit.bg. По еврови-
те потребителски креди-
ти има минимално пови-
шение от 0,1 пункта до
9,8%, показват предвари-
телни данни на БНБ.
Средните лихвени про-
центи по новоотпуснати-
те през месеца жилищни
кредити в лева са се по-

Лихвите по потребителски кредити
се повишават

вишили с 0,1
пункта до
8,2%. Лихвите
по евровите
жилищни кре-
дити се покач-
ват с 0,2 пунк-
та до 8,2%. Ли-
хвите по други-
те кредити за
домакинствата
спадат с 0,6 пункта до
10,2% в евро и с 0,9 пунк-
та до 8,3% в евро. Лихве-
ните проценти по новоот-
пуснатите през януари

малки фирмени кредити
(до 1 млн. евро) отстъпват
с по 0,1 пункта до съот-
ветно 9,5% при левовите
и 8,3% при евровите.

от 30% от активите си,
както и корпоративни об-
лигации с кредитен рей-
тинг от инвестиционен
клас (също до 30%). До
15% от средствата фондът
ще може да инвестира в
общински ценни книжа.
Ограничението за инстру-
менти на паричния пазар
е не повече от 10 на сто
от активите на фонда.
Също така фондът не
може да придобива 5 и
над 5 на сто от акциите
на един емитент.

“Съгласно действащия
закон за Държавния фонд
за гарантиране устойчи-
вост на държавната пен-
сионна система средства-
та на фонда могат да се
инвестират единствено в
чуждестранни активи”, се
казва в мотивите на Ми-
нистерството на финанси-
те за предлаганите про-
мени в закона. “Средства-
та на фонда намаляха в

реално изражение след
корекция за инфлацията
през периода. По-конкрет-
но, средствата на фонда
са се обезценявали сред-
ногодишно с между 1 на
сто и 5.5 на сто или около
40 млн. лв. Това създава
необходимостта от по-ак-
тивно управление на ак-
тивите на фонда с цел
постигане на по-висока
доходност при запазване
на ниска степен на риск”,
съобщиха от МФ.

При направен анализ
от МФ на държавните
резервни пенсионни фон-
дове в ЕС е установено,
че 16 държави от ЕС ня-
мат резервни пенсионни
фондове, а други 11 от тях
разполагат с такива. От
Министерството на фи-
нансите отбелязват, че
нито един от резервните
фондове няма забрана за
инвестиране в местната
икономика.

Плащаме данъци за командировъчни,
ако са два пъти над нормата

сума, върху платеното отгоре се дължат
данък и осигуровки. Например за коман-
дировка от пет дни работникът ще полу-
чи под формата на дневни 100 лв. и при
това положение няма да плаща нито
данък, нито осигуровка. Ако обаче той е
получил 300 лв. за пет дни, за превише-
нието от 200 лв. ще се дължат данък и
осигурителни вноски.

Промяната в наредбата се налага,
защото има случаи, в които работодате-
ли укриват плащания към хазната. На-
пример част от заплатата се плаща като
командировъчни, въпреки че служите-
лят реално е бил в офиса на фирмата.

„СОФАРМА” С 600 ХИЛ. ЛВ.
ПЕЧАЛБА ЗА ЯНУАРИ

ЕК ни подгони за
разделянето на
енергийните мрежи

ЕК ни подгони за
разделянето на
енергийните мрежи

ЕК ни подгони за
разделянето на
енергийните мрежи

ЕК ни подгони за
разделянето на
енергийните мрежи

ЕК ни подгони за
разделянето на
енергийните мрежи

А
ко до два месеца Бъл-
гария не преструктури-
ра държавната енерге-
тика и не отдели газо-
вия и електроенергий-

До 70% от Сребърния фонд
ще може да се влагат в ДКЦ
До 70% от Сребърния фонд
ще може да се влагат в ДКЦ
До 70% от Сребърния фонд
ще може да се влагат в ДКЦ
До 70% от Сребърния фонд
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До 70% от Сребърния фонд
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В периода до 3 март 2012 г. времето ще остане нестабилно, но с положи-
телни дневни температури. Нощните температури няма да бъдат по-ниски от -
20С.  В по-голямата част от страната не се очакват валежи.

МИНИСТЕРСКИ СЪВЕТ
Правителството одобри резултатите

от заседанието на Съвета на Европей-
ския съюз по земеделие и рибарство,
което се проведе на 23 януари т. г. в
Брюксел. На него датското председа-
телство представи своята работна
програма. Основни приоритети в нея
са реформата на Общата селскосто-
панска политика и на Общата полити-
ка в рибарството, както и повишаване
на безопасността на храните и хуман-
ното отношение към животните.

По друга точка от дневния ред на
дискусиите редица делегации са
поискали отлагане на края на квотите
за захар, планиран за 2015 г., както и запазване на системата от права-
та на засаждане в лозарството и след 2018 г. Комисията обяви създа-
ването на група на високо равнище с цел обсъждането на мерки, необ-
ходими в лозаро-винарския сектор.

КОНСУЛТАТИВЕН СЪВЕТ
ПО ТЮТЮНА

Консултативният съвет по тютюна към МЗХ определи разпределение-
то на 73 млн. лв. национални доплащания на тютюнопроизводителите за
2011 г. Средствата ще бъдат изплатени по сортови групи, както следва:
сортова група “Басми” - 2,04 лв./кг; “Кабакулак” - 1,50 лв./кг;  “Бърлей” -
1,15 лв./кг; сорт “Виржиния” - 0,42 лв./кг.

Със заповед на министъра на земеделието и храните средствата на
тютюнопроизводителите ще бъдат изплатени от Държавен фонд “Земе-
делие” до края на месец март.

МИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО
И ХРАНИТЕ

За България е налице негативна тенденция в спирането на незакон-
ната сеч, сочи доклад, изготвен от международната природозащитна
организация WWF -  Европейски барометър за незаконната сеч.

Към момента само четири държави от ЕС са готови да приемат
лицензиран дървен материал по регламента FLEGT. Отличниците в
изследването за 2011 г. са Германия, Холандия и Великобритания,
които са получили резултат 12 точки от максимално възможни 18. Те
се справят най-добре по отношение на регулацията на производството
и търговията с дървесина. Обобщените резултати за периода 2004 -
2011 г. показват, че Белгия, Франция и Словения като цяло бележат
най-голям
напредък.
България
получава общо
4 точки, докато
в първото
участие на
страната в
европейския
барометър
през 2007
година страна-
та е получила
оценка 8.
Изводът от
тази оценка е,
че България
не разполага с
държавна
политика по
този въпрос.

Европейската Комисия предупреждава фер-
мерите за деградацията на почвата. Деградаци-
ята на почвата е обезпокоително явление в ЕС и
по данни на ЕК причиняваната от водата почве-
на ерозия засяга 1,3 млн. кв.км в Европа - площ
- 2,5 пъти по-голяма от територията на Франция.
Деградацията на почвата нарушава способност-
та за производство на хранителни продукти, за
превенция при суши и наводнения, за спиране
на загубата на биологично разнообразие и бор-
ба с климатичните промени.

При подготовката на мерките на равнище ЕС
комисията оказа подкрепа на инициативи за по-
вишаване на осведомеността относно почвите и
проекти за изследване и контрол, като например
LUCAS - проучване на Евростат на земната по-

кривка, земеползването и агроекологичните показатели. Комисията също така
продължи интеграцията на целите за опазване на почвата в други политики на ЕС,
включително в областта на селското стопанство и развитието на селските райони.
За периода 2007- 2013 г. бяха отпуснати около 3,1 милиарда евро за рехабилитация
на индустриални площи и замърсени земи. Унгария, Чешката република и Герма-
ния получиха по-голямата част от тези средства (съответно 475, 371 и 332 млн. EUR).

 В допълнение към текущите действия, насочени към преодоляване на дегра-
дацията на почвата, комисията възнамерява да подкрепи научните изследвания
и контрола на почвите, да завърши насоките по отношение запечатването на
почвата и да включи допълнителни аспекти относно почвите в предстоящия пре-
глед на Директивата за оценка на въздействието върху околната среда.

БЪЛГАРСКИ ЕНЕРГИЕН ФОРУМБЪЛГАРСКИ ЕНЕРГИЕН ФОРУМБЪЛГАРСКИ ЕНЕРГИЕН ФОРУМБЪЛГАРСКИ ЕНЕРГИЕН ФОРУМБЪЛГАРСКИ ЕНЕРГИЕН ФОРУМ

България има потенциал годишно да преработва
минимум 8 млн. куб. метра отпадъчна дървесина, за
да произвежда енергия от нея, но на този етап био-
масата не се използва пълноценно. По данни на МЗХ
от българските гори годишно се получават между
два и три млн. куб. метра отпадъчна дървесина, което
е недостатъчно за поддържането на българските гори
в добро здраве, смятат експертите. Освен дървеси-
ната, като суровина за биоенергията се използват и
растителните отпадъци от земеделието като сено, ца-
ревичак, слама, отпадъци от производството на
слънчоглед и други. България има потенциал за из-
граждане на поне 500 мегавата мощности за произ-
водство на електроенергия от биомаса, което озна-
чава създаването на 100 малки централи от по пет
мегавата. На този етап в страната не работи нито

една централа на биомаса, която да произвежда комбинирано електрическа
енергия и топлинна енергия, докато в Чехия и Полша този вид мощности
надхвърлят 100 мегавата.

Липсата на инвестиции в този сектор се дължи и на пропуски в регулацията,
които да гарантират дългосрочното планиране на подобни проекти. Експертите
припомнят, че проектите за биомаса се изпълняват за две години и половина и
за да могат предприемачите да планират своята инвестиция, трябва да имат
сигурността, че изкупната цена на тока от централата няма да се промени след
две години и половина, когато бъде изградена, но към настоящия момент За-
конът за енергия от възобновяеми източници (ЗВЕИ) не дава тази сигурност.
Освен фиксираната цена за енергията при сключване на предварителните до-
говори енергийните експерти предлагат да има и преференциално присъединя-
ване за съоръженията от биомаса с мощност до 5 мегавата, а не само до 1
мегават, каквито са предложенията на кабинета. Мотивите на експертите са, че
подобни проекти биха могли да обхванат захранването с енергия на едно малко
населено място.

ЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯ

ЗЪРНЕНИ ПАЗАРИЗЪРНЕНИ ПАЗАРИЗЪРНЕНИ ПАЗАРИЗЪРНЕНИ ПАЗАРИЗЪРНЕНИ ПАЗАРИ

Пшеница - общият размер на
напусналата пшеница за перио-
да 1.07.2011 г. - 17.02.2012 г. е 1
841 311 тона (1 738 110 т за ЕС
и 103 201 т за трети страни). Ос-
татъчните количества пшеница
към 30.06.2012 г. се оценяват на
620 хил. тона. Необходимостта от
преходен остатък в размер на
250 хил. тона предполага свобод-
ни количества за търговия извън
страната в размер на 370 хил.то-
на. Според нас балансът на пше-
ницата към края на месец февру-
ари е напрегнат и критичен до
нова реколта.

ри преобладават сделки с царевица и слънчоглед, и то
предимно в североизточната част на България.
От началото на 2012 година въпреки неблагоприятните
климатични условия всяка седмица търговията извън
страната е средно в границите на 50-70 хил. тона. За
последната една седмица напусналите количества зърно
и зърнени продукти общо за страната са в размер на 68
180 тона, като най-голям е обемът на царевицата - 30
923 тона. Отново се изнесе зърно за трети страни и тази
тенденция ще продължи и през следващата седмица,
тъй като на порт Варна се товарят вместимости с 27 500
тона царевица за Сирия. От началото на реколтната 2011
година 81% от изтъргуваните количества зърно са
предназначени за страните от ЕС. Общо от началото на
настоящата реколтна година са напуснали 4.06 млн.
тона зърно и това представлява ръст от 10% в сравне-
ние със същия период на предходната 2010 г.

СТАТИСТИКА НА ТЪРГОВИЯТА ИЗВЪН СТРАНАТА
НА ОСНОВНИ ЗЕМЕДЕЛСКИ КУЛТУРИ

Ечемик - общото количество
ечемик, напуснало страната за
периода 1.07.2011 г. - 17.02.2012
г., е 315 541 тона (218 128 т за
ЕС и 97 413 т за трети страни).
Остатъчните количества ечемик
към 30.06.2012 г. се оценяват на
40 хил. тона и тези количества са
свободни за продажба предвид
факта, че не е необходим прехо-
ден остатък до нова реколта.

  Царевица - общото количе-
ство царевица реколта 2011 годи-
на, напуснало страната за перио-
да 1.09.2011 г. - 17.02.2012 г., е
830 290 тона (501 432 т за ЕС и

328 858 т за трети страни). Ос-
татъчните количества от тази кул-
тура към 31.08.2012 г. се оценяват
на 450 хил. тона, които са свобод-
ни за търгуване извън страната.

Черен маслодаен слънчог-
лед - общото количество слън-
чоглед от реколта 2011 година,
напуснало страната за периода
1.09.2011 г.-17.02.2012 г., е 601
873 тона (457 774 т за ЕС и 144
099 т за трети страни). Остатъчни-
те количества от слънчоглед към
31.08.2012 г. се оценяват на 300
хил. тона, които са свободни за
търгуване извън страната.

С
подобряване на времето търговията със зърно на
вътрешния пазар се активизира. В резултат на
това цените на основните зърнени и маслодайни
култури отчетоха значителен ръст. Към 23 февруа-
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пециалните служби на Русия и
на Украйна са осуетили подгот-
вяно от терористи покушение
срещу руския премиер и канди-
дат-президент Владимир Путин,

Осуетили покушение
срещу Путин

С

Заподозрените получавали инструкции
от чеченския екстремист Доку Умаров

съобщи руската телевизия Първи канал.
В украинския град Одеса са заловени

трима души с руско гражданство, обявени
за международно издирване. Те се крие-
ли от службите за сигурност, като често
сменяли адресите си в пристанищния град.
От показанията им след ареста се разбра-
ло, че са имали намерение да осъществят
атентата в Москва веднага след прези-
дентските избори на 4 март.

Прессекретарят на Владимир Путин
Дмитрий Песков потвърди информацията
за предотвратен опит за покушение сре-
щу премиера, но отказа да коментира
случая. Бившият шеф на Федералната
служба за сигурност (ФСС) Николай Ко-
вальов заяви, че действията са опит за

дестабилизиране на страната преди пре-
зидентските избори.

В одеска квартира, където пребивава-
ли, арестуваните се занимавали с изра-
ботването на взривни устройства. На
същия адрес на 4 януари избухна взрив,
който причини пожар. При инцидента за-
гина един от членовете на бандата - Рус-
лан Мадаев. Друг член на бандата, Иля
Пянзин, с казахстанско гражданство, по-
падна в реанимацията на местна болница
с тежки изгаряния. Пянзин сътрудничил с
украинските специални служби с надеж-
дата, че няма да бъде екстрадиран в Ру-
сия. Смята се, че 31-годишният Адам Ос-
маев, който от дълго време живеел в Лон-
дон, е бил връзката между одеските теро-
ристи и Доку Умаров. Планът на подготов-
ката бил подробно описан в материали,
намерени в компютър на Осмаев. Според
сътрудник на ФСС имало видеофайлове с
кадри с кортежа на Путин, които били из-

ползвани за обучение - колко коли съпро-
вождат автомобила на премиера, къде
сяда охраняваното лице и т.н. По думите
на Осмаев детонаторите и част от плас-
тичния експлозив били вкарани в Москва
още през 2007 г.

Според показанията на оцелелия Иля
Пянзин, той заедно със загиналия Руслан
Мадаев са дошли от ОАЕ през Турция с
ясни инструкции от представители на
Доку Умаров. Терористите трябвало да
извършат в Москва поредица от дивер-
сии срещу икономически обекти, както и
атентат срещу Владимир Путин. За атака-
та над руския лидер терористите имали
намерение да използват мини военен об-
разец. Те внимателно проучили вероят-
ните маршрути за движение на кортежа
на Путин.

Това не е първият предотвратен опит
за покушение срещу Владимир Путин,
посочва ИТАР-ТАСС. През 2000 г. украин-
ските специални служби разполагали с
данни за подготвян атентат срещу Путин,
който тогава бе президент на Руската
федерация. Покушението трябвало да бъде
извършено по време на неформалната
среща на високо равнище на страните от
ОНД в Ялта на 18 и 19 август 2000 г. По
случая в Крим били арестувани четирима
чеченци, които впоследствие били екстра-
дирани от Украйна.

елият дом е финансирал с милиони
долари програмите на полицейското
управление в Ню Йорк за наблюдение
върху кварталите с мюсюлманско

орвежкият Но-
белов комитет
съобщи, че е по-
лучил общо 231

ПОЛИЦИЯТА НА
САЩ СЛЕДЯЛА
ЦЕЛИ ОБЩНОСТИ

“Британското правителство свърши парите, за-
щото всичките бяха похарчени през добрите годи-
ни”, заяви британският министър на финансите
Джордж Озбърн, цитиран от в. “Телеграф” и АСН.
“Парите, както и инвестициите и работните места,
трябва да дойдат от частния сектор”, съобщи още
финансист номер едно на Острова и допълни, че
управляващата коалиция във Великобритания може
да направи малко неща, за да стимулира икономи-
ката.

По думите му, заради деликатното състояние на
държавните финанси най-голямата надежда за ико-
номически растеж е бизнесът да бъде насърчен да
се развива и да наема повече служители.

През последните дни Озбърн е подложен на
силен натиск да вземе мерки за стимулиране на
икономическия растеж на фона на сигналите, че
икономиката на Великобритания отново се е насо-
чила към рецесия, допълва БТА.

Б
население, предаде АП. Тези пари са част
от малко известна федерална финансова по-
мощ за борба с наркопрестъпленията. След
терористичните нападения от 11 септември
2001 г. администрациите на Джордж Буш и
Барак Обама са отпуснали 135 млн. долара
на щатите Ню Йорк и Ню Джърси чрез
програмата “Зона на наркотрафик с висока
интензивност”. Част от тези пари - неизвест-
но колко заради слабата прозрачност на
програмата - са изразходвани за автомоби-
ли и цивилни дрехи за нюйоркски полицаи,
които наблюдавали мюсюлманските кварта-
ли. С тях са купувани и компютри, в които
се събирала даже безобидна информация
за мюсюлмански студенти в колежи, пропо-
веди в джамиите и обществени прояви,
посочва информационната агенция. Разкри-
тията хвърлят сянка върху усилията на
администрацията на Обама да стои настрана
от скандала около спорните антитерористич-
ни програми в Ню Йорк. Администрацията
е заявявала, че правоохранителните органи
не трябва да поставят под подозрение цели
общности, отбелязва АП.

БРИТАНСКИЯТ КАБИНЕТ
ОСТАНА БЕЗ ПАРИ

231 НОМИНАЦИИ
ЗА НАГРАДАТА ЗА МИР

Н
номинации за Нобело-
вата награда за мир за
2012 година, предаде
ДПА. Това все пак не е
рекорд. Най-много но-
минации имаше мина-
лата година - 241, каза
директорът на Нобело-
вия институт и секретар
на норвежкия Нобелов
комитет Гейр Лундес-
тад.

Списъкът съдър-
жа имената на 188
личности и 43 орга-
низации, отбеляза Лун-
дестад, цитиран от

“Франс прес”.
Сред номинираните

са бившият премиер на
Украйна Юлия Тимо-
шенко, която излежава
присъда в затвора,
египтянката Маги Коб-
ран - коптска християн-
ка, оглавяваща хумани-
тарната агенция “Сти-
вън’с чилдрън”, бивши-
ят президент на САЩ
Бил Клинтън и бившият
германски канцлер
Хелмут Кол, посочи
норвежката телевизия
НРК.

Брадли Манинг -
американският войник,
изправен пред военен
трибунал за предпола-

гаемо предоставяне на
стотици хиляди секрет-
ни документи на уеб-
сайта “Уикилийкс”, е
номиниран от трима
исландски парламента-
ристи, добави телеви-
зията.

По традиция името
на победителя се огла-
сява в началото на ок-
томври, а наградата се
връчва в Осло на 10
декември - денят, кога-
то светът отбелязва го-
дишнината от смъртта
на основателя на Нобе-
ловите награди - швед-
ския индустриалец и
откривател на динами-
та Алфред Нобел.

Белград и
Прищина отлагат
преговорите

Диалогът между Сърбия и Ко-
сово ще бъде прекратен поне до
края на изборите в Сърбия, заяви
посредникът на ЕС в диалога
Робърт Купър. “Имахме девет кръга
на преговори, които приключиха с
постигането на важни споразуме-
ния. След този кръг ще има пауза,
докато преминат изборите в
Сърбия”, допълни Купър.

Летище Франкфурт
пак отлага полети

Стачка отмени близо 200 поле-
та на третото по големина лети-
ще в Европа. Профсъюзът GdF иска
по-високи заплати и по-кратко
работно време за около 190 служи-
тели, които насочват отлитащи-
те и пристигащите полети към и
от стоянките им.

Хаванският
фестивал на
пурите стартира

В Куба започна фестивал на
пурите. В него ще вземат учас-
тие около 1000 представители на
тютюневата индустрия и експер-
ти от 60 страни. Освен това по-
сетителите ще могат да видят
как се отглежда тютюн в кубин-
ската провинция Пинар-дел-Рио,
където се произвеждат най-доб-
рите сортове.

ЖП инцидент
в Канада

Най-малко трима души са заги-
нали след инцидент с влак недалеч
от Бърлингтън, в източната ка-
надска провинция Онтарио, след
като вагон от композицията де-
райлира. Властите изясняват при-
чината за аварията.

Висока активност
на референдума
в Сирия

В референдума за нова консти-
туция на Сирия са взели участие
60 на сто от имащите право на
глас над 14 млн. избиратели. Първи-
те официални предварителни дан-
ни ще бъдат съобщени на 27 фе-
вруари. Сирийският министър на
информацията Аднан Махмуд за-
яви, че гласуването за новата
конституция е преминало в спо-
койна обстановка.

Нова корабна драма
край Сейшелите

Италиански круизен кораб на
италианската компания “Коста
крочере”, собственик на злополуч-
ния круизен лайнер “Коста Конкор-
дия”, се носи по течението без
посока след пожар край Сейшелски-
те острови, предаде АФП. По дан-
ни на италианската брегова охра-
на на борда на кораба има над 1000
души. Инцидентът е станал на
около 200 морски мили от архипе-
лага в Индийския океан.

„Уикилийкс” пак
подхвана САЩ

Уебсайтът започна да публи-
кува над пет милиона имейли на
установения в САЩ изследовател-
ски център “Стратфор”. От сайта
съобщиха, че имат достъп до ог-
ромен обем входяща и изходяща
кореспонденция на специализира-
ния институт. Според Асандж от
основно значение в случая е, че
мишените на това наблюдение са
както обикновени граждани, така
и редица активистки организации,
борещи се за справедлива кауза.

Жозе Мануел Барозу вярва
в спасителния план за Гърция

Новият спасителен план за
Гърция може да работи, заяви
председателят на Европейската
комисия Жозе Мануел Барозу пре-
ди посещението на гръцкия пре-
миер Лукас Пападимос в Брюксел
и след германски и холандски
намеци, че Атина ще се нуждае от
още пари, съобщи агенция ДПА.

В изказвания пред национал-
ните си парламенти министрите на
финансите на Германия и Холан-
дия споменаха, че в бъдеще може
да се наложи отпускането на още
финансова помощ. Председателят
на Еврогрупата и премиер на Люк-
сембург Жан-Клод Юнкер не из-
ключи този сценарий, посочва
агенцията.

Барозу посочи, че посланието,
което се изпраща с тези комента-
ри, има “унищожителен ефект”, т.е.
“ОК - ние даваме тези пари, но ве-
роятно планът няма да прорабо-
ти”.

На 29 февруари Пападимос ще
посети Брюксел, за да обсъди с

Барозу и няколко еврокомисари
как да се подобри усвояването на
еврофондовете, за да се помогне
на страната да излезе от рецеси-
ята, отбелязва ДПА. Според
гръцките медии ще бъде обсъде-
но прилагането на мерките, зало-
жени във втория спасителен план
за Гърция, както и дейността на
работната група на ЕС за Гърция.

Брюксел смята, че Гърция тряб-
ва да се концентрира върху реа-
лизирането на големите проекти
като например строежа на авто-
магистрали, финансиране на мал-
кия и средния бизнес, ускоряване
на приватизацията и подобряване
на управленската структура, по-
сочват гръцките медии.

На срещата между Барозу и
Пападимос ще присъстват евроко-
мисарите по икономическите и ва-
лутните въпроси Оли Рен, на ре-
гионалната политика Йоханес Хан,
на заетостта Ласло Андор, както и
еврокомисарят за бюджета и фи-
нансите Януш Левандовски.

Иля Пянзин (на снимката вдясно)
признал пред украинските

спецслужби за готвения срещу
премиера Путин атентат
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Европейските лидери най-вероятно няма да постигнат споразумение за увеличаване на спасителния
фонд за еврозоната при срещата по-късно тази седмица, заяви председателят на Европейската

комисия Жозе Мануел Барозу. Той отбеляза, че европейските лидери предпочитат да изчакат
окончателното одобрение на новия план за спасяването на Гърция за 130 млрд. евро, преди да

обсъдят дали да увеличават обема на спасителния механизъм, който сега е 500 млрд. евро

щу Сирия заради продължава-
щите репресии срещу противни-
ците на режима. Новите санк-
ции предвиждат да бъдат замра-
зени активите на сирийската
централна банка в Европа.
Въвежда се забрана на полети
на сирийски товарни самолети
от територията на Европейския
съюз. На европейски компании
се забранява да сключват сдел-
ки с ценни метали и скъпоцен-
ни камъни със Сирия.

Засега се отлага въвежда-
нето на пълна забрана на по-
летите на самолети на сирий-
ските авиолинии, за да не бъдат

ЕС разшири санкциите
срещу Сирия
Външните министри на 27-те постигнаха
споразумение за членството на Сърбия

М

Снимка БГНЕС

лишени чуждестранните граж-
дани в Сирия от възможността
да напуснат страната. В списъ-
ка с лицата, обект на забрана
за пътуване и запориране на
банкови сметки, бяха прибаве-
ни още седем души.

В съответствие с досега на-
ложените от ЕС санкции бе на-
ложена забрана за пътуване в
Европа и бяха замразени смет-
ки на 100 сирийски физически
лица и 38 организации. Нало-
жено бе и ембарго върху изно-
са за Сирия на оборудване за
петролния и газовия сектор,
което предстои да бъде прило-
жено на практика.

Досега наложените на Да-
маск санкции не са довели до
промяна в политиката на режи-
ма. През единадесетте месеца

инистрите на
външните работи на
страните-членки на
ЕС одобриха нов па-
кет от санкции сре-

на протести броят на убитите
при сблъсъци и репресии В
Сирия надхвърли 7600 души.
Военна намеса в Сирия засега
не се предвижда.

“Няма вариант за военно ре-
шение на проблемите в Сирия.
Ще засилваме режима на санк-
ции, ще стимулираме опозици-
ята да се обединява, ще насто-
яваме в страната да бъда до-
пусната хуманитарна помощ”,
заяви пред ДПА датският
външен министър Вили Сьоун-
дал. Люксембургският външен
министър Жан Аселборн изклю-
чи и възможността да бъде
предоставено оръжие на си-
рийската опозиция, която спо-
ред някои от участвалите в за-
седанието министри все още не
е достатъчно единна.

България вероятно ще домакинства една от срещите по
хуманитарните аспекти на кризата в Сирия през април, а
съорганизатор на форума ще бъде ООН. Това съобщи
министърът на външните работи Николай Младенов. Той
изрази задоволство от решението, с което Сърбия ще
получи статут на страна-кандидат за член на ЕС. Това е
изключително добре за нашия регион, защото приближава
още един от нашите съседи към членство в Общността и
увеличава шансовете и перспективите за развитието на
отношенията ЕС-Косово, коментира той. По думите му
България ще следи занапред много внимателно ситуацията
в Сърбия, с акцент върху малцинствените въпроси и права-
та на човека. За нас е изключително важно пътят, който
нашите съседи извървяват към ЕС, да се основава на
всички ангажименти в политическите и юридическите
критерии за членство, заяви Младенов. Тези критерии в
голяма степен включват и въпроса как се уважават права-
та на гражданите в съответната държава, отбеляза той.

дело за това, че е искал да разследва
съдбата на изчезналите по времето на
франкизма, съобщи съдебен източник. 56-
годишният испански магистрат, известен в
цял свят заради множеството си разследва-
ния на нарушения на човешките права,
беше осъден на 9 февруари на 11 години
забрана да упражнява професията си по
друго дело за незаконно подслушване.
Присъдата сложи край на кариерата му.

По делото за изчезналите по времето
на франкизма седмината магистрати от
Върховния съд решиха да оправдаят съдия
Гарсон с шест на един гласа, уточни съде-
бен източник. Балтасар Гарсон беше съден
заради това, че е нарушил закона за ам-
нистията, гласуван от испанския парламент
през 1977 г., като започнал разследване
през 2008 г. за съдбата на над 100 000
души, смятани за изчезнали по време на
Гражданската война (1936-1939 г.) и фран-
кизма (1939-1975 г.).

Оправдаха съдия
Гарсон по делото
за франкизма

В Брюксел външните минис-
три от ЕС одобриха ключова
първа стъпка в усилията на
Сърбия да се присъедини към
голямото европейско семейство.
Постигнато бе споразумение
Сърбия да получи статут на кан-
дидат за членство”, съобщи дип-
ломат номер едно на Франция
Ален Жюпе. Очаква се офици-
ално решението да бъде опове-

За осем години - от 2002 г. до 2010 г., обемът на
продажбите на стоте най-големи производители на
оръжие в света се е увеличил с 60 на сто. Това сочат
данни на Стокхолмския международен институт за
изследване на проблемите на мира (СИПРИ). Според
експертите на института през 2010 г. обаче общият
обем на продажбите на тези компании се е увеличил
само с 1% и е достигнал 411,1 млрд. долара. “Данните
за 2010 г. отново доказват способността на най-голе-
мите играчи в оръжейния бизнес да продължават
продажбите на оръжие и услуги въпреки финансовата
криза, засегнала други промишлени сектори”, изтъква
Сюзън Джексън от СИПРИ. Според нея някои от настъ-
пилите промени към намаляване на продажбите на
някои от компаниите се обяснява не с въздействието
на кризата, а с изтеглянето на чуждестранните войски
от Ирак и съответното намаление на търсенето на
оръжие и материали с военно предназначение.

Обемът на продажбите на десетте най-големи оръ-
жейни компании се изчислява на 230 млрд. долара,
или 56 на сто от общата сума за стоте компании в
доклада на СИПРИ. В списъка не фигурират компании
от Китай “заради липсата на достатъчно точни сведе-
ния”. Близо половината - 45 - от включените в списъка
компании, са базирани в САЩ. Обемът на техните про-
дажби възлиза на 60 на сто от общия обем на продаж-
бите на стоте компании. Обемът на продажбите на за-
падноевропейските оръжейни компании (от Великобри-
тания, Германия, Франция, Италия, Испания, Норвегия,
Финландия, Швейцария и Швеция) се изчислява на 29
на сто от общата сума за стоте компании в списъка.

На първо място в списъка е американската компа-
ния “Локхийд Мартин” (LockheedMartin.com) с общ
обем на продажбите за 2010 г. година 45,8 млрд.
долара. На второ място е британската “БАЕ Системс”
(BAESystems.com), следвана от американските “Боинг”
(Boeing.com), “Нортроп Грумън” (NorthropGrumman.com)
и “Дженеръл дайнемикс” (GeneralDynamics.com).

В списъка на СИПРИ има и 10 руски компании.
Най-високо в класацията по обем на продажби сред
руските компании - на 20-о място - е концернът за
производство на техника за противовъздушна отбра-
на “Алмаз-Антей”, който произвежда зенитните ракет-
ни комплекси С-300 и С-400.

Водещи фигури от Сирийския национален съвет
(СНС) се отцепиха от главната опозиционна група в
Сирия и създадоха отделна организация, съобщи
“Ройтерс”.

Това е най-сериозното разцепление сред против-
ниците на президента Башар Асад от началото на
въстанието през март, коментира агенцията. Двайсе-
тина светски и ислямистки членове на СНС обявиха,
че създават Сирийска патриотична група (СПГ). Нова-
та организация е оглавявана от юриста Хайтам ал
Малех, отдавнашен противник на династичното управ-
ление на семейство Асад. Към нея са се присъедини-
ли и някои “неоислямисти”, смятани за относително
по-либерални от “Мюсюлманските братя”.

“Сирия преживява дълги и трудни месеци, откакто
беше създаден Сирийският национален съвет, който
не постига задоволителни резултати”, заявиха от СПГ.
“Досегашният начин на действие е безполезен. Ние
решихме да създадем група за патриотично действие,
за да подкрепим националните усилия за сваляне на
режима с всички налични средства за съпротива, вклю-
чително подкрепа за Свободната сирийска армия”,
заявяват от групата.

РАЗКОЛ В СИРИЙСКАТА
ОПОЗИЦИЯ

стено от министрите днес. Окон-
чателното решение по въпроса
ще бъде взето по време на сре-
щата на лидерите на ЕС на 1-2
март. Шансовете на Сърбия да
получи тази седмица статут на
кандидат-член за ЕС нарасна-
ха, след като много страни се
обявиха за това заради постиг-
натия напредък в диалога меж-
ду Белград и Прищина.

Финансовите министри и управителите на централните банки
на страните от Г-20 се споразумяха да изчакат Европейският
съюз да вземе решение за своите финансови защитни механизми
и едва след това да преценят дали да предоставят още средства
на Международния валутен фонд.

На срещата в Мексико държавите от еврозоната обещаха да
направят през март преоценка на размера на спасителния фонд,
което би могло да убеди други страни от Г-20 да дадат повече пари.

Редица държави, сред които САЩ и Бразилия, а също между-
народни организации, като Организацията за икономическо
сътрудничество и развитие (ОИСР), призовават ЕС да създаде
по-силни защитни механизми, за да не позволи дълговата криза
да се разпространи от Европа към останалата част от света. Спо-
ред Германия  строгото преструктуриране е единственият начин
за излизане от кризата.

Южна Корея и САЩ започ-
наха голямо съвместно военно
учение, съобщи ИТАР-ТАСС,
като се позова на южнокорей-
ски представител от обедине-
ното командване на маневри-
те. Учението включва военно-
морски маневри, които ще
продължат до 9 март, и су-

Страните от Г-20 ще
чакат решение от ЕСЕС

ВОЕННИ МАНЕВРИ
ЯДОСАХА ПХЕНЯН

И спанският съдия Балтасар Гарсон,
който вече получи забрана да уп-
ражнява професията си, беше оправ-
дан от Върховния съд в Мадрид по

хопътни и военновъздушни
тренировъчни действия до 30
април.

Северна Корея заяви, че
разглежда решението за про-
веждане на учението като
“мълчаливо обявяване на вой-
на” и се закани, че ще отвърне
със “свещена война”.

Светът се въоръжава
интензивно
Светът се въоръжава
интензивно
Светът се въоръжава
интензивно
Светът се въоръжава
интензивно
Светът се въоръжава
интензивно
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Свят

на координационната комисия
на Международния олимпийски
комитет проверяваха как върви
подготовката на Олимпиадата
през 2014 година.

Повод за визитата на екс-
пертите от МОК бе провежда-
нето на първия в историята на
Русия етап от Световната купа
по ски алпийски дисциплини,
което се превърна в тест за
олимпийския алпийски ски ком-
плекс. Дмитрий Медведев не
само проследи състезанията и
лично награди спечелилите, но
и сам направи няколко спуска-
ния по съседния склон.

След това държавният глава
и отговорните за подготовката на
Олимпиадата лица се срещнаха
с координационната комисия, за
да чуят нейните забележки и
препоръки. “Ние сме заинтере-
совани да има максимално строг
одит”, призна ръководителят на
руската държава пред членове-
те на комисията, които идваха в
Сочи вече седми път.

Работата, отбеляза Медве-
дев, продължава, държавата
стабилно инвестира средства,
изгражда се инфраструктурата.
Всичко това се прави не само
заради Олимпиадата, а за
бъдещето на региона. “Но, раз-
бира се, основното днес е
спортът - съгласи се той. - Спо-

Русия се готви
за Олимпиадата

Стадионът в олимпийския парк, където ще се проведат основните
събития на Зимните олимпийски игри в Сочи през 2014 година

МОК очаква
невероятни,
не приличащи
на нищо
друго игри

ред установената практика, го-
товността се проверява по вре-
ме на тестови състезания. Общо
се планират 60 такива”.

- До началото на Олимпиа-
дата остават две години. От
една страна, времето е до-
статъчно, за да се подготвим.
От друга - малко е - заяви пре-
зидентът. - Затова ние много се
надяваме на откровен разговор
за това какво ни предстои да
направим.

Откровен разговор не се по-
лучаваше. Председателят на
координационната комисия,
членът на МОК Жан-Клод Кили,
не беше разположен да крити-
кува. Обратното, той буквално
сипеше комплименти по адрес
на организаторите и строители-
те. “Малко държави в света мо-
гат за седем години, започвай-
ки от нулата, да организират и
направят Олимпийски игри на
такова ниво, каквото очакваме
от вас”, обърна се той към рус-
кия лидер. При това членовете
на МОК признаха, че за две
години до Олимпиадата най-
трудният етап от грандиозното
строителство в Сочи вече е
завършен. Въпреки че още две
години ще се наложи да се ра-
боти здраво. В частност, навре-
ме трябва да бъдат построени
много хотели и други обекти.

- Гордостта на нашата коми-
сия е това, че това ще бъдат
невероятни, неприличащи на
нищо друго игри - за пореден
път изтъкна Кили, намеквайки,
че това е по силите на органи-

завършено навреме. “Успешно
са преминати 834 контролни
точки и активно се действа по
всичките 55 направления на
подготовката”, заяви той. Наско-
ро беше предаден за експлоа-
тация data-центърът, който ще
обслужва Олимпийските игри.

Организационният комитет
се подготвя и за щафетата с
олимпийския огън. “Ние ще
бием  максималните световни
рекорди и по продължителност
на щафетата - тя ще продължи

Владимир КУЗМИН

В Сочи бе на визита поред-
ната голяма инспекция.
Президентът Дмитрий
Медведев и членовете

Русия, а не чрез опити да
бъдат отслабени геополи-
тическите позиции на фе-
дерацията и да бъде още-
тена нейната отбранител-
на способност. Това заявя-
ва руският премиер Вла-
димир Путин в поредната
си програмна статия във в.
“Московские новости”.

Целите на руската
външна политика са стра-
тегически, неконюнктур-
ни. Русия ще продължи
своя “активен и съзидате-
лен курс към укрепване
на общата сигурност, от-
каз от конфронтация, към
ефективно противодейст-
вие срещу предизвика-
телства като разпростра-
нението на ядреното оръ-
жие, регионалните кон-
фликти и кризи, терориз-
ма и наркозаплахата”,
уверява Путин - кандидат-
президент в изборите на
4 март.

Руският министър-
председател критикува в
тази връзка “някои аспек-
ти от поведението на
САЩ и НАТО, които не се
вписват в логиката на
съвременното развитие,
опират се на стереотипи-
те от блоковото мислене”.
Той споменава по-специ-
ално “разширяването на
НАТО и плановете на
алианса (с американско

авторство) за създаване
на система за ПРО в Ев-
ропа”. Тези “игри” се во-
дят “досами руските гра-
ници” и “разклащат сигур-
ността” на Русия, “дейст-
ват срещу стабилността в
света”, изтъква авторът.
“Американците са обсебе-
ни от идеята да си осигу-
рят абсолютна неуязви-
мост” - нещо “утопично и
неосъществимо както в
технологичен, така и в
геополитически план”,
посочва той и предупреж-
дава, че абсолютна неу-
язвимост за някого “би
означавала абсолютна
уязвимост за всички оста-
нали”.

Владимир Путин отбе-
лязва нестабилността на
двустранните отношения
между Русия и САЩ, коя-
то според него до голяма
степен произтича от лип-
сата на здрава икономи-
ческа основа. При все
това Москва все още е
склонна да търси компро-
мисни варианти за реша-
ване на проблема с ПРО,
за да не се стигне до “раз-
полагане на американ-
ската система в такива
мащаби, че това да изи-
сква осъществяване на
обявените от нас контра-
мерки”, подчертава той.

“Никой няма правото

да си присвоява прерога-
тивите и пълномощията
на ООН, особено за упо-
треба на сила спрямо су-
веренни държави. Съще-
временно НАТО се опит-
ва да поеме функции, не-
свойствени за отбраните-
лен алианс”, пише руски-
ят премиер. “Не бива да
се допуснат опити за осъ-
ществяване на “либийски
сценарий” в Сирия. Меж-
дународната общност
трябва да насочи усилия
главно към междусирий-
ско помиряване, общона-
ционален диалог без
предварителни условия и
чуждестранна намеса,
спиране на насилието.
Най-важното е да не се
допусне пълномащабна
гражданска война в стра-
ната. Руската дипломация
ще продължи да работи
“в този регистър”, обеща-
ва кандидатът за прези-
дент на федерацията.

Случаите на груба,
дори силова намеса
отвън във вътрешните ра-
боти на някои държави
зачестяват. Това може да
насърчи авторитарни, а и
други режими да се сдо-
бият с ядрено оръжие. Ако
обаче тези стимули бъдат
изкоренени, междуна-
родният режим на нераз-
пространение на ядрено-
то оръжие ще може да
стане “истински универса-
лен и здрав” въз основа
на сключените вече дого-

вори. Така всички заинте-
ресовани страни ще мо-
гат да използват “мирния
атом” под контрола на
МААЕ, което ще е “край-
но изгодно” и за Русия -
активен играч в атомната
сфера на международни-
те пазари, посочва Путин.

“Ядреният статут на
Северна Корея, която на-
рушава режима на нераз-
пространение, е неприем-
лив за Русия. В случая
обаче трябва да се дей-
ства особено внимателно
и са недопустими опити-
те за “проверка на якост”
спрямо новия лидер на
КНДР, които всъщност
биха провокирали необ-
мислени контрамерки”,
пише той. Русия предлага
да бъде признато “право-
то на Иран да развива
гражданска ядрена про-
грама, включително да
обогатява уран, но срещу
поставяне на цялата иран-
ска ядрена дейност под
сигурен, всестранен кон-
трол от страна на МААЕ.
Ако се постигне успех в
това, трябва да бъдат от-
менени всички санкции
срещу Иран, включително
едностранните”, се казва в
материала.

Русия няма нищо про-
тив въоръжената опози-
ция в Афганистан, вклю-
чително талибаните, да
вземе участие в процеса
на национално помире-
ние. Но “при условие те

да се откажат от насили-
ето, да признаят консти-
туцията на страната, да
скъсат връзките си с Ал
Каида и други терорис-
тични групировки”. Моск-
ва е готова “да обмисли
сериозно разширяване
на руското участие в под-
помагане на операцията
в помощ на афганистан-
ския народ. Но при усло-
вие, че международният
контингент в Афганистан
действа по-енергично и в
наш интерес”, по-специ-
ално физически да ликви-
дира наркопосевите и
нарколабораториите, по-
яснява руският министър-
председател.

Владимир Путин отбе-
лязва недостатъчно актив-
ното според него меж-
дудържавно взаимодей-
ствие в борбата срещу
тероризма. Недопустима
е дейността на “псевдоне-
правителствените органи-
зации” и други структури,
стремящи се с подкрепа
отвън да дестабилизират
обстановката в едни или
други държави. Същевре-
менно критиката срещу
Русия от страна на други
държави в сферата на
човешките права според
него е необективна, пре-
дубедена, а понякога ми-
нава всички мислими гра-
ници, обобщава някои
положения от статията
РИА Новости.

Той припомня, че Ру-

сия “активно се включи в
международните мерки
за подпомагане на пост-
радалите европейски
икономики”. Федерацията
“не изключва по принцип
и възможността за ди-
ректно предоставяне на
финансова помощ в реди-
ца случаи”, добавя преми-
ерът.

Путин предлага и “по-
дълбоко коопериране в
енергийната сфера, дори
създаване на единен
енергиен комплекс в Ев-
ропа”, както и формиране
на “хармонична общност
на икономиките от Лиса-
бон до Владивосток”, а в
бъдеще - “зона за свобод-
на търговия и дори по-
напреднали механизми
за икономическа интегра-
ция”. “Тогава ще получим
общ континентален пазар
на стойност трилиони
евро”, твърди авторът.

Растежът на китайска-
та икономика според Пу-
тин “съвсем не е заплаха,
а предизвикателство, ко-
ето носи в себе си коло-
сален потенциал за биз-
нессътрудничество”. Той
се спира и на “уникална-
та структура БРИКС”
(Бразилия, Русия, Индия,
Китай, Южна Африка).
Създадена през 2006 г.,
тя “най-нагледно симво-
лизира” според него пре-
хода от еднополюсен свят
“към по-справедливо све-
товно устройство”.

С
игурността в света
може да бъде га-
рантирана единст-
вено съвместно с

123 дни, и по дължина - тя ще
е по-голяма от екватора, и по
брой факлоносци - те ще са
повече от 14 хиляди души”,
разказа Чернишенко.

Дмитрий Медведев пък най-
много се заинтригува от думи-
те за достъпните хотели по вре-
ме на Олимпиадата.

- Достъпни, а на какви цени?
- уточни той.

- Стая в тризвезден хотел
ще струва 160 долара - отгово-
ри Чернишенко.

зационния комитет.
Неговият президент Дмит-

рий Чернишенко няма съмне-
ния, че всичко ще бъде

Снимка БГНЕС

Свят без ненужни сътресенияСвят без ненужни сътресенияСвят без ненужни сътресенияСвят без ненужни сътресенияСвят без ненужни сътресения
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Интервю
Найден Андреев:

Филип Киркоров
излага България
Връх на наглостта е да твърди,
че не ни познава, смята
известният композитор

Интервю на Альона НЕЙКОВА Интервю на Надежда УШЕВА

НАЙДЕН АНДРЕЕВ e известен
български композитор и
аранжор на естрадна музика.
Писал е песни за Лили Ивано-
ва, Васил Найденов, Михаил
Белчев, Маргарита Хранова
и много други известни наши
изпълнители. Автор е на
6 композиции, станали попу-
лярни в Русия благодарение
на прочутия актьор Андрей
Миронов. Найден Андреев е
сред петимата български
композитори, внесли в Софий-
ската районна прокуратура
иск срещу Филип Киркоров
за нарушаване на автор-
ските им права.
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 Господин Андреев, какво
очаквате да се случи, след като
заедно с други български компо-
зитори внесохте иск в Софийска-
та районна прокуратура срещу
Филип Киркоров за нарушаване
на авторските ви права?

- Очаквам руската страна, даже
не самият Киркоров, да реагира.
Защото става въпрос за смешни
пари. Не за милиони, както някои
си въобразяват. Искът ни е въпрос
на чест. Иде реч за съвременно
европейско, дори чисто човешко
отношение към чуждия труд. За-
щото никой не може да живее без
пари. Знаете ли колко е хонорарът
на Филип Киркоров? 300 хиляди
евро е поискал за участие в едно
национално турне, за което исках-
ме да го поканим преди няколко
години. Сумата беше прекалено
голяма и идеята не се осъществи.
Но това са цифрите, с които бора-
ви Киркоров. Какво се прави на
луд?! А има да даде само по 5-10
хил. евро на 4-5 български компо-
зитори.

 Защо се обединихте с ко-
легите си за съдебния иск, а не
потърсихте правата си самосто-
ятелно?

- Защото поединично нищо не
може да се направи. Преди вре-
ме, представете си, Киркоров ми
каза: “Как ще ви плащам?! Аз ви
правя реклама!”.

 Само чрез съд ли може да
се реши подобен проблем?

- Преди време имаше Държав-
на агенция за авторско право.
Сега функциите й пое “Музикау-
тор”. Минаха години мотане на-
пред-назад. Прави се нещо, но то
явно не е достатъчно. Затова се
стигна до съд.

 Защо решихте да предяви-
те претенции именно към Филип
Киркоров и дори нарекохте дело-
то емблематично?

- Защото става дума за огром-
ни тиражи...

 Но това все пак тепърва
предстои да се докаже...

- А как се взема награда в Мо-
нако за най-продаван изпълнител,
ако не си представил необходи-
мите документи?! Ето ви доказа-
телството! По линия на Интерпол
тези документи ще бъдат изиска-
ни и приложени към делото, което
водим срещу Киркоров тук.

 На какво държите повече -
да вкарате Филип Киркоров в за-
твора или да получите парите
от авторските си права?

- Първо, трябва да се разбере,
че нарушаване на авторското пра-
во е същото престъпление, като
например да отидеш да откраднеш
от един завод главния цех. Как ще
реагират всички? Ще се развикат,
че е изнесена най-хубавата маши-
на, нали? А понеже в случая ста-
ва въпрос за интелектуален труд,
не се обръща внимание. Но измис-
леното от нас, българските ком-
позитори, се материализира, и то
в огромни суми, които никой дори
не допуска.

 Имате ли информация какъв
е отзвукът на казуса с Филип
Киркоров в Русия?

- Там отзвукът е по-остър, от-
колкото в България. Но това може
би е персонално, защото отноше-
нието към Филип Киркоров в Ру-
сия не е еднозначно. Знаете как-
ви разправии е правил той: посег-
нал е на една режисьорка, скарал
се е с журналистка - общо взето,
поддържа си скандалния имидж.
Това е моето впечатление. Не
зная дали съм прав. Но е налице

готовността на всички видове ме-
дии в Русия да представят пробле-
ма на българските композитори с
Филип Киркоров. На мен лично ми
се обадиха за интервю от Москва.
Широката общественост в Русия е
запозната с казуса. Смятам, че
като български гражданин Кирко-
ров излага България. Но ние ще
докажем, че практиката без раз-
решение да използва авторския ни
труд не е от днес и от вчера. Връх
на наглостта е да твърди, че дори
не познава българските компози-
тори, които съдят Филип Киркоров.
Мисля все пак, че ще го посъвет-
ват да уреди въпроса извън съда.

 А можете ли да забраните
на Филип Киркоров да изпълнява
ваши песни, както го направи на-
пример Митко Щерев, обиден на
Лили Иванова?

- Как да му забраня?! В Русия
за подобни “номера” вече да са го
претрепали.

 Какъв според вас ще е из-
ходът от това дело?

- Има изход. Но е важно как ще
реагира българската прокуратура.
Защото допускам, че може и да я
натиснат да си замълчи или да се
произнесе, че няма нарушаване на
авторско право. Което е абсурд! Но
наистина повдигнатият от българ-
ските композитори въпрос може да
се размие, да се забрави и краж-
бата на интелектуална собственост
да продължава по същия начин,
както преди.

- Подкрепяте ли споразумени-
ето АСТА за борбата с пиратст-
вото в интернет, от което
България се оттегли?

- Лично аз - да, подкрепям го.
Но ние не сме се оттеглили. Бойко
Борисов го замрази. Което озна-
чава, че още утре може да го раз-
мрази.

Веселина Сариева:

Няма връзка
с аудиторията
МК показва некомпетентност
и неяснота какво наистина се
случва с културата в България

ВЕСЕЛИНА САРИЕВА е родена
на 6 януари 1979 г. в Пловдив.
Завършила е “Славянска фило-
логия” в Пловдивския универси-
тет, където е преподавала
сръбска и хърватска литера-
тура. Получавала е отличия
и награди за поезия и проза.
Участва в местни и междуна-
родни изложби на съвременно
изкуство. Дебютната й сти-
хосбирка “ощ” е с мултимедиен
диск и с интернет версия.
Заедно с Катрин Сариева е
основателка на едноименната
галерия в Пловдив, на “Open
Arts Foundation” и кафенето
с библиотека artnewscafe.
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 Как бихте коментирали обще-
ствената поръчка за процедура за
избор на изпълнители за организира-
не и провеждане на нови фестивали,
финансирани по оперативна програ-
ма “Регионално развитие” на ЕС?

- Към съвременната актуална ситу-
ация на българската култура Минис-
терството на културата проявява абсо-
лютно неразбиране, неяснота и неин-
формираност какво точно се случва в
страната ни. Говорим за независима
култура, която се е случвала в
продължение на двадесет години, оце-
ляваща абсолютно без помощта на Ми-
нистерството на културата, която се е
превърнала във фактор. Но тази култу-
ра е тук, тази култура има своите по-
требители и хора, които я чакат всяка
година, които я посещават, когато има
необходимост. От друга страна, неспо-
собност да се опише един културен
фестивал такъв, какъвто трябва да бъде.
И да има изисквания към конкретна
организация, която да спази тези изи-
сквания. По всичко личи, че Министер-
ството на културата не организира фе-
стивали, за да знае кои са важните
неща, няма връзка с аудиторията. В
случая конкретното за Нощта на музе-
ите и галериите в Пловдив, която аз
организирам с фондация “Отворени из-
куства” повече от 8 години с посетите-
ли около 40 хиляди души - проявата
всяка година се развива с участието на
културни институти, това е събитие,
което вече е достигнало максимума,
отбелязан в тази програма, която иска
да има 25 хиляди посетители на му-
зейния фестивал и т.н. Каква е необхо-
димостта по същото време да се случ-
ва втори такъв фестивал? Защото из-
рично в тази оперативна програма е
упоменато, че времето на случване на

ворно.
Освен това, когато говорим за ев-

ропейски градове на културата, не съм
убедена, че предложените фестивали
отговарят на концепциите на конкрет-
ните градове за развитие на културата.
Например концепцията на Пловдив за
европейска столица на културата може
би няма нищо общо с музеите, затова
не съм съгласна, че те подпомагат тези
концепции, даже може да им пречат в
един момент...

 Ако министерството промени
условията и коригира текстовете
по програмата, ще кандидатствате
ли в проекта?

- Чудесно е, че ще има корекция. В
случая не знам какво означава да
участвам в един музеен фестивал, при
положение, че участвам от осем годи-
ни и правя Нощта на музеите и гале-
риите, и не знам защо трябва да спо-
делям моя културен продукт, който с
толкова усилия и труд, и средства, и
партньорства съм създала, както и име
на фестивал, който съм основала пре-
ди 8 години да правя част от полити-
ката на Министерството на културата,
при положение, знаете, фестивалите,
които ще бъдат реализирани, ще ос-
танат собственост на МК. Реално аз
би следвало да си продам събитието.
Нямам намерение да кандидатствам
по нито един от обявените фестивали
от самото начало.

новия фестивал ще бъде през пролет-
та, през май, когато е едната Нощ на
музеите и галериите, организирана от
Министерството на културата, и друга-
та, организирана от фондация “Отво-
рени изкуства”, и тя е само в Пловдив
през септември и октомври. Тогава на
човека, който ще спечели обществена
поръчка, как неговите показатели ще
бъдат измерени? Как ще бъде изме-
рен неговият принос, че е докарал
нови посетители, при положение че
ние вече сме ги докарали? Ние вече
сме отворили музеите. Другото, което
смущава в тази поръчка, е, че идеята
е събитията да се случат на открито, на
площади. Не да се вкарват хората в
музеите и те реално да произведат нов
културен продукт или пък да получат
средства за това да обогатят фондове-
те си и пр. Събитията ще се случват на
открито, което на мен вече по-скоро
ми прилича на култура на килограм...
Намирам, че е хубаво да се правят нови
фестивали, да има средства за тях, но
по-добре трябва да се индентифицира
наистина от какво има нужда, как да се
събере и да се използват ресурсите на
толкова много организации - ние сме
80 организиции, които са компетентни
по отношение на културата в Бълга-
рия. Няма начин да не бъдем компе-
тентни, тъй като оцеляваме всяка годи-
на с компилативност. Въпросът е, че
трябва да се погледне малко по-отго-
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Датата

За Хаити и за управлението
не само в Хаити

Сделки с пенсиите

МАЯ
ЙОВАНОВСКА

ИВАЙЛО
КАЛФИН*

1683 - РАЖДА СЕ РЕНЕ-АНТОАН РЕОМЮР,
ФРЕНСКИ ЕСТЕСТВОИЗПИТАТЕЛ (УМИРА
1757 Г.). Член на Парижката ака-

демия на науките, изобретател на
спиртния термометър (1730). Скала-
та на термометъра се определяла от
точката на замръзване и точката на
кипене на водата и била разделена
на 80 градуса (градус по Реомюр).
Връзката между градусите по ска-
лата на Реомюр и по скалата на
Целзий е 1 градус R = 1,25 градус С.

1892 - НАПИСАН Е ТЕКСТЪТ НА БЪЛГАР-
СКИЯ УЧИЛИЩЕН ХИМН. Известен е на все-

ки българин с първия
стих “Върви, народе
възродени”. Авторът Сто-
ян Михайловски озагла-
вява творбата си “Химнъ
на Св. св. Кирилъ и Мето-
ди”. Тя включва 14 куп-
лета, от които днес
изпълняваме най-често първите шест. През 1901
г. Панайот Пипков създава музиката към химна.

1895 - РАЖДА СЕ ВАДИМ ЛАЗАРКЕВИЧ,
РУСКИ ХУДОЖНИК, ЖИВЯЛ И ТВОРИЛ В
БЪЛГАРИЯ (УМИРА 1963 Г.).

Утвърждава се сред най-популяр-
ните за времето си илюстратори
на детска литература у нас. Първа-
та творба за деца, която илюстри-
ра, е негърска приказка за сп.
“Светулка”, чиито редактори по
това време са Елин Пелин и Алек-
сандър Спасов. Сред най-извест-
ните илюстрирани от Лазаркевич български дет-
ски книги са произведения на Ран Босилек, Асен
Босев, Чичо Стоян, Асен Разцветников и др.

1895 - СЪЗДАДЕН Е ПАРКЪТ „АЯЗМОТО” В
СТАРА ЗАГОРА. Първи-

ят градски парк от евро-
пейски тип в България.
Заема площ от 3200 дка и
разполага с уникални за
страната ни дървесни ви-
дове. Идеята на митропо-
лит Методий Кусев, чието
име носи паркът, за изграждането му била при-
ета скептично от старозагорци. Той обаче изпра-
тил писма до православни манастири и църков-
ни общности в различни краища на света и по-
лучил семена на различни дървесни видове.
Някои от засадените от него дървета са живи и
до днес, а паркът е гордостта на старозагорци.

1907 - ВЪВ ВЕЛИКО ТЪРНОВО СЕ РАЖДА
ЕМИЛИЯН СТАНЕВ, ПИСАТЕЛ (УМИРА 1979
Г.). Истинското му име е

Никола Стоянов Станев.
Сред най-известните му
творби са повестта “Кра-
децът на праскови” и ро-
манът “Иван Кондарев”, в
който описва събитията около Септемврийското
въстание през 1923 г. Автор на книги за деца и
юноши, сред които “През гори и води”, “Лакомо-
то мече” и “Чернишка”, на романите “Антихрист”,
“Търновската царица” и др. Творбите му са пре-
ведени на повече от 20 езика.

1909 - ЗА ПЪРВИ ПЪТ В СВЕТА В САЩ Е
ОТБЕЛЯЗАН МЕЖДУНАРОДНИЯТ ДЕН НА
ЖЕНАТА. Инициативата

е на Американската социа-
листическа партия. Идеята
се появява след бурната ин-
дустриализация и икономи-
ческа експанзия, която по-
ражда протести за подобря-
ване условията на труд.
Календарното време на деня е свързано с първа-
та масова проява на жени работнички, състояла
се на 8 март 1857 г. в Ню Йорк. Жените от ши-
вашки и текстилни предприятия излизат на про-
тест срещу лошите условия на труд и ниските
заплати. Атакувани са и разпръснати от полици-
ята. Две години по-късно, през март, тези жени
създават своя първи работнически синдикат.

1978 - В РУСЕ Е ОТКРИТ ПАНТЕОНЪТ НА
ВЪЗРОЖДЕНЦИТЕ. На-

ционален паметник-костни-
ца на героите, загинали за
българската свобода. Раз-
положен е върху 4456 кв.м
площ. Костите на Любен
Каравелов, Захарий Стоя-
нов, Стефан Караджа, Па-
найот Хитов, баба Тонка Обретенова, Никола Об-
ретенов, Панайот Волов, Ангел Кънчев се съхра-
няват в мраморната зала на 22-метровия панте-
он. 39 видни възрожденци са погребани в отдел-
ни гробове. Вписани са имената на още 453 про-
светители, четници и опълченци.

* Делегация на Комисията по бюджетен кон-
трол на Европейския парламент, в чийто състав
беше и българският евродепутат Ивайло Калфин,
посети миналата седмица Хаити с мисия да ин-
спектира разходването на средства от европей-
ския бюджет за възстановяването на страната
след разрушителното земетресение преди две
години, което отне живота на почти 223 хиляди
души и остави без дом 1,7 милиона.

“В Хаити не трябват
повече пари, трябва поли-
тическо лидерство и капа-
цитет наличните пари да
се изразходват правилно”.
Това са думите на пред-
ставителя на МВФ за Хаи-
ти г-н Жак Бугба-Хагбе.
Странно е да чуеш такова
нещо за една от най-бед-
ните страни в света. Но
през последните два дни
се убедих, че той е прав.

За да постигнеш резул-
тат в една страна, трябват
финанси, но не по-малко
важни са политическата
зрялост и качеството на
чиновниците, чрез които
тя е управлявана. Казах на
министъра, който отговаря
за европейските фондове
в Хаити, че мога да споде-
ля с него опита на страна,
която вече е наказвана от
Европейската комисия за
лоша организация по фон-
довете. Хаити няма да про-
мени правилата на ЕС, а
трябва да се съобрази с
тях. Колкото по-бързо го
разбере и спре да се оп-
лаква и оправдава хаитян-
ското правителство, толко-
ва по-добре.

Разбира се, не може да
се очаква от една бедна
страна, разтърсвана от
диктатури, преврати и при-

родни бедствия, да спазва
изцяло високите стандар-
ти на европейската адми-
нистрация. Но може да се
очаква упорита, постоянна
работа за изграждането
на професионална адми-
нистрация.

Като стана въпрос за
администрация, не мога
да не направя аналогия с
България. У нас се смята
за престижно и авторитет-
но да се говори против
администрацията. Напори-
сти икономисти започват
и завършват рецептите си
за развитие с настояване
администрацията ако мо-
же да се премахне. Поли-
тици по традиция блъскат
по администрацията, пре-
структурират я и уволня-
вят, докато наместят в нея
всички свои хора. После
идват следващите и пра-
вят същото. Доскоро оп-
равданието за чистките
беше, че и в Гърция е така.
Сега вече точно този ар-
гумент не върви. В само-
защита администрацията
шмекерува, крие резерви-
те си, раздува се, за да
оцелее. Колко по-лесно би
било да плащаме добре

на чиновници, които да са
защитени и да мислят как
да подобряват работата
си, а не как да я заобико-
лят.

Да се върнем на Хаити.
Тук много неща се виждат,
доведени до крайност.
Така е и с администрация-
та. Нейната липса е потре-
саваща. Казват, че имало
много хора, които получа-
вали заплата, без изобщо
да ходят на работа. Със
сигурност има и такива,
които ходят на работа, но
по-добре да не го правят.
Но при всички случаи до-
брата администрация стру-
ва поне колкото финансо-
вите средства. С тази раз-
лика, че парите могат да
бъдат прекалено много и
да не се похарчат. Не се е
чуло някой да се оплаква,
че администрацията е
нетърпимо добра. За нея
Мечо Пух би казал: “Кол-
кото повече, толкова по-
вече”.

За полититческото ли-
дерство няма да пиша от-
делно, защото трябва да
повторя същото, което
вече прочетохте за адми-
нистрацията.

Това, че управляващи-
те от ГЕРБ на висок глас
хулят направеното от
предходното правителст-
во, не им попречи да се
възползват, и то докрай, от
изграденото и натрупано-
то преди тях. Хората на
Борисов дори откровено
лъжат, за да оправдаят
несъстоятелните си дейст-
вия. Една от най-големите
хвалби, която звучи две го-
дини и до ден-днешен, е,
че у нас държим най-нис-
ките данъци - които, както
всички знаем, са въведени
от предишните управлява-
щи. След като опасно
бързо стопи фискалния

резерв, наследен от Трой-
ната коалиция, от 8 на по-
малко от 3,5 млрд. лв. в
началото на този месец,
сега правителството се
готви да посегне на пари-
те от т.нар. Сребърен фонд.
Пълното му име е Държа-
вен фонд за гарантиране
устойчивостта на държав-
ната пенсионна система.
Той бе създаден от съща-
та тая “лоша” Тройна коа-
лиция през 2008 г. Целта
бе след време, когато от-
носително малко работе-
щи ще плащат пенсиите на
относително многото пен-
сионери, да има осигуре-
ни пари за старини. Сред-
ствата в него се акумули-
рат от приходите от прива-
тизация и концесии и част
от бюджетните излишъци,
т.е. това са пари на данъ-
коплатците. Очаква се па-
рите в този фонд, които
сега са 1,8 млрд. лв., да

нараснат на 2,1 млрд. лв.,
защото трябва по сметка-
та му да бъдат внесени 300
млн. лв. - приходите от
приватизацията на “Бул-
гартабак холдинг” и EVN.

Симеон Дянков, който
като финансов министър от-
говаря за Сребърния фонд
и постъпленията като част
от фискалния резерв,
първоначално лансира
идеята натрупаният ресурс
във фонда да се използва
за предстоящите плащания
по външния държавен дълг
през януари 2013 г. Сега
вече има проект на МФ за
изменение на закона за
Сребърния фонд. Дянков
открехна завесата за това,
което се подразбра още
миналата седмица по вре-
ме на парламентарния кон-
трол. Той обоснова пред
народните представители
намерението си за проме-
ни с тезата, че има нужда

от по-активно управление
на средствата във фонда.

Вчера стана ясно, че с
промените се предвижда
фондът да може да инве-
стира до 70% от активите
си в български ДЦК. И
още - до 40% от активите
на фонда ще могат да
бъдат влагани в акции от
индекси на борси в ЕС,
а до 30% - в акции на
трети държави, също ин-
дексни. В дългови ценни
книжа на чужди държави
фондът ще може да влага
не повече от 30% от ак-
тивите си. До 15% от
средствата ще може да
инвестира в общински
ценни книжа и т.н.

Ценни книжа, акции,
индекси на борси... Много
вероятно е от тази абрака-
дабра средностатистичес-
кият българин нищо да не
разбере. Но вероятно все-
ки би си задал въпросите:

“Защо реални пари трябва
да се заменят с хартийки и
инвестицията в акции не е
ли рискова? И редно ли е
пенсиите на хората да се
залагат в рискови акции,
след които може да оста-
нат без тях?”

Въпроси, чиито отгово-
ри са неясни, крият много
подводни камъни и по-
раждат съмнения за ком-
петенцията на тези, кои-
то ще решават къде и как
ще ги влагат. Съмнения
тук не бива въобще да
има, защото става въпрос
за резервните пари на
държавата за пенсии. Но
явно това сега се маски-
ра като грижа за парите
на възрастните, които се
увеличават като процент
от населението. Много
ясно е едно - че проме-
ните се правят, за да
може тези резерви да
бъдат похарчени.

Анатолий СТАНКУЛОВ
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РУСКИ УЧЕНИ
ВЪЗКРЕСИХА
РАСТЕНИЕ НА
30 ХИЛЯДИ
ГОДИНИ

Руски учени успяха да на-
правят нещо, което досега се
смяташе за невъзможно - поса-
диха семена, лежали 30 хиля-
ди години сковани в ледовете
на сибирската тундра при Ко-
лима на 40 м дълбочина. И
семената поникнаха!

Първо са били направени ра-
диовъглеродни изследвания, кои-
то са показали възрастта на се-
мената. Самото растение (Silene
stenophylla) е храст и се нарича
“тяснолиста смолевка”, то е до-
статъчно разпространено в Яку-
тия и днес. За зла участ ръководи-
телят на екипа проф. д-р на геол.
науки Давид Гиличински е почи-
нал два дни преди завършването
на експеримента. Така не е успял
да види поникнали най-древните
семена. Преди смолевката ре-
кордът за възраст е бил 2000 г.,
принадлежал на фурма в Израел,

Пpедпоследни сме в ЕС
по ползване на интернет

По процент на хората, които
ползват интернет,  България е
предпоследна в ЕС-27, след
нас е само Румъния, сочи
анализ на Eurostat за
2011 г. По някои по-
казатели обаче
нашата съсед-
ка ни изпре-
варва - на-
пример
по про-
цент на до-
макинствата, които
имат интернет вкъщи. Дока-
то в ЕС средно 54% от семействата
си позволяват да прекарат интернет у
дома, у нас този процент е едва 27. В
Румъния близо 40% от домакинствата
ползват домашен интернет.

Ползването на интернет е основен по-
казател за  равнището на развитие на ин-
формационните и комуникационните тех-
нологии (ИКТ) във всяка държава. Има го-
леми разлики между страните в това отно-
шение, отчита Еurostat. Разбира се, след
като неотдавна европейската статистиче-
ска служба  потвърди, че България е най-
бедната държава, с най-ниски доходи на
населението и с най-бърз темп на социал-
но разслоение, не можем да се учудваме
на резултатите на изследването за ИКТ.
Нещо повече - Eurostat в края на януари
отчете, че от 2005 г. до ноември 2011 г.
ръстът на потребителските цени в най-
бедна България е сред най-високите - уве-
личението е с 41,8% (на фона на средно-
европейския ръст от 16,4%). Само Естония
и Румъния са увеличили повече цените от
нас. Т.е. българинът е беден и не му е до
разходи за интернет. Странното обаче е,

У нас само 27% от
домакинствата
имат интернет,
докато в ЕС -
средно 54%

Велиана ХРИСТОВА

че дър-
жавата ни определи информационните и
комуникационните технологии като един
от приоритетите за развитие на науката с
най-големи шансове за “пробив” в между-
народен план. Би трябвало доста да се
замислим над парадокса, че България,
която е на опашката по ИКТ, ги обявява за
свой приоритетен шанс за конкурентоспо-
собност в Европа.

В ЕС средно 24 на сто от населението
на възраст 16-74 г. никога не е ползвало
интернет. У нас този процент е 46, почти
два пъти по-висок. Едва ли е успокоение,
че в това отношение Румъния е по-зле -
54% от румънците никога не са влизали в
мрежата. На другия полюс са водещите
Швеция (само 5% неползвали интернет),
Холандия и Дания (7%), Люксембург (8%)
и Финландия (9%).

В анализа са използвани и по-конкрет-
ни параметри. Например за това колко
често се ползва мрежата. Регулярно рабо-
тят с интернет 80 на сто от хората в 6

страни - Дания, Люксембург, Холандия,
Финландия, Швеция и Великобритания. В
Евросъюза всеки ден ползват интернет
56% от потребителите с тенденция до 2015
г. да станат 75%. Три страни са най-зле,
отбелязва Eurostat и в тях под 50 на сто от
потребителите на интернет го ползват
всеки ден - България, Румъния и Гърция.
Като от трите ние сме най-зле по този
показател.

Като правило в цяла Европа младите
хора са по-активните ползватели на ин-
тернет. В ЕС от младежите на възраст 16-
24 години сърфират 91%, докато разбира-
емо от по-възрастните (55-74 г.) - само 40%.
Във висшите училища в общността 92% от
учащите се ползват интернет, в средното
училище -  71 на сто, в началното - 45 на
сто. Специално в образованието България
не стои зле, като изключим началното
училище, където по използване на инфор-
мационни технологии има твърде много
да догонваме. Като цяло в училището оба-
че страната ни е въвела компютрите в до-
статъчно висока степен, което - няма как
да не се признае - се дължи на политика-
та на предишното правителство, което
целенасочено напълни училищата с нови

компютри и бърз интернет.
Интересна е също картината на това

какво търсят в мрежата потребителите.
Като цяло в Европа 56 на сто от ползвате-
лите на интернет търсят информация за
стоки и услуги (у нас едва 26% се интере-
суват от това). Образователна информа-
ция от интернет търсят 40 на сто от потре-
бителите, вестници он-лайн четат 56 на
сто. Около 53% от потребителите в Европа
участват активно в социалните форуми,
фейсбук и пр. Което обяснява и засилва-
нето на самоорганизиращите се в мрежа-
та социални протести - явление, което
вече е познато и у нас.

Добре е да акцентираме и върху полз-
ването на информационните и комуника-
ционните технологи в икономиката. Около
67 на сто от всички предприятия в ЕС
поддържат свои уебсайтове. Достъп до
инернет имат 94 на сто. От българските
предприятия 85% ползват мрежата. Едва
8 на сто от фирмите ни обаче имат поли-
тика за развитие на ИКТ в своята дейност,
докато в ЕС средният процент на такива
предприятия е 28. По този показател
съседна Румъния също ни изпреварва,
сочи Eurostat.

МОЗАЙКА
която научен експеримент възкре-
сил в наши дни.

Смолевката е високоустойчи-
ва към дълбоко замразяване,
след десетки хиляди години тя е
запазила неповредена своята
ДНК. Семената са били намере-
ни в дупка на древни гризачи,
които с това растение са облаго-
родявали “дома” си. Криобиоло-
зите първо получили разсад от
древните семена и след това
смолевката е била пресадена в
почва. Растението дава плодове
от бели къдрави цветчета. Спо-
ред учените вечните ледове, ко-
ито покриват 20 на сто от терито-
рията на Земята, са като “капсу-
ла на времето”, съхраняваща
древни организми.

„МАЛЪК
ЛЕДНИКОВ
ПЕРИОД”
ЗАПОЧВА ОЩЕ
ОТ 2014 Г.

Главната астрономическа об-
серватория на Руската академия
на науките в Пулково до Санкт
Петербург предсказа, че не гло-
бално затопляне, а “малък лед-
ников период” заплашва Земята.
В свой доклад шефът на секция-
та за космически изследвания
Хабибуло Абдусаматов обоснова-
ва тезата, че застудяването ще
бъде причинено от понижената
мощност на Слънцето. Ние сме
на прага на “малък ледников
период”, какъвто Земята е пре-
живяла през ХVII-ХVIII век, твърди
ученият.

Когато се наблюдава дълбок
минимум на слънчевата актив-
ност, какъвто е започващият етап
в живота на звездата ни, кли-
матът става по-студен. За послед-
ните 7,5 хиляди години е имало
18 такива периоди, сега започва
19-ият, смята астрофизикът Абду-
саматов.

Според учения основната
причина за промените в климата

са цикличните
промени в
с л ъ н ч е в о т о
излъчване, ко-
ето стига до ат-
мосферата на
Земята. Цикъ-
лът продължа-
ва 200 години
и температура-
та на планета-
та ни се проме-
ня с 0,2-0,5 на
сто, което при-
чинява перио-
дично или гло-
бално затопля-

от 2014 г. и ще достигнат макси-
мума си около средата на века.
Отначало процесът на застудя-
ването ще е бавен, а след това
ще протича все по-бързо. Факт е,
че през ноември 2011 г. изследо-
ватели от САЩ установиха нара-
стване на площта на ледовете в
Арктика, след като в течение на
няколко години те се топяха
бързо. През ноември м.г. ледове-
те всеки ден са покривали нови
114,9 хил. квадратни километра
открита морска площ.

По материали от руските
агенции

не, или глобално застудяване -
т.нар. “малък ледников период”.

Предишния път застудяване-
то е започнало постепенно от
края на ХV век, усилило се е в
ХVI в. и е достигнало максимум
през ХVII-ХVIII век. Тогава са
замръзвали Средиземно море,
Темза в Лондон, Дунав, Москва
река и пр. Според учените Грен-
ландия (в превод “зелена земя”)
е била наистина зелена, когато в
Х в. са я открили викингите, но
след това по време на леднико-
вия период е замръзнала. По
думите на Абдусаматов подобни
процеси ще започнат отново още
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Мнение

Каквото посееш,
ве хиляди и девета
година беше година
на големи разочаро-
вания, но и на голе-
ми надежди. Каквото

това ще жънеш
Докога ще липсва самокритичност на правителството
към собствените му действия?

Д

Ст. н. с. Латинка ТРИФОНОВА,
д-р по икономика

и да се говори за дейността на
правителството на тройната
коалиция, особено от хора с
десни убеждения, по негово
време се извършиха значими
дела и в определени области
резултатите бяха чувствителни.
Не бих могла да ги изреждам
сега, защото обектът на ана-
лиз е ограничен, но особено
забележително беше нараст-
ването на пенсиите. Ние пак
сме на последно място в кла-
сацията в ЕС, но базата, върху
която се извърши това увели-
чение, беше много ниска, за-
това то не беше почувствано
много от пенсионерите. Колко-
то повече се отдалечаваме от
това време обаче, толкова по-
безпристрастно се оценяват
успехите в тази област. И все
пак правителството на тройна-
та коалиция си отиде. Народът
даде своята оценка за дейност-
та на партиите в коалицията и
съответно и на нейното прави-
телство. Правителството си
отиде не защото нямаше успе-
хи в своята дейност, а защото
се отдалечи от проблемите и
болките на хората. Капсулира
се в себе си. Не съумя да пока-
же достатъчно ясно собствени-
те си постижения. Информаци-
онната му система не работе-
ше добре. То получаваше кри-
тични бележки както от своите
привърженици, така и от опо-
нентите си, но не ги отчиташе
в своята дейност, преценявай-
ки ги като неверни и неточни.
Оказа се обаче, че те в голяма
степен бяха целесъобразни.
Това показаха резултатите от
изборите през 2009 г. Затова
всяко правителство, което се
затвори в свой собствен кръг,
отслаби връзката си с хората и
се оценява като непогрешимо,
нищо добро не го очаква.

Изборите през 2009 г. уста-
новиха на власт политическа
партия ГЕРБ, която шумно про-
кламира в своята дейност че-
стност, прозрачност и справед-
ливост. Това предполага ком-
петентни политици, които да
осигуряват условия за такава
дейност. В Народното събра-
ние обаче вместо да бъдат
избрани предимно хора, които
са постигнали големи успехи в
дейността си в своята област,
по-голямата част от депутати-
те на ГЕРБ са неизвестни, но
много предани на лидера на
своята партия. Това определи
парламента като

придатък на
правителството

Наскоро великолепната ак-
триса Бойка Велкова в едно ин-
тервю определи актьора като
археолог на човешката душа.
А аз си мисля защо и поли-
тикът да не е археолог на чо-
вешката душа. Това се отнася
и за управляващи, и за опози-
ция. С аргументирани каузи,
идеи, стратегии, облечени в
хубави български слова, при
ясен и точен изказ, политици-
те могат да проникнат в дълбо-
ки пластове на човешката
душа, да активират човешка
енергия, да мотивират социал-
ни групи към реални действия,
към определени осезаеми ре-
зултати.

Днес аз се срамувам от
някои действия на правителст-
вото. И за да не бъда голослов-
на, ще си послужа с няколко
примера.

Първият от тях е свързан с
доходите на българските граж-
дани. До средата на 2011 г.
правителството упорито твър-
деше, че доходите на работе-
щите и пенсиите ще останат
непроменени през 2012 г.
Месец септември министър
Дянков направи изявление, че
е възможно да бъдат увеличе-
ни пенсиите, т.е. той промени
своето становище. Тристранна-
та комисия проведе спешно
свое заседание през седмица-

та непосредствено преди ба-
лотажа при избора на прези-
дент. След заседанието прави-
телството направи изявление,
че ниските пенсии ще бъдат
увеличени с 5% от 01.01.2012
г., без да бъдат посочени аргу-
менти защо с 5%, без да бъдат
посочени и кои точно пенсии
ще бъдат обхванати от това
увеличение.

Едва след приключване на
изборите за президент вероят-
но започна аналитичната дей-
ност по този въпрос. Може
само да се предполага, че не-
достатъчните финансови сред-
ства наложиха промяна в да-
тата на увеличение на пенсии-
те няколко пъти (от 01.01.2012
на 01.04.2012, а след това на
01.06.2012). Кому беше нужно
това

прибързано,
необмислено

предизборно решение

неподкрепено с аналитичен
материал, с финансови ресур-
си, да бъде поставено на по-
каз?

Досегашната дейност на
правителството показва, че
често в желанието си да пред-
стави бързо свое мнение по
даден въпрос, да предложи
решение на определени про-
блеми без достатъчно аргумен-
ти и обосновки, то показва
несигурност, некомпетентност.
Решаването на основни про-
блеми трябва да бъде съпро-
водено със задълбочена ана-
литична дейност, с обмен на
различни мнения, обаче всич-
ко това трябва да остане зад
кадър, а на обществото ни
трябва да бъдат представени
само крайните аргументирани
и необорими решения.

Увеличаването на най-нис-
ките пенсии с 9 лв. е само част
от големия проблем за дохо-
дите на населението. Финан-
совият министър беше катего-
ричен, че няма пари, ми-
нистър-председателят го под-
крепи и решиха останалите
пенсии и доходите на работе-

щите да бъдат замразени през
2012 г. Народното събрание
потвърди това правителствено
предложение, без видима тре-
вога, че то буди несигурност в
хиляди български семейства,
без никакъв анализ на сегаш-
ното състояние. Напротив, упо-
рито често се втълпяваше това,
че хората трябва да бъдат до-
волни, че номиналните им до-
ходи не се намаляват.
Всъщност

положението
е много тревожно

Годишната инфлация може
да е 4%, но реално инфлация-
та при най-бедните слоеве, при
най-засегнатите като голяма
част от пенсионерите, е доста
по-голяма. Най-бегъл поглед
показва, че те изразходват над
50% от своите доходи за хра-
на. Това характеризира голяма
бедност. Те почти не купуват
нехранителни стоки, а само
около 10-15 групи хранителни,
чиито цени нараснаха дифе-
ренцирано с 30%, 40% или
50%. При това положение ин-
флацията при тази социална
група е далеч по-голяма. Но-
миналните доходи остават не-
променени, но техните реални
доходи непрекъснато намаля-
ват. Те, с непроменените си
номинални доходи, при чувст-
вително нарастване на цените
на дребно на основни храни-
телни стоки, купуват реално
все по-малко храна. Ако се
отчете и непрекъснатото нара-
стване на цените на парното,
на тока, на водата, то положе-
нието буди голяма тревога.

Въпросът за повишаване на
доходите на населението е
тясно свързан с нарастване на
производството, с разкриване
на нови работни места, с при-
вличане на нови инвестиции.
Често правителството посочва-
ше, че ниските данъци у нас
ще привлекат повече чуждес-
транни инвестиции. Тогава
защо при такава благоприятна
данъчна система драстично
намаляха инвестициите - до
50%? Инвеститорите предпо-
четоха да инвестират в други
европейски страни, където
данъците са чувствително по-

високи и достигат до 30% (Гер-
мания и др.). Следователно
ниските данъци са важно, но
не единствено условие за при-
вличане на инвестиции. Бюро-
кратичната, тромава админис-
тративна машина и липсата на
електронно правителство за-
трудняват много започването
на нови дейности. И тук се сти-
га до въпроса за по-бързи, но
разумни, адекватни решения,
до бързи реакции, т.е до

усъвършенстване
на управленските

решения

Правителството непре-
къснато изтъква, че е постиг-
нало финансова стабилност,
добра финансова дисциплина,
ниска инфлация, но това е на
макроравнище. При непре-
къснато намаляване на реал-
ните доходи на определени
слоеве от населението за тях
бюджетната стабилност озна-
чава бетониране на бедността
и криворазбрана финансова
стабилност.

Друг въпрос, който прави-
телството според мен трябва-
ше критично да анализира и
да направи изводи за своята
дейност, е първоначалното му
решение за повишаване на
пенсионната възраст с една
година още от началото на
2012 г. То упорито, продължи-
телно твърдеше, че това е най-
правилното решение, че друг
изход няма, при условие, че
сега една значителна част от
пенсиите се финансира със
средства от бюджета. Финан-
совите средства на Национал-
ния осигурителен институт са
недостатъчни. Под натиска
обаче на стачкуващите работ-
ници, синдикати и други групи
от населението, само за 2-3
дни то промени своето стано-
вище. В Народното събрание
беше направено друго пред-
ложение - увеличението на
пенсионната възраст да започ-
не от началото на 2012 г., но
не с една година, а с четири
месеца годишно. Тази бърза
промяна е типичен пример за
незадълбочено, недобре об-
мислено предложение. Освен
това с тази промяна не се ре-

шава въпросът и за финансови
постъпления в държавната хаз-
на още през 2012 г. Дали тряб-
ва да продължава решаването
на такива важни въпроси “в
движение”? От опозицията
беше направено предложе-
ние, вместо да започне така
спешно увеличението на пен-
сионната възраст още през
2012 г., да се увеличи макси-
малният осигурителен доход
от 2000 лв. сега на 2800 лв.
или 3000 лв., но след съответ-
ните експертни изчисления.
При сегашното състояние ос-
тават необхванати значителни
финансови ресурси и една част
от населението с високи дохо-
ди. Освен това реализирането
на предложението ще осигури
по-бързо финансови постъпле-
ния от осигуровки. Но предло-
жението не беше прието. А
защо? Нали солидарността е
един от принципите на пенси-
онната система у нас.

Достатъчно се нагледах и
наслушах на

първосигнални
реакции

а именно, щом дадено предло-
жение е направено от опози-
цията, то трябва задължително

да бъде отхвърлено. Кога най-
после ще се появят политици,
които да се издигнат над по-
литическите си пристрастия и
партийното си его и да при-
знават открито и без страх
рационалното в тези предло-
жения. Това е преди всичко за
доброто на България. Прави-
телството надценява своите
възможности за решаването на
основните въпроси на нашето
развитие. То се отнася често
иронично, надменно, с неува-
жение към логично направени
предложения за усъвършенст-
ване на неговата дейност.

Лично аз досега не чух нито
един път самокритично отно-
шение на правителството към
това, че някои негови грешки
произтичат и от недостатъчно
задълбоченото изучаване и
използване на рационалното в
предложенията на опозицията.
Вместо периодично да подла-
га на критичен анализ своята
дейност, правителството про-
дължава да се оправдава с
дейността на тройната коали-
ция, с някои външни фактори,
които са ни причинили отри-
цателни резултати, с изказва-
нията на някои български ев-
родепутати в ЕС. Но и написа-
ното дотук е достатъчно, за да
предизвика в управляващата
партия и правителството по-
голяма взискателност и внима-
ние при формиране на реше-
нията си, по-критични да бъдат
и към своите действия, защото
те имат не само икономическо
въздействие, но и определена
психологическа сила. Те доко-
сват хиляди човешки съдби.
Затова формирането на прави-
телствените решения, осъще-
ствяването на неговите дейст-
вия трябва да бъде съпроводе-
но с много разум и мъдрост.

Необходимо е също така да
се отчита и протестът на реди-
ца социални групи от населе-
нието. Това е показател, че
народът се събужда и упорито
търси своите права и иска да
напомни, че всяко правителст-
во, което демонстрира надмен-
ност и безнаказаност, по-
върхностно отношение към ня-
кои основни проблеми на на-
шето развитие, може да пожъ-
не омраза.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Позиция

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

скорошно предава-
не един професор,
само че истински,
сиреч с хиляди сту-

В
денти, бе сравнен с кир-
лив клошар. Дотук нищо
укорително. Че разве-
селеното поведение,
изказ и изглед на
Андрей Пантев не
подобаваше на бе-
лите му коси и на
прочутото му име в предаването “Дениз и при-
ятели” е факт, който той сам изтъква като провал.
Тук забележителното е, че най-сетне имаме
българин, който приема, че не са му криви Ялта
и Малта, а отговорният е самият той. И никой
друг. Той е допуснал малка грешка, не се сърди
никому и се извинява на всички, които е разоча-
ровал. Шегува се, че поне е доставил малко
радост на тези, които злорадстват в случая. А по
законите на родната народопсихология те без
съмнение са доста.

Намирам, че това е силата на силния човек.
Е, междувременно някой да е отбелязал, че този
тримандатен депутат можеше да има същото, а
може би и по-добро състояние вън от парламен-
та. Че не забогатя и със стотинка вън от иначе
нелошата депутатска заплата. А тя е все пак
сравнима с професор от богат университет с едно
съвместителство. Някой да е написал, че същият
професор никога не е приемал хонорар за пуб-
лични лекции, да не говорим за служебни бону-
си! Влючително и за последната му блестяща
сказка за Левски във Враца, където, както обик-
новено, имаше правостоящи...

Но кой се сеща за стотици такива случаи!
Някой да се е подсетил и отразил, че той е на-
писал и казал неколкократно, че не се отказва
от нито един ред, написан преди 1989 г. Но това
е друга тема. Няма опровержение от никого.
Чакаме, ама няма да има. Колко от знаменитите
ни историци могат до напишат същото?

Но нека се върнем на представянето на Пан-
тев като мотивиран пияница, селектирано така
ловко от “Господари на ефира”. Доколкото знам
от лични контакти професорът не им се сърди,
въпреки селекцията. Защото признава, че в това
предаване не е изживял звездния си миг... За
това не упреква никого, освен себе си. Чух го от
самия него още на следващия ден.

Но нима тази лека медийна злополука спо-
ред водещите има някакво значение на фона на
стократните други изяви на истинския професор
Пантев в публичното пространство и в историо-
графията? Всъщност, по-важното е друго. В ог-
ромната си част българските медии все още не
могат да определят своята ценностна система.
Кое е достойно за уважение и кое за присмех и
порицание?

Кое е по-срамно и обект на ефектни шегички
- да те покажат леко развеселен, или да смениш
пет партии и десет телевизии? Да се заканваш
цяла година, че ще уволниш Бойко Борисов, а
после като класически политически шут да се
търкаляш в краката му и да му лижеш ръкавите?
Да спечелиш милиони, без никой да знае как,
кога и с какъв мозък. Да получаваш проектад-
жийски пари от чужбина за патриотични проуч-
вания и прогнози. Да се правиш да репресиран,
защото са те понижили от главен редактор на
редактор и прочие. Да си виден деец от левица-
та и след това да я плюеш от името на народна-
та партия. Да си основател на ултралевия вест-
ник “Нова зора” и после по приятелска линия да
станеш министър без портфейл в ултрадясното
правителство на ГЕРБ. Там е разликата между
бохемите и подстоянните трезви тарикати.

Слава Богу, времето спусна своята пелена на
забравата върху истинските, но повечето измис-
лени истории, за алкохолните подвизи на вели-
колепния български историк проф. Николай Ген-
чев. Той остана с книгите, научния си принос,
преподавателския си и личен чар. За него съм
чувал самият проф. Пантев да казва - дори и
пиян, той струваше повече от милион невежест-
вени трезвеници.

Може би един ден така ще говорят и за самия
проф. Пантев. Включително и всякакви талантли-
ви комици. Затова ще си позволя да им дам един
съвсем добронамерен съвет: не бройте чашите,
а книгите на проф. Андрей Пантев. Макар, че
стойността на неговите книги не е в количество-
то, а в качеството. Така поне мисли по-умната
част от българите.

За чашите
и книгите

Ще има ли нова война
в Близкия изток?
Ако дрънкането на оръжия се превърне в горещ
конфликт, в него може да изгори целият свят

П
родължава да се нагнетя-
ва международното на-
прежение главно поради
настойчивото желание на
Иран да придобие и не-

Архимандрит проф.
Павел СТЕФАНОВ,
Шуменски университет

минуемо да използва ядрено оръ-
жие. Предизвикването на Страшния
съд е част от доктрината на шиит-
ския ислям, но тя противоречи на ос-
новните цивилизационни ценности
на останалия свят. Още през октом-
ври 2011 г. Европейският съюз пред-
ложи на Иран да седне на масата
на преговорите, но и досега няма
отговор.

На 23 януари 2012 г. Еврокоми-
сията взе решение да въведе пълни
санкции срещу Иран, а в отговор той
заплаши, че

ще блокира
Ормузкия проток

през който минава 40% от близкоиз-
точния петрол. Около 10% от иран-
ският нефт се купува от Япония, ко-
ято заяви, че ще вземе мерки за на-
маляването на този внос. Китай, кой-
то поглъща 20% от същия петрол,
обаче отказва да се съобразява с
европейските и американските
санкции. На 7 декември 2011 г. в
китайските вестници е публикувана
заповед на председателя на КНР Ху
Цзинтао, който нарежда на военно-
морския флот “да се готви за война”.
Става въпрос за евентуално после-
дващо реагиране, а не за предиз-
викване на война.

Правителството на Барак Обама
усилено се готви за избори тази го-
дина и съзнава, че при блокиране
на протока ще последва рязко вди-
гане на цената на петрола, което
ще засегне негативно гласоподава-
телите в САЩ. Американският гене-
рален щаб продължава да отрича,
че е разработил планове за война с
Иран, но факт е, че все повече воен-
ни кораби на САЩ и НАТО присти-
гат в този район. Преди Нова година
към бреговете на Иран САЩ

изпратиха ударна
група кораби

начело със самолетоносача “Джон
Стенис”. В началото на януари в
Арабско море, с което граничи юго-
западен Иран, пристигна втора та-
кава група, водена от атомния само-
летоносач “Карл Уинсън”. В нейния
състав влизат самият самолетоносач
с 90 самолета и хеликоптера на бор-
да, ракетният крайцер “Бънкър Хил”
и ракетният разрушител (ескадрен
миноносец) “Хълси”. На 10 януари
към Иран се отправи трети самоле-
тоносач - “Ейбръхам Линкълн”, при-
дружен от трите ракетни разрушите-
ля “Нос Св. Георги”, “Момсен” и
“Стърит”. Военноморските сили на
САЩ също са прехвърлили в района
на Персийския залив амфибийно-де-
сантна група кораби и експедицио-
нен батальон морска пехота. Тази
групировка включва най-новия уни-
версален десантен кораб-хеликопте-
роносец “Мейкин айлънд” от типа
“Уосп”, амфибийно-транспортния ко-
раб-док “Ню Орлийнз”, амфибийно-
десантния кораб-док “Пърл Харбър”,
батальон морска пехота и група за
спецоперации, подкрепена от еска-
дрила хеликоптери и тилов баталь-
он. Универсалните десантни кораби
от типа “Уосп” се смятат за най-голе-
мите от техния клас в света. Те се
използват за десант на морска пе-
хота на необорудвано крайбрежие.
На палубите им могат да кацат са-
молети и хеликоптери. Тези кораби
са снабдени със зенитни ракетни
комплекси, артилерийски системи за
близка стрелба и управляеми раке-
ти. Екипажът им възлиза на около
1100 души. На борда може да се

В района на Ормузкия пролив вече е и
самолетоносачът „Абрахам Линкълн”

качат и 1900 морски пехотинци. В
Персийския залив е предислоциран
и британският разрушител “Деринг”.
В района вече се намират девет
английски кораба, сред които са
четири минотърсача, патрулно-хи-
дрографски кораб и три снабдител-
ни транспорта.

Телевизия “Ал Арабия” съоб-
щи, че в Израел се прехвърля су-
хопътен

многохиляден
контингент от US

войски

Израелският аналитичен сайт
debka.com ги изчислява на 9000
души. В Израел ще бъдат създаде-
ни командни пунктове на САЩ, а в
германската щабквартира на аме-
риканското командване в Европа -
командни пунктове на израелската
армия. Целта е да се подготви
съвместна оперативна групировка
за широкомащабен конфликт в
Близкия изток.

Ще избухне ли война в скоро

време? По принцип САЩ не започ-
ват война в година на президентски
избори. Освен това Иран се разли-
чава много от Ирак, в който сунити-
те, шиитите и кюрдите продължават
да се избиват взаимно, както и от
Либия, която е слабо населена с
враждуващи племена. Ако наистина
започне война, в нея ще бъдат при-
влечени редица страни - САЩ, член-
ките на НАТО, Израел, държавите от
Персийския залив и самият Иран.
Франция вече заяви категорично, че
няма да участва. Ако в Ирак амери-
канците предварително подкупиха
националната гвардия на Саддам
Хюсеин, това е невъзможно да ста-
не в Иран. Въпреки някои опозици-
онни настроения в страната иранци-
те са сплотен народ от 75 милиона
души, почти всички от които са пре-
дани на вярата си мюсюлмани. Тях-
ната армия е добре въоръжена и бо-
еспособна.

Известният политолог Збигнев
Бжежински заявява на заседание на

Атлантическия съвет, че резултати-
те от евентуална война с Иран ще
бъдат катастрофални за САЩ и це-
лия свят. Дори американският ми-
нистър на отбраната Леон Панета
предупреждава администрацията на
Обама за

непредсказуеми последици
от военни действия

срещу Иран. Ако се намеси и Китай,
войната може да стане световна.
Въпреки че липсват официални
съобщения, руските медии инфор-
мират за мобилизация на руската
армия в Северен Кавказ. При нуж-
да руските части могат да бъдат
спешно прехвърлени в Иран от
Дагестан през Азербайджан. През
декември в Грузия са оборудвани
20 походни болници с 400 легла, а
през тази година те ще станат 150.
Американците спешно ремонтират
бившата съветска авиобаза “Марне-
ули” в Грузия.

Не трябва да се забравят и за-
коните на военната логистика. За

откриване на фронт срещу Иран са
нужни не по-малко от 800 000 пе-
хотинци и 500 самолета. За тяхно-
то събиране, подготвяне и дисло-
циране в бази до Иран са нужни
поне шест месеца. Само през яну-
ари Саудитска Арабия е купила от
САЩ оръжие за 36 милиарда до-
лара. Ако тя в момента компенсира
със засилено производство ембар-
гото на иранския нефт и може да
бъде склонена да се присъедини
към войната, това едва ли може да
се каже за Турция. Нейните отно-
шения с Израел рязко се влошиха
през миналата година заради Газа
и завой на 180 градуса към военно
сътрудничество с еврейската
държава би бил пагубен за управ-
ляващата турска партия.

Да се надяваме, че дрънкането
на оръжия в Близкия изток ще ос-
тане само в сферата на заплахите
и няма да се превърне в горещ кон-
фликт, в който може да изгори це-
лият свят.

Американската
армия усилено
се готви за
война с Иран
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Пенсионерско тото
по нашенски -

ìàëêî ñèðåíå è ñàëàì

никоя страна от ЕС
няма такива ниски
пенсии, както у нас.
Това е при положе-
ние, че цените на

Йордан
СЪЕВ

то с електроенергия. Извест-
но е, че ЧЕЗ е дъщерно дру-
жество на чешки пенсионен
фонд, с парите на който е
купено правото да се снаб-
дява с ток София и цяла За-
падна България. С част от
реализираната печалба, ко-
ято възлиза на около 160
млн. лв. годишно, се правят
солидни доплащания на
чешките пенсионери. Оказва
се, че тази практика е про-
учена от американски пенси-
онен фонд, който прави за-
явка да участва в строител-
ството на АЕЦ “Белене”, като
за това да получава 25% от
продажбата на произведена-
та от централата електрое-
нергия. Сумата е 600 млн. д.,
като  освен това фондът
предлага да вложи съоръже-
ния за още 2 млрд. д. В също-
то време Сребърният фонд,
който е предназначен да га-
рантира изплащането на
пенсиите при евентуални
кризисни ситуации в бъдеще
време, е в размер на 1,6
млрд. лв. Според министър

Дянков, който е председател
на УС на този фонд,

парите
в него се топели

с 30-40 млн. лв.

годишно. Това просто няма
как да стане, защото и при
лихва 0,5% по сметките в БНБ
все пак сумата се увеличава.
Но въпреки това той предла-
га промени в устава на фон-
да, които позволяват влагане-
то на средствата в български
и най-вече в чуждестранни
корпоративни акции. В усло-
вията на икономическа и фи-
нансова криза това е все едно
с тях да се играе на тото или
на еврофутбол, при което
шансът за печалба е 1:1 ми-
лион в най-добрия случай.
Иначе сигурното е, че ако
тези пари се вложат в изграж-
дането на АЕЦ “Белене” като
акционерен капитал, те ще
носят 25% дивидент от печал-
бата. В България и региона
определено са необходими
нови енергийни мощности.
При спрени първи 4 реактора
на АЕЦ “Козлодуй” в мразо-
вита зима като настоящата на
9 февруари бяхме принудени
да спрем износа на ел. енер-
гия, въпреки че това е едно
от най-печелившите направ-
ления от експорта ни. Това е
засега на теория, но по всяка
вероятност ще се окаже, че
за пореден път българските

ни от ЕС с напредването на
възрастта на хората се пра-
вят все нови облекчения. В
Аугсбург - Германия напри-
мер всички над 70 г. ползват
безплатен градски транспорт.
На тези с пенсия под 850
евро общината им плаща
сметките за входни разходи и
имат право на 1000 безплат-
ни квтч, а до 1500 ги плащат
наполовина. За водата ли-
митът е съответно 5 и 7,5 куб
м. При положение, че спазват
правилата за разделно из-
хвърляне на отпадъците, са
освободени от такса смет. Ако
живеят в жилищни блокове,
на които се правят ремонти,
те плащат само 10% от дължи-
мото. Заплащат 25% от цена-
та за поправка на домашни
електроуреди. Но понеже и
там за пенсионерите едни от
най-големите разходи са за
лекарства, за тях е осигурено
да ги получават с намаление
от 40 до 75%.

Нещо подобно
съществува

и във „фалирала”
Гърция

затова много българи ходят
там само за да си купуват по-
евтини лекарства.

Но да продължим по-на-
татък. В цяла Западна Европа
има създадени служби за об-
грижване на възрастните
хора. В Холандия социална
пенсия от 450 евро получават
жени, които през целия си
живот нямат и един работен
ден, но им се дава за това, че
са отгледали две деца. За да
им усладят старините, служи-
телите им предлагат по три
пъти годишно екскурзии в
Испания, Португалия, Малта,
Кипър и даже в България.
Цената за една седмица, в
която се включва самолетен

пенсионери ще бъдат лише-
ни от възможността да полу-
чат дивиденти, подобно на
тези, които се дават на чеш-
ките, американските и др. В
същото време цената на тока
непрекъснато расте. За 21 г.
тя се е увеличила 9 пъти или
с 900%, но ще продължи да
нараства. Това сериозно

натоварва
и без това ниския

пенсионерски
бюджет

Ако се отоплява с ток дори
само една стая, заедно с раз-
хода за хладилник, пералня,
готварска печка, бойлер, те-
левизор и осветление, сметка-
та е от порядъка на 110-120
лв. При това положение пен-
сията трябва да бъде поне 300
лв., но такава получават само
16% от пенсионерите у нас.
Колкото и парадоксално да
изглежда, но човек с мини-
мална пенсия няма право на
енергийна помощ. Накоро уз-
нах и нещо друго. В София
пенсионерите-инвалиди с над
75% нетрудоспособност полз-
ват карта за градския транс-
порт срещу 6 лв. на месец. Но
това е при положение, че те
са на възраст до 68 г. Когато
ги навършат, трябва да пла-
щат за картата вече по 8 лв.
Такова чудо, аномалия, или не
знам как още да го нарека,
няма никъде. Във всички стра-

билет, нощувки, хранене на
закуска, обяд и вечеря, е 110
евро. Това се финансира от
европейски фонд за подпома-
гане на възрастните хора. На-
скоро узнах, че нещо подоб-
но се прави и в България. Ту-
роператорски фирми, които
получават средства от него,
организират такива екскур-
зии-почивки. Само че цената
е не 110, а 458 евро. В случая
явно има нещо нередно. Или
субсидията за България е
много по-малка, или се прави
някаква злоупотреба.

За повечето от възрастни-
те хора у нас обаче им е по-
следна грижа дали ще отидат
да почиват в чуждестранни ку-
рорти. За тях най-важното е
пенсията да им стига за хляб,
кисело мляко, лекарства, а ако
остане нещо - и за малко си-
рене и евтин салам. Също
така да има с какво да си
плащат сметките за ток и вода,
защото парното вече е лукс,
който малко хора могат да си
позволят. И при това отчайва-
що положение 45% от потре-
бителите на стоки и услуги са
пенсионерите. Те плащат и
близо 60% от местните данъ-
ци и такси с мизерните си пен-
сии. Подпомагат ги деца и вну-
ци, които работят в чужбина.
Но ако възрастните хора си
отидат, ще спре и притокът от
около 1 млрд. евро. Затова
пазете възрастните хора, гос-
пода управляващи!

В
стоките и услугите са при-
равнени, а в България някои
са и по-скъпи. Така напри-
мер в Холандия литър олио
в магазините се продава за
75 евроцента (1,50 лв.), до-
като у нас струва двойно. В
Холандия най-ниската пен-
сия е 1100 евро (такава по-
лучават 16% от пенсионери-
те) и с нея могат да се купят
1400 л олио. У нас 34% по-
лучават минимална пенсия
от 138 лв., с която може да
се купят 46 л. Така горе-долу
стои положението и с други-
те хранителни стоки. Вярно
е, че в Холандия токът на-
пример е малко по-скъп, от-
колкото у нас - 10-12 евро-
цента за 1 квтч (има диапа-
зон, защото там функциони-
рат няколко дружества, кои-
то снабдяват с електроенер-
гия), но с минимална пенсия
в Холандия може да се по-
требяват 10 хил. квтч скъп
ток, докато у нас със същата
- 766 квтч евтин. Така стои
положението и с  възмож-
ността да се заплаща консу-
мацията на всички други хра-
нителни стоки и услуги. При
това лекарствата, за които
пенсионерите правят значи-
телни разходи, са по-евтини
в Холандия,  отколкото в
България. Освен това за пен-
сионерите те се продават с
намаление от 20-30% (у нас
само някои аптеки правят
отстъпка 5%). Подобно е по-
ложението във всички оста-
нали страни от ЕС, а даже и
в такива, които не са членки
в него ,  като  Хърватия,
Сърбия и Черна гора.

На пръв поглед в по-бед-
стващо положение са хората
и специално пенсионерите в
Косово и Босна. Там безрабо-
тицата достига 80%, а почти
всички пенсионери получават
по 60 евро. Но не се оплак-
ват. Във всяко село има поне
по един пенсионерски клуб, в
който се сервира безплатно
чай, кафе, супа с хляб на
обяд, а вечер - картофена или
бобена яхния. Пенсионерите
не си плащат тока, водата и
парното, където го има. В ма-
газините пазаруват на вере-
сия. През известно време
дълговете им ги погасяват
техните синове, които осъще-
ствяват контрабанда и въртят
други незаконни сделки. На
това се крепи икономиката в
тези две полудържави, в кои-
то почти

никой не знае
кой пие и кой плаща

Когато бях  в  Прищина
през 2009 г., ми предложиха
да ми продадат 100 стека
цигари за 7500 евро. Естест-
вено нямах тези пари, но от
любопитство започнах да се
пазаря. Цената спадна на 6
хил. евро и аз обещах да си
помисля до следващия ден,
но си направих сметката, че
цената на една кутия възли-
за на 1,20 лв. Тогава ми ста-
на ясно защо циганите на
Женския пазар я предлагат
за 2 ,50  лв .  и  конкурират
“Булгартабак”,  като са му
отнели близо 40% от паза-
ра.  Пушачите-пенсионери
няма как да удовлетворяват
тютюневото си пристрастие,
освен да се ползват от тех-
ните услуги.

По официален начин това
обаче става със снабдяване-

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Спрямо
възрастните хора
в България
се води политика
на финансов
геноцид
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Култура
очаквайте
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„Огнярят” на
Алексей Балабанов

га” по пиесата на Валентин Крас-
ногоров днес от 19 ч. Постановка -
Красимир Ранков и Веселин Ран-
ков. Сценография и костюми - Петя
Боюкова. Участват Стефка Яноро-
ва, Ярослава Павлова, Красимир
Ранков и Веселин Ранков.

Какво може да бъде по-важно
от щастието във всеки дом, под
всеки покрив? Кой не се вълнува
от това? Щастливите бракове са
много малко, а разводите - прека-
лено много. Съ-
прузите се разде-
лят, за да намерят
щастието в след-
ващия брак, но в
повечето случаи
повтореният брак
е още по-неуспе-
шен от първия. За
враждуващите съ-
прузи разводът из-
глежда желан из-
ход от положение-
то. Но, оказва се,
че и разводът, и
свързаната с него
самостоятелност
не носят щастие.
Ето, за всичко това
написах пиесата,
обяснява Валентин
Красногоров.

Да се създаде
хубава комедия е
еднакво примам-
ливо и трудно.
“Сега или никога”
е блестящ пример
за сполучливо ре-

Един от най-
и з в е с т н и т е
с ъ в р е м е н н и
чешки режисьо-
ри навърши 80
години на 18
февруари. По
повод този за-
б е л е ж и т е л е н
юбилей Чешки-
ят център в Со-
фия е подготвил
подборка от
творби на ре-
жисьора под
наслов “Форман
- преди да из-
лети”. Ще бъдат
п р е д с т а в е н и
филми, заснети
през 60-те го-
дини на ХХ век.
Прожекциите са в рамките на Международния
филмов фестивал “София филм фест”.

Милош Форман (р. 1932 г.) е най-известни-
ят в света режисьор от чешки произход.
Завършва Пражката филмова академия
(FAMU) и през 1963 г. дебютира като режи-
сьор с лентата “Конкурс”. Същата година пра-
ви и своята първа творба “Черен Петър”, с
която печели редица международни отличия.
Още по-голям успех му носят “Любовта на ру-
сокосата” от 1965 г. и “Пожар, момичето ми”
от 1967 г. След окупацията на Чехословакия
от войските на Варшавския договор през 1968
г. Форман емигрира в САЩ, където продължа-
ва филмовото си творчество. Там заснема ре-
дица забележителни филми, получили много
награди, най-известните от които са “Полет
над кукувиче гнездо” и “Амадеус”. И двата пе-
челят наградата “Оскар”.

Прожекциите ще бъдат в кино “Одеон” на
22 март от 18.30 ч. - “Черен Петър”, на 23 март
от 18.30 ч. - “Любовта на русокосата”, и на 24
март от 16.30 ч. - “Пожар, момичето ми!”.

Втора среща
„При Мамута”

Културният център на СУ “Св.
Климент Охридски” организира
форума “При Mамута: учени, по-
ети, музиканти, роботи - срещи
около човешкото” днес от 19 ч. в
292 аудитория (северно крило, 4
етаж), ректорат на СУ “Св. Кли-
мент Охридски”. Този път поези-
ята на Петър Чухов e в рок аран-
жимент - с китарата на автора,
баса на Иван Вълев и барабаните
на Гриша Маникатов. Иван Хрис-
тов от своя страна влиза като
поет, учен, човек, музикант, ро-
бот и мамут - едновременно. След
което ще чуем разказа на учения
орнитолог Любомир Профиров
“Птиците от древността до
наши дни”, при което ще бъдем
посветени в езика на птиците и
на техните любовни ритуали. Не-
отменно в края на събитието се
предвижда разходка из Музея по
палеонтология и историческа
геология, където миналия път се
установи, че огромният запазен
скелет не е от никакъв мамут, а
от гигантския бозайник дейно-
териум, изровен край Хасково
през 1963 г.

Изложба на Авела
Адмон във Варна

Първата самостоятелна из-
ложба на Авела Адмон в родния
й град Варна е проект, осъщест-
вен след дълги години емиграция.
Изложбата фотография, нарече-
на “На ръба на реалността”, е
дело на 4-годишни творчески
търсения и активна ар-
тистична дейност на
световните сцени. Аве-
ла Адмон (артистично
име на Маргарита Гри-
горова-Бруннер) е
родена във Варна
през 1971 г. и от
90-те живеее и ра-
боти между Ав-
стрия, България и
Германия. Нейните
провокативни, иро-
нични, запомнящи
се, сюрреалистични
творби са гостува-
ли на български и
световни форуми за фотография
и съвременно изкуство. Варнен-
ската публика помни участието
й на III Международен фотограф-
ски салон, когато й бе присъден
златен медал за творбата й
“Изискани маниери”. Фурор пре-
дизвика и участието в Пловдив
миналата година в Международ-
ните фотографски срещи - там
нейната работа “Dream in b/w I”
бе избрана от организаторите
за “лице” на форума. Изложбата
ще бъде открита днес от 18 ч.
в галерия “Буларт” на ул. “Шипка”
22 във Варна, научи ДУМА от
Дора Дончева.

Концерт в
Музикалната
академия

Академичният симфоничен ор-
кестър под диригентството на
Едуард Папазов, от класа на
проф. Пламен Джуров, ще изпълни
Концерт за пиано и оркестър 2,
оп. 21, фа минор от Шопен със
солистка Дария Йовчева, от кла-
са на проф. Стела Димитрова-
Майсторова, и Симфония 41
“Юпитер”, КV 551, до мажор от
Моцарт на 29 февруари от 18 ч.
в зала НМА, бул. “Евлоги и Христо
Георгиеви” 94. Концертмайстор
е Жорж Паликарски. Входът е
свободен.

е на 9 март в зала 1 на НДК с премие-
рата на “Аве” на Константин Божанов,
както ДУМА писа. Но прожекциите за-
почват още на 2 март в Дома на киното.
В тази седмица ще гледаме български
филми, създадени между март 2011 и
март 2012 г., ключови филми от
румънската нова вълна и специалното
събитие на Европейския парламент,
свързано с наградата LUX, научи ДУМА
от Светлана Дамянова.

Началото дава 13-ият филм на рус-
кия режисьор Алексей Балабанов “Ог-
нярят”. В него авторът на “Карго 200”,
“За уродите и хората”, “Война” и “Брат”
ни пренася в света на Русия от края на
ХХ век. “Огнярят” е криминална драма в
духа на киното пост Тарантино, концен-
трирана върху зловещите аспекти на
човешката жестокост. Филмът фокусира
вниманието върху живота на ветеран от
войната в Афганистан, герой на Съвет-
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С новия филм на известния руски
режисьор започва предварителната
програма на 16-ия международен
„София филм фест”

ския съюз, който се препитава като
обикновен огняр с прякор Якут. В него-
вия образ се превъплъщава един от лю-
бимите актьори на Балабанов Михаил
Скрябин, за когото това е и последна
роля в киното.

“Искам да видя как нашият якутски
зрител възприема “Огнярят”. Трябва да
кажа, че филмът е много жесток и реа-
листичен. Якут е майор от запаса, герой
от Афганистан. Бих казал, че той или е
свръхнормален, или съвсем ненормален.
В началото на 90-те се уволнява от ар-
мията и се прибира в Якутия, където
обаче не може да си намери работа.
Тогава отива при дъщеря си в Санкт
Петербург, която има бизнес с кожи. По-
късно тя е убита от гангстери и Якут
започва да отмъщава за това”, разказва
в едно от последните си интервюта Ми-
хаил Скрябин. Неговият герой е сред най-
самобитните в цялото творчество на
Алексей Балабанов, което изобилства от
нестандартни типажи. Огнярят е якут,
съхранил и в своето “чистилище” (така

“Огнярят” -
реж. Алексей Балабанов

О фициалното откриване на
16-ия международен филмов
фестивал “София филм фест”

героят нарича своята кочегарка/пещ)
традициите на своя народ и даже харак-
терния акцент в говора на народа саха.

“Огнярят” е удостоен с наградата “Бял
слон” за най-добър филм, режисьор, ху-
дожник и музика в Русия за 2010 г. Твор-
бата получи “Златна лилия” за най-добър
филм на фестивала във Висбаден. Спо-
ред журито, връчило приза, “филмът
представя безкомпромисен портрет на
съвременна Русия”.

Немската актриса Катя Рийман,
израелският режисьор Еран Коли-
рин, младата надежда на руското
кино Ангелина Никонова, извест-
ният сценарист и режисьор Алек-
сандър Миндадзе, уникалният
Зигфрид, добре познатият у нас
немски режисьор Файт Хелмер и
американският кинематографист
Майкъл ди Джакомо ще бъдат
сред специалните гости на “София
филм фест 2012”.

Милош Форман на
осемдесет години

Снимка “СОФИЯ ФИЛМ ФЕСТ”

Армията гостува в Кюстендил
със „Сега или никога”

шение на тази задача. Тази много
весела, но в същото време сериоз-
на история, разбулва пред погле-
дите на собственото ни концентри-
рано всекидневие. Остроумният
разказ и искрящият ироничен диа-
лог я правят привлекателна и за
актьорите, и за зрителите. Ние сме
убедени, че независимо дали ще
прочетете пиесата, или ще видите
нашия спектакъл, ще разпознаете
нещичко от себе си в нея. Ако не
се боите от огледалото, побързай-
те и се погледнете в него! И да си
женен, и да не си женен, след 10
години ще съжаляваш! И все пак,
най-важното е да си нужен няко-
му!”, казва Красимир Ранков.

Николая ИВАНОВА

Т еатър “Българска армия”
ще гостува в Кюстендил с
една от най-новите си по-
становки - “Сега или нико-
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Оскари

който никой
не искаше да направи
който никой
не искаше да направи
който никой
не искаше да направи
който никой
не искаше да направи

Холивуд обяви номинации-

те за “Златната малинка” или

антиоскарите за кино, които се

връчват ден преди самата це-

ремония на оскарите, но тази

година организаторите реши-

ха да ги раздадат на 1 април.

Водещият претендент е Адам

Сандлър, който има рекорден

брой номинации - 11. Заради

филма си “Джек и Джил” той е

определен за най-слаб актьор

и актриса (във филма изпълнява едновременно мъжка и женска роля),

за най-слаб сценарий и най-лош филм. За лентата “Престори се на

моя съпруга” той получи 5 номинации за антикино, а за “Роден да

бъде звезда” по негов сценарий - 6 номинации. В категорията “Най-

слаб актьор” е посочен и Никълъс Кейдж заради ролите си във фил-

мите “Какво скрива лъжата” и “Време за вещици”. Водеща сред пред-

ложените за най-слаба актриса е Сара-Джесика Паркър (“Не знам

как тя го прави”, “Старата” нова година”), съобщи БГНЕС.

Преди дни “Артистът” триум-
фира с шест статуетки “Сезар”
- наградите на Френската
филмова академия. Той стана
Филм на годината и донесе
персонални награди на Мишел
Азанавичус - за режисура, и
на неговата съпруга Беренис
Бижо - за главна женска
роля. Нейният екранен парт-
ньор Жан Дюжарден остана
с празни ръце, макар че през
изминалите десет месеца той
получи признание на кинофес-
тивала в Кан, на “Златен
глобус” и “БАФТА”. “Сезар
2012” за главна мъжка роля
обаче бе присъден на Омар
Си за играта му в комедията
“Intouchables” (“Недосегаеми-
те”) - тотален блокбъстър във
Франция с над 19 млн. прода-
дени билети за прожекциите
му в кината. Филмът просле-
дява поредицата от събития,

ПРЕТЕНДЕНТИ ЗА

„ЗЛАТНАТА МАЛИНКА”

които променят напълно
живота на чаровен дребен
престъпник от предградията
на Париж, съобщи Автора.ком.
“Артистът” грабна седем
статуетки “БАФТА” по-рано
този месец, включително за
най-добър филм. “Сезар 2012”
за най-добър чуждестранен
филм спечели иранската
драма “Развод”, за най-добър
адаптиран сценарий - Роман
Полански и Ясмина Реза
(“Carnage”/”Касапница”), за
най-добра анимация - “Le Chat
du Rabbin” (“Котката на
равина”), a за най-добра
музика - Людовик Бурс
(“Артистът”). Въпреки че
оглавяваше списъка с претен-
дентите за наградите с 13
номинации, драмата “Poliss”
(“Полиция”) на Майвен ле
Беско спечели само две
статуетки.

Ñëàâàòà çàñòèãíà åäèí ôèëì,

Страницата подготви
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

който никой
не искаше да направи

сички сме ома-
гьосани от ма-
гията на филми-
те - с тези думи
Морган Фрий-

ла “Артистът” - “един филм, който
никой не искаше да направи, но
ние създадохме от нулата и сега
сме на върха”. Освен купищата
отличия, черно-бялата сензация
спечели 5 от най-престижните
оскари. Така френската комедия
триумфира над своя основен кон-
курент - “Изобретението на Хюго”
на Мартин Скорсезе, който има-
ше 11 номинации.

С “Оскар” за най-добра жен-
ска роля беше отличена вечната
Мерил Стрийп. Това е трети “Ос-
кар” за нея, след наградите й за
“Крамър срещу Крамър” и “Из-
борът на Софи”. Въпреки големия
си успех по кината и на между-
народни фестивали, филмът “Же-
лязната лейди” не се харесва на
роднините на бившия британски
премиер. Те твърдят, че Марга-
рет Тачър е представена в него
като уязвима жена.

Своя първи “Ос-

кар” получи 82-годишният Кри-
стофър Плъмър - за поддържа-
ща мъжка роля в “Новаци”. Ти
си само две години по-голяма
от мен, приятелко, заяви
Плъмър, гледайки статуетката.
Когато съм се появил в утроба-
та на майка си, вече съм репе-
тирал своята реч за оскарите.
Благодаря на Академията за
тази необикновена чест. За
мен е чест да съм във вашата
среда, каза той.

С първа награда на Кино-
академията в своята кариера

 Филм - “Артистът”
 Актьор - Жан Дюжарден за “Артистът”
 Актриса - Мерил Стрийп за “Желязната лейди”
 Режисьор - Мишел Азанавичус за “Артистът”
 Актьор в поддържаща роля - Кристофър Плъмър за

“Новаци”
 Актриса в поддържаща роля - Октавия Спенсър за “Юж-

нячки”
 Адаптиран сценарий - Александър Пейн, Нат Факсън и

Джим Раш за “Потомците”
 Най-добър оригинален сценарий - Уди Алън за “Полунощ в

Париж”
 Пълнометражен анимационен филм - “Ранго”
 Чуждоезичен филм - “Надер и Симин: Раздялата” (Иран)
 Сценография - “Изобретението на Хюго” (Данте Ферети

и Франческа Ло Скиаво)
 Костюми - “Артистът” (Марк Бриджес)
 Операторско майсторство - “Изобретението на Хюго”

(Робърт Ричардсън)
 Оригинална музика - Людовик Бурс за “Артистът”
 Оригинална песен във филм - “Man or Muppet” от “Мъпети-

те” (Брет Макензи)
 Пълнометражен документален филм - “Undefeated”
 Късометражен документален филм - “Saving Face”
 Грим - “Желязната лейди”
 Късометражен анимационен филм - “Фантастичните

летящи книги на Мистър Лесмор”
 Късометражен игрален филм - “Брегът”

НАЙ-ДОБРИТЕ

Вербински. Вербински се прочу с
режисирането на сагата “Кариб-
ски пирати”. Ранго (озвучен от
Джони Деп) е хамелеон, който
живее в терариум, но мечтае да
се впусне в безразсъдни приклю-
чения.

Иранският филм “Надер и
Симин: Раздялата” на Асгар Фар-
хади, напрегната семейна драма,
отнесе отличието за най-добър
чуждоезичен филм, след като
спечели поредица от други на-
гради за сезона.

Винаги ексцентричният Уди

може да се похвали и Октавия
Спенсър. Тя бе удостоена за
поддържаща женска роля за уча-
стието си във филма “Южнячки”.
Октавия Спенсър, която досега е
участвала в сериалите “Гроз-
ната Бети” и “Спешно отделе-
ние”, беше изключително
развълнувана при получаване-
то на наградата.

За най-добра пълномет-
ражна анимация беше обявен
филмът “Ранго” с режисьор Гор

Барнърд от “Сони пикчърс кла-
сикс” Алън изобщо не очаквал
награда, той смятал, че най-до-
брият филм на годината е “Раз-
дяла” на Асгар Фархади. 76-го-
дишният режисьор обикновено
отбягва церемонията в “Кодак
тиътър”. Алън е номиниран цели
15 пъти за оригинален сценарий,
но получи отличието два пъти -
за “Хана и нейните сестри” и “Ани
Хол” (който му донесе “Оскар” и
за режисура).

Саундтракът към филма “Мъ-
петите” спечели “Оскар” за пе-
сен. Неин автор е новозелан-
децът Брад Макензи. Гледах
мъпетите по телевизията. Когато
се запознах с жабока Кърмит, за
пръв път видях звезда на живо.
Благодаря на Джим Хенсън, в
чиято фантазия се раждат мъпе-
тите, заяви Брад Макензи, отда-
вайки почит на големия анима-
тор, който ни напусна в началото
на 90-те години на миналия век.

Алън не присъства на церемони-
ята, за да получи четвъртия “Ос-
кар” в кариерата си - четвърт век,
след като бе удостоен с третата
си статуетка. По думите на Том

Мерил
Стрийп

Кристофър
Плъмър

Брад
Макензи

Жан Дюжарден

Октавия
Спенсър

Сред най-
изисканите

тоалети, които
минаха по червения
килим, беше и този
на Гуинет Полтроу

(на Том Форд)
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„Артистът” обра и сезарите„Артистът” обра и сезарите„Артистът” обра и сезарите„Артистът” обра и сезарите„Артистът” обра и сезарите

В
ман откри церемонията за
връчването на 84-тите го-
дишни награди на Амери-
канската киноакадемия.
Има едно нещо, което оста-
на непроменено през всич-
ките тези поколения. Неза-
висимо дали става дума за
игрален или анимационен
филм, за черно-бял или цве-
тен, за филм със звук или
ням. Това великолепно
събитие ни позволява да се
порадваме на настоящето и
да се обърнем към велико-
то минало, заяви именитият
актьор, цитиран от БГНЕС.
И щафетата беше поета от
водещия на церемонията
Били Кристъл, който се яви
в тази роля за девети път.

Приемайки преди дни стату-
етката “Сезар” за най-добра ре-
жисура, Мишел Азанавичус за
пореден път изтъкна колко мал-

ко очаквана е била
славата, застигна-

За първи път в
историята на
оскарите френски

актьор получава

най-голямата
награда

За първи път в
историята на
оскарите френски

актьор получава

най-голямата
награда
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о четете утре

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т
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Между съпрузи.
Тя:
- Иска ми се да съм вестник, че

да бъда по цял ден в ръцете ти...
Той:
- Аз също искам да си вестник,

че да може да те сменям всеки ден
с нещо ново...

ВЕНЦИСЛАВ ЛАКОВ,
народен представител
ДЖОКО РОСИЧ, актьор
Проф. ИВАН САРАНДЕВ,
литературен историк и критик
МЕНДА СТОЯНОВА,
народен представител
РАДИНА ЧЕРВЕНОВА, тв водеща
САШО КАМБУРОВ, художник
СТОЯН ЦАНЕВ, художник
ЧАВДАР КЪНЧЕВ, финансист

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ
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28
Св. преподобни

Василий Изповедник
(† ок. 750). Св. свещеномъченик Нестор,
еп. Магидийски († 250). Св. преподобни
Марина и Кира († ок. 450). Св. свеще-
номъченик Протерий, архиепископ
Александрийски († 457). Св. мъченица
Кирана Солунска († 1751)

Свети Василий живял през царува-
нето на иконобореца Лъв Исаврянин.
Като оставил света с неговите съблаз-
ни, той постъпил в манастир и доброде-
телно водил монашеско житие. Когато
настанало гонение за светите икони,
свети Василий мъжествено се съпро-
тивлявал на иконоборците. За това той
бил задържан и предаден на много
мъчения. Но въпреки това той отхвърлил
еретическото учение на иконоборците и
заедно със свети Прокопий отстоявал
истината до проливане на кръв. Стърга-
ли цялото му тяло, подобно на препо-
добния Прокопий; после го затворили в
тъмница, където се мъчил дълго време
- до смъртта на нечестивия цар. След
смъртта на мъчителя преподобният Ва-
силий бил пуснат заедно със свети
Прокопий и с другите изповедници и
живял, както и преди, в постнически
трудове, като обърнал мнозина към
православната вяра и ги наставил в
добродетелното житие. След няколко
години богоугоден живот той се сподо-
бил с блажена кончина и с молитва,
благодарност и неизказана радост
отишъл при Господа, Когото възлюбил
от ранно детство.

етирима родни
к о м п о з и т о р и
твърдят, че руска-
та звезда с българ-
ски произход Фи-
лип Киркоров е

Александър Бръзицов се присъедини към колегите си, които търсят
защита на авторските си права, нарушени от Филип Киркоров

Альона НЕЙКОВА ски права в руската столица,
не са дали изчерпателна ин-
формация по въпроса. Сумата,
която била преведена като
част от полагащия се хонорар
за родните композитори, е из-
числена върху 3000 компакт-
диска и 10 000 аудиокасети.

“Това е смешно, имайки
предвид многомилионния рус-
ки пазар”, коментира предста-
вителят на “Музикаутор” Мин-
кин. Още повече, че Киркоров
е взел на фестивала в Монте
Карло специален приз като
изпълнител, продал най-мно-
го албуми (дискове и касети).

Композиторът Александър
Бръзицов заяви, че се присъе-
динява към иска на четири-
мата си колеги, внесен в Со-
фийската районна прокурату-
ра на 8 февруари т.г. Сигналът
е подаден от асоциацията
“Европейско общество за за-
щита на човешките права -

България”, упълномощена от
нашите творци да защити
накърнените им авторски пра-
ва. Филип Киркоров ще бъде
разследван за извършено
престъпление против инте-
лектуалната собственост, тъй
като изпълнява, записва,
възпроизвежда, разпростра-
нява и излъчва в интернет и в
търговската мрежа в Бълга-
рия, Русия и Европейския
съюз произведения на
български композитори без
тяхното съгласие, поясни ад-
вокат Лъчезар Немски. Той
твърди, че няма установен
законов срок, в който Софий-
ската районна прокуратура
трябва да се произнесе по
подадения сигнал.

Ако бъде преценено, че е
извършено престъпление по
чл. 172 а, в зависимост от
тежестта му, санкцията вари-
ра. В най-лекия случай са

предвидени до 5 г. затвор и
до 5000 лв. глоба, в най-теж-
кия (при особено големи раз-
мери) наказанието е от 2 до
8 г. затвор и от 10 000 до
50 000 лв. финансова санкция.

Филип Киркоров пък кон-
трира през руските медии, че
през последните 20 години
не е изпял и нота от песните
“Плюс и минус” на Александър
Савелиев, “С днешна дата” и
“Детски спомен” на Димитър
Пенев, “Мечта” на Иван Пеев
и “Звездна фантазия” на Най-
ден Андреев.

“Разочарован съм от Фи-
лип като човек. Поне да беше
вдигнал телефона да попита
може ли да изпее песента ми.
Щях да му разреша”, сподели
Александър Бръзицов, чиято
песен “Среща”, изпълнявана
от Петя Буюклиева, Филип
Киркоров направи известна
като “Кордебалет”.
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По стар
обичай над
100 пред-
с т а в и т е л и
на руската
общност в
Б л а г о е в -
град за 16-и
път отпраз-
нуваха Мас-
леница в
присъствие-
то на много
гости от Кю-
стендил и
С о ф и я .
Празникът е
запазен от
е з и ч е с к и
времена и
символизи-
ра прогонването на злите сили. Хората се
събират да се повеселят и да изпратят зимата.
На този ден празнуващите се пързалят с шей-
ни, танцуват, палят огньове. Празникът за рус-
наците е като Сирни Заговезни за българите.
Но най-важното на Масленица е угощението.

Няма стопанка, която да не приготви за
случая пухкави сочни блини, които могат да
се сравнят с нашите катми. За пълнеж се из-
ползва всичко - от  риба и хайвер до сирене
или шоколад. Някога първият изпечен блин е
бил даван на бедните или слаган на перваза
на прозореца - смятало се е, че  той е пред-
назначен за душите на покойниците. Гостът,
който идва в руската къща по време на  Мас-
леница, освен блините ще бъде нахранен с
още много други вкусни гозби.

Задължителен обичай на празника е да
се ходи на гости на тъста и на тъщата, както
и да се  канят те у дома. На Масленица се
изгаря сламено чучело, което символизира
негативните мисли у хората. В куклата всеки
поставя листче, на което е написал лошите
неща, които са му се случили през годината,
или тези, които не иска да преживее през
настоящата.

Най-горещите славянски девой-
ки от група “Никита” пристигат в
София с намерението да покорят и
България. Даша и Анастасия, стана-
ли популярни заради съчетанието от
сексапил и хубава музика, вече при-
коваха към себе си погледите на
мъжете и жените от Украйна, Русия,
Полша, САЩ... По време на престоя
си у нас те ще бъдат гости на Стоян
и Петър в “Total Hit Request” по ра-
дио “Витоша”, на “Close Up” със
Сантра и Мако по “The Voice TV”,
както и на телевизия Би Би Ти.

Даша Астафье-
ва е 55-ата плей-
мейтка на най-ав-
торитетното списа-
ние за мъже “Плей-
бой”. Настя е пре-
карала детските си
години в България,
като в София жи-
вее почти цялото й
семейство, така че

Две писма и други намерени предмети от потъналия през
миналия век лайнер “Титаник” ще бъдат продадени на търг тази
седмица в САЩ, съобщиха местните медии. Според информаци-
ята на журналистите най-ценната вещ на търга е писмото на
младшия хирург на кораба Джон Едуард Симпсън, който се е
грижел за пътниците от втора и трета класа и е загинал по
време на корабокрушени-
ето. Писмото, адресира-
но до майката на
Симпсън, е написано
3 дни преди катастрофа-
та и се оценява между
40-50 хиляди долара. На
търга ще бъдат предло-
жени и 4 радиограми,
свързани с потъването на
кораба. Според оценка-
та на специалистите вся-
ка една от тях може да
донесе печалба между
3 и 6 хиляди долара.

опулярното мъжко списание “Плей-
бой” ще си партнира с компания за
космически туризъм на Ричард
Брансън “Virgin Galactic” за реали-
зирането на идеята за първия
стриптийз клуб в Космоса. Идеята

Продават на търг
вещи от „Титаник”

РУСНАЦИ
ОТПРАЗНУВАХА
МАСЛЕНИЦА В
БЛАГОЕВГРАД

Николая ИВАНОВА

Украинките от „Никита”
ще покорят и страната ни

тя смята себе си наполовина българ-
ка.

“Ние с Даша пътуваме много по
целия свят, но досега нямах възмож-
ност да й покажа тази забележител-
на слънчева страна на детството ми
- разказва Анастасия. - Разбира се,
България трябва да се посещава не
през февруари, а през лятото или
през пролетта, когато всичко цъфти.
Но съм сигурна, че гостоприемство-
то на българите ще ни стопли дори
и в най-силния мраз...”

В момента дуото търси и своя тре-
ти член. Всички
желаещи да вземат
участие в онлайн
кастинга могат да
посетят страницата
на “Никита” http://
www.facebook.com/
nikita.official, както
и на сайта http://
www.facebook.com/
Maxim.Ukraine.
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Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

П
е вдъхновена от множеството изображения и
игри на тази тема. В проекта са предвидени
дискотека в безтегловност, космически ресто-
рант, в който ще се сервира специална храна,
както и казино с рулетки, разработени за
микрогравитация. Над идеята работи худож-
никът Томас Tenery, както и главният дизайнер
Адам Уелс, заедно с инженерите на компания-
та. “Virgin Galactic” скоро ще стане първата
търговска линия в света в космическото
пространство, а “Плейбой” с нетърпение
размишлява върху създаването на крайната
междугалактическа дестинация за забавле-
ние”, заяви редакционният директор на списа-
нието Джими Джелинек.

Ч
нарушил авторските им пра-
ва, като не им е изплатил хо-
норар за това, че пее техни
песни. Опитите проблемът да
бъде преодолян по взаимно
съгласие бяха неуспешни,
уточни Ценко Минкин, пред-
седател на “Музикаутор”. От
сдружението за колективно
управление на авторските
права твърдят, че миналата
година дори са изпращали
свой представител в Москва,
за да се разбере в колко ал-
бума на Филип Киркоров са
използвани произведения на
български творци. Но от ком-
панията, отговаряща за автор-

Чавдар Гагов, Лъчезар Немски,
Ценко Минкин, Александър

Бръзицов и Найден Андреев
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Култура
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Активен борец против фашизма, член на Съюза на българските писатели,
преподавател и професор по история на руския и съветския театър,

ректор на ВИТИЗ “Кръстю Сарафов”.
Автор е на книгите: ”Васил Левски. Писма, статии, песни” (1941),

“Левски и Общи” (1942), “Македонски възрожденци” (1943), “Диарбекирски
заточеници” (1946), Левски в спомените насъвременниците си” (1940 и 1973),
“Ботев в спомените на съвременниците си” в два тома (1977), “Българският

театър. Средновековие. Ренесанс. Просвещение. (1972), “Българският
възрожденски театър на освободителната борба” (1973) и много други.

Делото му остана, но изминаха 24 ГОДИНИ от неговата смърт.
Скърбим, че го няма с нас, мъката за него е жива,

живи са спомените за него и идеалите му. Беше прекрасен баща.

1915 - 1988

 Антония Каракостова

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

СТЕФАН ЛЮБОМИРОВ КАРАКОСТОВ

ай Кавазаки ще
гостува за пър-

И в най-новата реколта “Лозан-
ки 5” художествената измислица
отстъпва пред биографията на вре-
мето, в което живеем. Нищо измис-
лено, нищо съчинено насила. Ви-
сокосната година и събитията пре-
ди нея са в съдържанието на две-
ста и повече сатирични комента-
ри, миниатюри, фейлетони, епиг-
рами и просто лозанки, които в по-
следните 4-5 години предлагам
най-напред на вестник ДУМА и те
минават на първо четене в него,
но пълният прочит е в “Софийски
бюлетин”, който излиза всеки ме-
сец.

Крум Немирников
(1924-2012) беше от
писателите с подчертан
афинитет към социални-
те и политически вълне-
ния в обществото. Като
се започне от първите
му творби (повести и
новели, свързани с
антифашисткото движе-
ние или с героите на
новото време): очеркът
за Стоян Лудев (1963),
новелите “Звезда се
отрони”, “За кого бие
сърцето” (1965), “Птици-
те падат в полет” (1977),
“Най-тъмно е преди раз-
съмване” (1974), “Влю-
бени в утрото” (1981),
“Земята плаче за хора-
та” (1981), “Тук слънце
не залязва” (1983) - и
се стигне до “сагата”
“Голгота”, обединяваща
няколко романа, посве-
тени на горещите
проблеми от днешното
ни житие-битие. Докол-
кото зная, тази “сага”
има още една част -
все така страстно и
нашироко описание на
ставащото, с което той
не можеше да се
помири.

In memoriam
Непоправим
романтик
Константин ЕЛЕНКОВ

Беше непоправим
романтик, но и още -
неуморим, непреклонен.
До инат. Той не се убоя,
когато любимата му
партия бе на власт, да
каже истини, които
нагарчат. Страниците,
посветени на един от
безспорните лидери на
социалистите, бяха
добавени като необхо-
димо откровение в
послеслова на “Голго-
та”, един политически
роман, който не може
да бъде отнесен към
заядливите криминале-
та, нито към претенции-
те на някои да са
последна дума за

ставащото днес. Не е
случайно съвпадението
на заглавието “Голго-
та”с наслова на извест-
ния роман от Чингиз
Айтматов. С този роман
Крум Немирников ни
каза много: тук има и
нещо от семейната
сага, и от родителската
дидактика, но всичко е
поставено в една ма-
щабна рамка - рамката
на актуалната действи-
телност, на ставащото
днес и тук. В “Голгота”
има и история, и геогра-
фия, и етнография. Ро-
манът е претъпкан с
имена и факти - имена
на хора живи, неизмис-
лени, на хора, реално
съществували или не-
съществуващи. Събития-
та и случките са също
така живи и реални. По
правилата на съвремен-
ната проза авторът
сплита реално с измис-
лено. В неразчленимо
единство са неговите
терзания и въпросите на
обществото ни. Той не
разделяше лични от
обществени тревоги.
В този роман той
изплака душата си.
И си отиде пречистен!

Авторът представя

45 години трудов стаж стигат, 145 лева пенсия - не!
Лозан ТАКЕВ В “Лозанки 5” са събрани чети-

ва за премиери, експрезиденти и
президенти, народни представите-
ли, министри, кметици и кметове,
за политици, които сами са стана-
ли герои на книгата с делата си, с
поведението си, с изреченията си,
казани в сутрешния телевизонен
блок, интервюта и от трибуната на
Народното събрание... Често си
мисля, че лозанките са най-вече
прочетен вестник, но ако прелис-
тите след време предишните книж-
ки, ще се убедите, че повечето
неща са повторими и като хрони-
ка, и като събития, които за едни
са поука, а за други - само сатира,
която е за сметка на псевдодемо-

крацията и псевдопромените, в
които участваме всички - и като
читатели, и като хроникьори.

Е, няма как, най-уязвими и най-
цитирани са винаги управляващи-
те, този път ГЕРБ, които се наста-
ниха на всички възможни адреси
на властта - и на “Дондуков” 1, и на
“Дондуков” 2, и на “Московска” 33.

“Лозанки 5” носи посвещение-
то на 45-годишния ми трудов стаж,
както и е в подкрепа на наскоро
създадения Граждански форум за
защита на демокрацията, който
заседава периодично в “Яйцето” в
Софийския университет и е опит
да се сезират обществеността и уп-
равляващите с грешките и прова-

лите в крачка, за да не бъде много
късно за подобни мемоари след
още 45 години.

Този път в книгата съм отделил
странички за онези, които са на-
шите работодатели и за които най-
малко дължим признание и ува-
жение по време на трупането на
трудов стаж, но се сещаме, когато
тръгнем да оформяме документите
си за пенсиониране. А в моята
биография те са многобройни и
твърде интересни като личности.
За много от тях съм написал и
повечето си лозанки, с извинение,
ако съм засегнал честолюбието им
и спомена им за пътя, в който
вървяхме и вървим заедно...

Ãàé Êàâàçàêè èäâà
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„Ентусиаст” отбелязва гостуването на световноизвестния
предприемач с най-новата му книга „Изкуството да очароваш”
(Силиконовата) долина.
Семинарът “Новата бизнес
реалност и изкуството да
очароваш” е предназна-
чен за представители на
организациите, които ис-
кат да се изправят срещу
новите бизнес реалности и
да променят света. Освен
безценни съвети за спра-
вяне с новата бизнес ре-
алност посетителите ще
имат възможност да полу-
чат и автограф с най-нова-
та му книга - “Изкуството
да очароваш”, дала име и
символ на семинара -
книжната пеперуда, из-
ползвана в оригинала на
корицата.

Точно година след по-
явата на “Проверка на ре-
алността” издателство “Ен-
тусиаст” публикува у нас и
книгата “Изкуството да
очароваш”, чиято премие-

ра ще се състои по време
на семинара, научи ДУМА
от Ивелина Ралчева. Гай
Кавазаки изнася годишно
около 60 презентации по
цял свят. Той не смята себе
си за “професионален
лектор”, “мотивационен
лектор” или “гуру”, а за
човек от бизнеса, на кого-
то се случва да говори
пред публика, за да спо-
деля своя опит. По време
на лекциите си Кавазаки
не представя теории и не
се притеснява да говори
за лъжите и грешките в
бизнеса. Неговите презен-
тации синтезират изстра-
дани истини и практичес-
ки преживени ситуации.

По време на събитие-
то Гай Кавазаки ще пред-
стави своите най-горещи
презентации - “Уроците,
които научих от Стив

Джобс” и “Изкуството да
очароваш”. Ще разкрие
любопитни факти за рабо-
тата си със Стив Джобс.
Ще сподели уроците, кои-
то е научил от него за
това как да иновираме,
кого да наемаме, кого да
слушаме и как да проме-
ним света. Кавазаки ще
представи и най-новата си
концепция - “Изкуството
да очароваш”, която се
радва на изключителен
прием и е развита в по-
следната му книга, изда-
дена през 2011 г.

Гай Кавазаки е леген-
да от Силициевата (Сили-
коновата) долина, автори-
тет в областта на марке-
тинга, иновациите, старти-
рането на нов бизнес и
бизнес развитието. В мо-
мента е партньор-основа-
тел на Garage Technology

Ventures - фонд за рисков
капитал, който извършва
директни инвестиции в
стартиращи технологични
компании. Съосновател е
на онлайн агрегатора на
новини Alltop.

Роден е през 1954 г. в
Хонолулу (Хавай) в семей-
ство на японски имигран-
ти. Завършва психология в
университета Станфорд и
получава магистърска сте-
пен в Калифорнийския
университет в Лос Андже-
лис. В своите книги “Изку-
ството на старта” и “Как да
побъркате конкуренцията”
Кавазаки посочва, че дви-
жещата сила зад еванге-
листкия маркетинг е жела-
нието на хората да напра-
вят света по-добро място.
“Изкуството да очароваш”
е десетото заглавие на
световноизвестния автор.

ганизира специален семи-
нар с негово участие.
Събитието, което несъмне-
но ще бъде едно от най-
запомнящите се тази годи-
на за бизнеса у нас, ще
даде дългоочаквана въз-
можност почитателите на
Гай Кавазаки най-после
да се срещнат на живо със
символа на Силициевата

Г
ви път в България на 22
май. “Бащата на евангели-
сткия маркетинг” идва у нас
по покана на консултант-
ска фирма “Проджекта”,
водеща в управлението на
проекти и носител на на-
градата “Бизнес събитие
на годината 2011”. Тя ор-
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нес времето ще е студено, със слаб, в Източ-
на България умерен северен вятър. От запад
облачността временно ще се разкъса. На
места в Централна България и планините ще

превали сняг. Минималните температури ще са меж-
ду минус 9 и минус 4°. В София - около минус 8°.
Максимални температури - между минус 1 и 4°. В
София - около минус 1°. Над планините ще бъде об-
лачно и мъгливо. Главно в Родопите и по старопла-
нинското било ще превалява сняг. Ще духа умерен и
силен северен вятър. Температурите ще са доста
ниски - по най-високите части сутринта ще е под минус
20°. Над Черноморието ще бъде предимно облачно,
ветровито - с умерен, временно до силен северен
вятър. На отделни места е възможно да превали слаб
сняг. Максимални температури - до 2-3°. Температу-
рата на морската вода е 2-5°, вълнението на морето
ще бъде 2-3 бала. След временно повишение атмо-
сферното налягане слабо ще се понижи.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.48631

GBP
2.3533

CHF
1.61866

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

През следващите дни ще има разкъсана облач-През следващите дни ще има разкъсана облач-През следващите дни ще има разкъсана облач-През следващите дни ще има разкъсана облач-През следващите дни ще има разкъсана облач-
ност. И в сряда ще е студено, след това щеност. И в сряда ще е студено, след това щеност. И в сряда ще е студено, след това щеност. И в сряда ще е студено, след това щеност. И в сряда ще е студено, след това ще
започне затопляне. В сряда минималните тем-започне затопляне. В сряда минималните тем-започне затопляне. В сряда минималните тем-започне затопляне. В сряда минималните тем-започне затопляне. В сряда минималните тем-
ператури ще са между минус 7 и минус 2, аператури ще са между минус 7 и минус 2, аператури ще са между минус 7 и минус 2, аператури ще са между минус 7 и минус 2, аператури ще са между минус 7 и минус 2, а
максималните между 0 и 5максималните между 0 и 5максималните между 0 и 5максималните между 0 и 5максималните между 0 и 5°. На места ще. На места ще. На места ще. На места ще. На места ще
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ще духа до умерен северозападен вятър. Вще духа до умерен северозападен вятър. Вще духа до умерен северозападен вятър. Вще духа до умерен северозападен вятър. Вще духа до умерен северозападен вятър. В
четвъртък ще е без валежи, температурите щечетвъртък ще е без валежи, температурите щечетвъртък ще е без валежи, температурите щечетвъртък ще е без валежи, температурите щечетвъртък ще е без валежи, температурите ще
се повишат с 2-3 градуса.се повишат с 2-3 градуса.се повишат с 2-3 градуса.се повишат с 2-3 градуса.се повишат с 2-3 градуса.
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“≈À≈÷
ŸÂ ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ
ÏÌÓ„Ó ÔÓ-Û‚ÂÂÌË ‚
ÒÂ·Â ÒË Ë ÂÌÚÛÒË‡-
ÁË‡ÌË. ≈‰ËÌÒÚ‚Â-

Œ¬≈Õ
ƒÌÂÒ Â ‰Ó·Â ‰‡
ÒÂ Á‡ÏËÒÎËÚÂ ÔÓ
ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ë ‚˙ÔÓ-
ÒË. ƒÂÈÒÚ‚‡ÈÚÂ ÔÓ-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
Ã‡ÎÍÓ ÓÚÌÂÒÂÌË ˘Â
ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ ‰ÌÂÒ.
ÕÂ Â ÏÓÏÂÌÚ Á‡ ÒÂ-
ËÓÁÌË Á‡ÌËÏ‡ÌËˇ,

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ÕÂ˘‡Ú‡ ˘Â ÒÚ‡‚‡Ú
ÎÂÒÌÓ Ë ÒˇÍ‡  ̄ÔÂ-
‰Ë ‰‡ ÒÚÂ „Ë ÔÓÊÂ-
Î‡ÎË. ÃÓÊÂÚÂ ‰‡

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÌÂÒ ˘Â ËÏ‡ÚÂ
‰ÓÒÚ‡ Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇ
Ë ÓÚ„Ó‚ÓÌÓÒÚË.
œÎ‡ÌË‡ÈÚÂ ‚ÌË-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ƒÌÂÒ ÔÂÍ‡ÎÂÌÓ
ÏÌÓ„Ó ˘Â ÙËÎÓ-
ÒÓÙÒÚ‚‡ÚÂ Ë ÏÓÊÂ
‰‡ ÔÓÁ‡·‡‚ËÚÂ

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
Ã‡ÎÍÓ ÌÂ‚ÂÌ Â
‰ÌÂ¯ÌËˇÚ ‰ÂÌ.
ŒÍÓÎÌËÚÂ ˘Â ‚Ë
‰‡ÁÌˇÚ Ò ÏÛ‰ÌÓÒÚ-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¡˙‰ÂÚÂ ÔÓ-ÚÓÎÂ-
‡ÌÚÌË Ò ıÓ‡Ú‡
ÓÍÓÎÓ ‚‡Ò. ¬ÒÂ Ô‡Í
ÌÂ ‚ÒË˜ÍË ËÏ‡Ú

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ƒÓÒÚ‡ ‡·ÓÚ‡ ‚Ë
˜‡Í‡ ‰ÌÂÒ, Ú‡Í‡ ˜Â
ÌÂ ÒÂ ÔÓ‰ÏÓÚ‚‡ÈÚÂ,
‡ ‰ÂÈÒÚ‚‡ÈÚÂ. ¡˙‰Â-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
ƒÌÂÒ ˘Â Úˇ·‚‡ ‰‡
‡Á˜ÛÔËÚÂ Ï‡ÎÍÓ
‡ÏÍËÚÂ Ë ‰‡ ‰ÂÈ-
ÒÚ‚‡ÚÂ Ò˙Ò Á‡Ï‡ı.

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÌÂÒ ‚ÒË˜ÍÓ ˘Â
ÔËÂÏ‡ÚÂ ÔÂÍ‡ÎÂ-
ÌÓ ÎË˜ÌÓ Ë ÚÓ‚‡ ˘Â
ÔÓ‚Â‰Â ÒÎÂ‰ ÒÂ·Â ÒË

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ƒÌÂÒ  ˘Â  Ò ÚÂ
ÔÓ-Ì‡ˇÒÌÓ Ò˙Ò
ÒÂ·Â ÒË Ë Í‡Í-
‚Ó  ÏÓÊÂ  ‰‡

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

·‡‚ÌÓ Ë ÒÔÓÍÓÈÌÓ, ÌÂ ÔË¯ÔÓ-
‚‡ÈÚÂ ÌÂ˘‡Ú‡.

‰‡‚‡ÚÂ ÍÓÌÒÛÎÚ‡ˆËË ÔÓ ÚÓ‚‡ Í‡Í
‰‡ Ì‡Ô‡‚ËÏ ÌÂ˘‡Ú‡.

ÌËˇÚ ÔÓ·ÎÂÏ ÏÓÊÂ ‰‡ ‰ÓÈ‰Â
ÓÚ ÒÚ‡ıÓ‚ÂÚÂ ‚Ë.

Ï‡ÚÂÎÌÓ ‰ÂÌˇ ÒË Ë ÒÂ ÓÔËÚ‚‡È-
ÚÂ ‰‡ ÒÎÂ‰‚‡ÚÂ ÔÓ„‡Ï‡Ú‡.

Ú‡ ÒË, ‡ Ò‡ÏËÚÂ ‚ËÂ ˘Â ÒÚÂ
‰ÓÒÚ‡ ·‡‚ÌË.

‚‡¯Ëˇ ·˙Á ÛÏ Ë Ò‚ÂÚÍ‡‚Ë˜Ì‡
Â‡ÍˆËˇ.

ÌÓ ‡ÍÓ ÌˇÏ‡ Í‡Í, ÔÓÌÂ ÒÂ ÓÔË-
Ú‡ÈÚÂ ‰‡ ÒÚÂ ÔÓ-Ò˙ÒÂ‰ÓÚÓ˜ÂÌË.

ÚÂ ÔÓ-Ú˙ÔÂÎË‚Ë Ò ÔÓ‰˜ËÌÂÌË-
ÚÂ ÒË, ‡ Ò˙˘Ó Ë Ò ÚˇÎÓÚÓ ÒË.

Ó˜‡Í‚‡ÚÂ ‚ ·ÎËÁÍËÚÂ ‰ÌË
ÓÚ Ò˙‰·‡Ú‡.

“‚Ó˜ÂÒÍËˇÚ ÂÎÂÏÂÌÚ Â Á‡‰˙ÎÊË-
ÚÂÎÂÌ, ‡ Ò˙˘Ó Ë Á‡·‡‚ÎÂÌËÂÚÓ.

ÒÛÏ‡ ÚË ‡ÁÏË¯ÎÂÌËˇ Ì‡ ÚÂÏ‡
ÍÓÈ Í‡Í‚Ó Ë Á‡˘Ó Â Í‡Á‡Î.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
Ò  ÛÎÚÛ‡ - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ - Ï‡„‡ÁËÌÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú - ÚÓÍ ¯ÓÛ
13.55 »Ì‰Ëˇ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓËˇ

- Ú‚ ÙËÎÏ /81 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
15.05 —ÂÌ “ÓÔÂ - /81 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¬ ˜‡Ò ÎË ÒË: ÃÓÂÚÓ Û˜ËÎË-

˘Â
16.35 œËÍ‡ÁÍË Á‡ ‡ÒÚÓÌÓÏËˇÚ‡
17.00 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /2928 ÂÔËÁÓ‰/
17.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.55 À‡ÍËÒ —Î‡‰Û‡ - /64 ÂÔ./
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ - ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜-

ÌÓ ¯ÓÛ
22.00 œÂ‰Ë ÙËÌ‡Î‡ - ÙËÎÏ

ƒ‡„ÓÏË ƒ‡„‡ÌÓ‚ Á‡
ì¡˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ÔÂÒÂÌ ‚ ≈‚-
Ó‚ËÁËˇ 2012î

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË
00.00 ÕËÂ Ë „‡‰˙Ú/Ô/
01.00 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡

÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚
09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ

ÚÓÍ¯ÓÛ
10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -

ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ìΔÂÒÚÓÍ‡ Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 113

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìÃ‡ÎÍË Ú‡ÈÌËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 131
14.30 ìÀËÒÚÓÔ‡‰î - ÒÂË‡Î
15.30 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 63
16.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î /Ô./
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 233
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 33
21.00 ìÀÂ„ÂÌ‰‡Ú‡ Á‡ »ÒÔ‡ÌËˇî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 28
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ
00.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ‚˙ÎˆËÚÂî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 118
01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
02.00 ìÃ‡ÎÍË Ú‡ÈÌËî /Ô./ - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 131
03.00 ìœÓÁÎ‡ÚÂÌ‡Ú‡ Ë·Í‡î /Ô./
04.00 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî /Ô./ - ÂÔ. 217

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-
ËÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ì—‡‚‡Ì‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ
21.00 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓ:

Ã‡ˇÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 9
ÒÂÁÓÌ

22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìœÂÒÚ˙ÔÌË Ì‡ÏÂÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ , 4 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì Î˙ˆÌË-ÒÂÊËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 6 ÒÂÁÓÌ
00.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, ÒÂÁÓÌ 10
01.30 ì“‡ÈÌË ‚ ‡ˇî- ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
02.30 ì–Ó·ËÌˇÚ‡ »Á‡Û‡î - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ

06.00 ì ÓÒÚÂÌÛÍËÚÂ ÌËÌ‰Ê‡î -
‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.00 ì ÓÒÚËî /Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò.3,
ÂÔ. 7

09.00 ìÃ˙ÒÌÓ ÒËÌ¸Óî/Ô./- ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2, ÂÔ. 4

10.00 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ¡ËÒ-
ÍÓ  ‡ÛÌÚË ÏÎ‡‰¯Ëî /Ô./ -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 6

11.00 ìÕ‡ ‡ÁÔËÚî/Ô./ - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 10

12.00 ì–Û·ËÍÓÌî /Ô./ - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 5

13.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ì“Ó˜ÂÌ ËÁÒÚÂÎî/Ô./ -
≈Í¯˙Ì, “ËÎ˙,  ËÏËÌ‡-
ÎÂÌ, —¿Ÿ, 1989 „.

16.00 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ¡ËÒ-
ÍÓ  ‡ÛÌÚË ÏÎ‡‰¯Ëî - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 7

17.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ.1

18.00 ì ÓÒÚËî - ÒÂË‡Î, Ò.3, ÂÔ.
8

19.00 ì–Û·ËÍÓÌî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 6
20.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî- ‡ÍÚÛ-

‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ìÃ˙ÒÌÓ ÒËÌ¸Óî- ÒÂË‡Î,
Ò.2, ÂÔ. 4

22.00 ì¬ÓÈÌËÍî - ‘‡ÌÚ‡ÒÚËÍ‡,
≈Í¯˙Ì, ƒ‡Ï‡, —¿Ÿ, 1998
„.

00.05 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

ÌˇÍÓË ÓÚ ÓÒÌÓ‚ÌËÚÂ ÒË
Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇ.
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ÏÅ×ÀËÁÈ ÎÒ
ÒÈÐÀÆ ¹16

ÍÀ ÁÑÒ
6 от 49

I ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (6) няма
II гр. (5) 10 по 5376.90 лв.
III гр. (4 ) 588 по 91.40 лв.
IV гр.(3) 12 900 по 5.80 лв.
ДЖАКПОТ: 314 557.27 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 731 226.91 лв.

6 от 42
I гр. (6) няма
II гр. (5) 13 по 1342.00 лв.
III гр. (4) 564 по 30.90 лв.
IV гр. (3) 9867 по 2.50 лв
ДЖАКПОТ: 393 309.64 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (5) 4 по 5349.20 лв.
II гр. (4) 477 по 44.90 лв.
III гр. (3) 10398 по 2.70 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
I гр. (5) 1 от 21396.80 лв.
II гр. (4) 294 по 72.80 лв.
III гр. (3) 9613 по 3.00 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
I гр. (3) 15 по 2084.10 лв.
II гр. (2) 2459 по 6.90 лв.

ПО НОВА СПОРТ
21.00 Бразилия -

Босна и Херцеговина
21.10 Атлетико Мад-
рид - Барселона (П)

23.00 ПСВ Айндховен
- Фейенорд (П)

Капитанът на Ливърпул Стивън
Джерард успокоява братовчед си Антъни

Джерард (вдясно) след загубата на
Кардиф Сити от “червените” на финална

на Карлинг Къп. Тимът на Кени Даглиш
би с 5:4 след дузпи, а Антъни изпусна

решителния наказателен удар за
уелския тим. В редовното време и

продълженията точни за Ливърпул бяха
Мартин Шкъртел (60) и Дирк Кайт (108),

а за Кардиф се разписаха Джо Мейсън
(19) и Бен Търнър (118). При дузпите

не успяха да се разпишат Стивън
Джерард и Чарли Адам от Ливърпул и

Кени Милър, Руди Гестеде

Снимка DAYLIFE.COM

юбослав Пенев заведе
16 национали за кон-
тролата с Унгария утре
от 19.00 ч. в Дьор. Мачът

ФИФА не иска
мачове в Сирия
и Йемен

Футболните клубове от Йе-
мен и Сирия ще играят на неут-
рален терен домакинските си
мачове в турнира за Купата на
Азиатската футболна конфедера-
ция поради нестабилната поли-
тическа обстановка в двете
страни. Решението ще засегне
сирийските клубове Ал Итихад и
Ал Шорта, както и отборите от
Йемен - Ал Оруба и Ал Тилал. От
Азиатската футболна конфедера-
ция се позовават на препоръки от
ФИФА да не се играят мачове в
двете страни предвид размирна-
та обстановка там.

Любо заведе 16
в Унгария
Останалите легионери се присъединяват
в Дьор за контролата

Л
Марин МИЛАШКИ

Клубният автобус на Левски стана обект на вандали в Сандан-
ски. Неизвестни лица омазали задната част на возилото и открад-
нали регистрационния номер. Автобусът бе облепен и със стикери
с надпис “Офанзива”. Любопитното е, че сайтът на червените

е дебютен за новия селекцио-
нер и ще бъде излъчен по
Филм+. Трима футболисти
също са пред първи мач за
“трикольорите” - Михаил Алек-
сандров и Светослав Дяков от
лидера в “А” група Лудогорец
и Борис Галчев от ЦСКА. Към
13-те играчи от родното
първенство от София за Вие-

на потеглиха още легионери-
те Ивелин Попов, Александър
Тонев и Веселин Минев. Дру-
ги 6-има, които играят в чуж-
бина, ще се присъединят ди-
ректно на унгарска земя. На-
шите заминаха с полет за ав-
стрийската столица, а оттам с
автобус до Унгария. Прези-
дентът на БФС Борислав Ми-
хайлов ще се присъедини към
българската група в деня на
мача.

Отборът ще играе в 3 так-
тически схеми под ръководст-
вото на Пенев. Вариантите

вече са изпитани по време на
краткия сбор в Правец.

“Тактиката на националния
отбор вече е променена. Све-
ли сме я до 3 различни такти-
чески постройки. Тя ще се оп-
ределя в зависимост от футбо-
листите, с които разполагаме,
и в по-малка степен от против-
ника. Момчетата са доволни и
радостни, а аз още повече,
защото за последните дни
свършихме много добра рабо-
та. Доволен съм от отношени-
ето, което видях за тези 5 тре-
нировки. Малко са контролите,

но в националния отбор се
работи така. Трябва да ги на-
ваксваме в малкото дни, които
имаме. Ще ги затрупвам с ин-
формация както на теория, така
и на практика”, заяви Пенев
преди полета.

“Атмосферата в отбора е
доста добра. Работата, която
вършим, е целенасочена спе-
циално за самия мач. Настро-
ението е доста приповдигна-
то. Дано това се пренесе и на
терена. Всеки треньор си има
своите възгледи за лагерите и
мачовете. Лъха спокойствие и
работата върви. Ние сме фут-
болисти и трябва да се нагаж-
даме към всеки треньор. Засе-
га всичко е нормално, има
разбиране и диалог, което е
радващо”, добави 36-годишни-
ят вратар Стоян Колев, който
изненадващо също бе пови-
кан в отбора.

НУНО ПИНТО ПРОПУСКА
МАЧА С ЧЕРНО МОРЕ

Нуно Пинто няма да играе за Левски срещу Черно море на
старта на пролетния дял на “А” група в неделя. Португалецът
не може да се възстанови от контузията в глезена, който получи
в контролата с БАТЕ Борисов в Анталия. Заради контузията

той не е играл почти месец.
Бранителят тъкмо се възстанови за

последната контрола със Септември
Симитли (4:0), но в последната трени-
ровка преди нея се контузи отново.
На неговото място се очаква да за-
почне Орлин Старокин, който изигра
целия мач в Сандански. През есента
юношата на ЦСКА не бе убедителен,
но сега получава шанс да се бори
отново за място в отбора. Пинто е
единственият контузен в състава на
Николай Костов.

В щаба на Черно море също има
проблеми, но те са с наказания. За-
щитниците Росен Колев и Александър
Александров няма да играят, защото
получиха червени картони в послед-
ния мач през есента.

УЛТРАСИ НАПАДНАХА
РЕЙСА НА ЛЕВСКИ

ултраси cskasofia.com пръв публикува
снимки и информация за случилото се.
В нощта на събота срещу неделя клуб-
ният автобус на столичния Левски
осъмна на паркинга пред хотела, къде-
то сините бяха на лагер, облепен със
стикери на ОФАНЗИВА. Като “бонус”
возилото се раздели и с регистрацион-
ния си номер. Хотелът в Сандански, в
който беше отседнал тимът от Герена,
се оказа само привидно гостоприемно
място. Докато сините благо сънуваха
шампионска титла, бдителни aрмейци
се възползваха от сгодния случай, за да
отправят предсезонен поздрав към лю-
бимия си враг. И тъй като случката се е
състояла в ранните часове на Сирни
Заговезни (прошка), от ОФАНЗИВА ко-
ментираха: Говеда, прошка НЯМА!”

Клубният автобус на Левски бе надраскан
с надпис “Абе, къде е БАТЕ?” и облепен

с лепенки на фенфракцията на ЦСКА
“Офанзива” в Сандански преди контролата

със Септември Симитли

реньорът на Литекс Христо Стоичков изрази одоб-
рение за отлагането на пролетния полусезон в
шампионата. По програма първенството трябваше
да бъде подновено през изминалия уикенд, но

ениджърът на Ман-
честър Юнайтед сър
Алекс Фъргюсън заяви,
че Пол Скоулс и Райън

Райън Гигс е в прегръдките на съотборника
си Фил Джоунс (вдясно), след като уелсецът донесе

победата на Манчестър Юнайтед над Норич Сити с 2:1
в добавеното време в своя мач №900 за “червените

дяволи”. Първия гол наниза другият ветеран Пол Сколус
(7), а Юнайтед остана на 2 т. от градския съперник

Сити, който води с 63

СТОИЧКОВ ЗАХАПА БОСА НА
СЛАВИЯ ВЕНЦИ СТЕФАНОВ

Снимка CSKASOFIA.COM

Сър Алекс:

М

Скоулс и Гигс са най-
големите в Юнайтед

Снимка БГНЕС

Т

Гигс са двамата най-велики иг-
рачи на клуба. Двамата вете-
рани отбелязаха при драма-
тичната победа с 2:1 в Норич.
Скоулс откри, а Гигс ознаме-
нува своя мач №900 за Юнай-
тед с победен гол в добавено-
то време. “Скоулс и Гигс са
най-добрите играчи, които е

имал някога този клуб. Пред-
вид цялата му кариера досега
мисля, че Райън заслужи да
отбележи този гол в този мач.
Техният опит определено ни
помага. Няма да се изнервим,
това е сигурно. Били сме и
преди в подобни ситуации. Те
просто никога не се предават
и не се оставят на емоциите да
водят играта им”, каза Фърги,
който отново остави Бербатов
на пейката.

това ще стане в края на тази седмица с двубоите от
17-ия кръг. През последните дни мнозина нападнаха
решението на БФС, а сред най-дейните критици беше
президентът на Славия Венцеслав Стефанов.  “Някои
говорят, защото не са играли може би футбол през
живота си”, заяви Камата, но отказа да коментира дали
визира конкретно белия бос. Шампионите откриват
официално футболната пролет с домакинство на Видима-
Раковски в събота от 17.30 ч. “Очаквам всички футболи-
сти да са готови и когато излязат на терена, да знаят,
че трите точки трябва да са при тях. Колективът ни е
отличен, дори малко над отличното. От какво да се
притеснявам? Каквото е станало, не можем да върнем
изоставането с 11 т. от лидера Лудогорец. Като гледаме
този пасив, дай да не играем. И Барселона е назад с
10 т., но продължава да играе, нали!?! Резултатите в
контролите не ме касаят. За младите момчета е важно
да разберат, че не може да вкарат един гол и на дру-
гия ден да са титуляри. Всеки трябва да даде максиму-
ма от себе си и да си зададе въпроса защо е на тере-
на, с какво трябва да допринесе на отбора, за да побе-
ди. Лесно е да търсиш друг виновен. Ако аз съм до-
бър, няма кой да ми пречи”, каза още Стоичков.
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цапат рейса
на Левски

гледайте

кратки

ПО ЕВРОСПОРТ
СНУКЪР

09.30 и 13.30 Уърлд
Оупън в Хайкоу

БОКС
22.00 Александър
Поветкин (Рус) -

Седрик Босуел (САЩ)
ПО ЕВРОСПОРТ 2

БАСКЕТБОЛ
19.00 Банвит - Спартак СПб

21.00 Бенетон - Лиетувос ритас
“Пожелавам на всички спортисти, ко-

ито отиват в Лондон, да се завърнат с
медали. Ако не вземат, аз ще им дам два
от моите”, пошегува се легендарният бо-
рец Боян Радев, който преди два дни
навърши 70 години. Първият наш двукра-
тен олимпийски шампион гостува в каби-
нета на спортния министър Свилен Ней-
ков и бе награден с почетен плакет и
златен часовник, които той пък подари
на своята внучка Бояна и на сина си Боян.
“Бъди здрав, бъди сред нас, бъди активен
и помагай на спорта, за да ни подкрепиш
в развитието на българското олимпийско
движение”, каза Нейков на церемонията.

Легендарният български борец за
първи път покорява олимпийския връх на
игрите в Токио през 1964-та. Четири го-
дини след това отново печели златен ме-
дал, този път в Мексико.

На срещата присъстваха още пред-
седателят на БОК Стефка Костадинова,
заместник-министърът Лазар Каменов,
президентът на Европейската федерация
по борба Цено Ценов, изпълнителният
директор на Българския спортен тотали-
затор Дамян Дамянов, генералният сек-
ретар на Българската федерация по бор-
ба Валентин Савов и двукратният свето-
вен и европейски шампион Живко Ван-

тборът на Западната кон-
ференция победи състава
на Източната със 152:149
(39:28, 49:41, 36:43, 28:37)
в 61-вото издание на

Легендата в
борбата Боян
Радев позира

със сина си
Боян и

внучката си
Бояна с

плакета и
позлатения

часовник,
които получи
за 70-ата си

годишнина
от спортния

министър
Свилен
Нейков

Боян Радев пожела медали от Лондон 2012

гелов. “Благодаря за цялото внимание и
човешко отношение към мен. Горд съм,
че съм българин. Ставал съм два пъти
олимпийски шампион. Пожелавам го на
всички спортисти, които тази година за-

Западът надви
Изтока 152:149

Брайънт
надмина
Джордан по
отбелязани
точки в
Мача на
звездите

Президентът на УЕФА Мишел
Платини заяви, че е против въвеж-
дането на видеоповторения при
спорните ситуации във футбола,
каквито имa в тениса. Той смята, че
реферите се справят със задачите
си и грешките са все по-малко.
Французинът смята, че във футбола
всичко е обективно и няма смисъл
да се променя.

“Футболът е най-популярният
спорт в света, защото има прости
правила, които важат във всички
кътчета на планетата. Ако сложим

се пак Изтокът води убедително в “Ол Стар Геймс”
с 36 срещу 25 успеха. За първи път от 1992 г.
Орландо събра 24-те най-добри състезатели в НБА
според гласуването на феновете за стартовите

завърши с 27 и вече е рекор-
дьор при реализаторите с
общо 271 т. в 13 срещи. По
време на двубоя той задмина
последователно легендите
Оскар Робъртсън, Карийм Аб-
дул Джабар и Майкъл Джор-
дан. Блейк Грифин от ЛА
Клипърс добави 22 за Запада,
а с по 21 и 17 се отличиха
Ръсъл Уестбруук от Оклахома
Сити Тъндър и Кевин Лав от
Минесота Тимбърулвс. Уест-
бруук и ЛеБрон Джеймс от “до-
макините” вдигаха най-често
публиката на крака с умопо-
мрачителни забивки. И Леброн
записа 36 т., 6 борби и 7 аси-
стенции, а съотборникът му в
Маями Хийт Дуейн Уейд по-
стигна “трипъл дабъл” -  24 т.,
10 борби и 10 асистенции, но
и двамата сбъркаха фатално в
решителните секунди. Дерън
Уилямс от Ню Джърси Нетс и
Кармело Антъни от Ню Йорк
Никс се отличиха съответно с
20 и 19, а водещият реализа-
тор от редовния сезон Дерик
Роуз (Чикаго Булс) вкара 14.

Михаел Шумахер ще получи предложение за
нов договор с Мерцедес ГП. Настоящият му
контракт изтича в края на сезона, но остава
германецът само да даде съгласието си той да
бъде подновен. “Михаел е икона за моторните
спортове. Той се представя на ниво и ще полу-
чи предложение за нов договор. Надяваме се,
че новият сезон ще бъде по-успешен за него и
отбора”, заяви генералният директор на Дайм-
лер-Бенц и Мерцедес Дитер Зече. Седемкратни-
ят световен шампион все няма победа след
завръщането си преди 2 години. Новият сезон
във Формула 1 стартира с Гран при на Австра-
лия на 18 март на пистата “Албърт Парк”.

МЕРЦЕДЕС ПРЕДЛАГА
НОВ ДОГОВОР
НА ШУМАХЕР

камери, които да следят голлиния-
та, след това ще трябва да поста-
вим и такива за засадите. Има поне
по 10 засади на мач, но попадение
като това, което неправилно не бе
зачетено за Англия на Световното
първенство през 2010 г., се случва
веднъж на няколко години. Вече
имаме асистент-рефери на аутлини-
ята, което е добре и сме доволни.
Винаги е по-добре да използваш
човешката преценка за дадена си-
туация, отколкото да ползваш слож-
ни технологии”, каза Платини.

Снимки БГНЕС

Кобе Брайънт забива топката в коша на Изтока в 61-вия
Мач на звездите в НБА, завършил 152:149 за Запада в

зала Амуйей Сентър в Орландо, Флорида. Асът на ЛА Лейкърс
отбеляза 27 т. и надмина рекорда на легендата

Майкъл Джордан по вкарани точки в “Ол Стар Геймс”

О
Мача на Звездите в НБА. Кобе
Браянт и съотборниците му по-
ведоха с 11 т. след края на
първата част и разликата до-
стигна 19 на полувремето. 88-
те точки, отбелязани до почив-
ката от Запада, са рекорд за
шоуто. През третата част
авансът им достигна до 20 т.,
но до края благодарение на
ЛеБрон Джеймс и Дерън Уи-
лямс тимът на Изтока започна
постепенно да намалява дефи-
цита си. 22,8 сек. преди края
Уилямс пропусна тройка при
само 1 т. разлика, а след това
Джеймс сбърка паса и след
отчаяна неточна стрелба на
Дуейн Уейд запазиха победа-
та за Запада. Най-резултатен
за победителите бе Кевин Дю-
рант от Оклахома Сити Тъндър
с 36 точки и 7 борби, който бе
обявен и за най-полезен иг-
рач (MVP). Кобе Брайънт

В
петици и според вота на треньорите за резервите. Тимът
на Изтока беше воден от Тим Тибодо от Чикаго Булс, а
наставник на западняците беше Скот Брукс от Оклахома.
Шестима дебютанти играха в мача - Луол Денг (Чикаго
Булс), Андре Игуадалда (Филаделфия 76) и Рой Хиобърт
от Индиана за Изтока, Ендрю Бинъм (ЛА Лейкърс), Марк
Гасол (Мемфис Гризлис) и ЛаМаркъс Олдридж (Портланд
Трейлблейзърс) за Запада. В конкурса за изпълнители
от зоната на 3 точки най-точен бе Кевин Лав.

Цвети остава
44-а в света

Цветана Пиронкова запази
44-ата си позиция в световната
ранглиста с 1350 т. Елица Кос-
това падна с едно място до
№149 с 442 т., а Диа Евтимова
остана 157-а с 420 т. Лидер е
Виктория Азаренка (Блрс) с 8980
т., пред Мария Шарапова (Рус)
7680, Петра Квитова (Чех) 7095
и др. Григор Димитров пък отстъ-
пи с едно място до №84 с 629 т.
Димитър Кутровски се изкачи с
една позиция до рекордното за
него 312-о място със 138 т. Ти-
хомир Грозданов остана 613-и с
36 т. Води Новак Джокович (Сър)
с 13 130 т., пред Рафаел Надал
(Исп) 10 435, Роджер Федерер
(Швейц) 8235 и др.

Костова отпада
на старта
в Люксембург

Елица Костова отпадна на
старта на турнира по тенис в
Куала Лумпур ($220 000), след
като бе разбита от Оливия Ро-
говска (Авл) с 4:6, 0:6. Мачът бе
дебютен за българката в основ-
ната схема на турнир на УТА.
Костова, 149-а в света, поведе с
4:2 на старта, но после загуби 10
поредни гейма, а с това и мача
за 74 минути. 20-годишната Ро-
говска е 127-а в световната
ранглиста. Българката заслужи 1
т. за класацията на УТА и $1725.
На двойки Костова и 36-годишна-
та Ан Кремер (Люкс), които уча-
стват с “уайлд кард”, ще играят
в I кръг срещу Елена Богдан (Рум)
и Нопаван Лерчеевакаран (Тай).

Томаш Бердих (Чех) позира
с приятелката си Естер Сатарова

в басейн с делфини в Дубай.
Световният №7 започва участието си

днес в турнира с награден фонд
$ 1 700 475, а противникът му

на старта е Бениамин Бекер
(Гер, №155)

ЦСКА с два мача
за 26 часа

Волейболният шампион ЦСКА
ще играе 2 мача в рамките на 26
часа. Националната лига премес-
ти двубоя на “червените” с Неф-
тохимик от 6 март за утре.
Срещата ще се играе от 18.00
часа в Правец, защото зала “Мла-
дост” в Бургас е заета. Преди
това днес тимът на Александър
Попов гостува от 16.00 часа на
Ботев в Луковит в 1/8 финал за
Купата на България.

Платини не иска
видеоповторения
Платини не иска
видеоповторения
Платини не иска
видеоповторения
Платини не иска
видеоповторения
Платини не иска
видеоповторения

минават за Игрите в Лондон”, каза още
легендата от Мошино. Той получи поче-
тен плакет и от изпълнителния директор
на Българския спортен тотализатор Да-
мян Дамянов.


